





























































































































































































































چهارشنبه 19 مهر 1402 -11 اکتبر 2023 -25 ربیع الاول  1445 - شماره  27007

خبر

سخنگوی حماس: به اهدافمان دست یافتیم؛آماده 
مذاکرات آتش بس هستیم

سخنگوی جنبش حماس در گفت وگوی تلفنی با الجزیره با اعلام توان 
بالای مقاومت فلسطین برای نبردی بلند مدت گفت: حماس آماده 
آتش بس با »اسرائیل« است. این مقام بلندپایه حماس در تماس تلفنی 
با شبکه تلویزیونی الجزیره، با بیان اینکه حماس به اهداف مورد نظر 
خود دست یافته، در پاسخ به این سوال که آیا حماس، آماده آتش بس 
است، افزود: حماس از گفت وگو برای آتش بس استقبال می کند و 
پذیرای »پیشنهادی از این نوع« و »تمامی گفت وگوهای سیاسی« است.

مخالفت اسپانیا با تصمیم کمیسیون اروپا برای تعلیق 
کمک به فلسطینیان

وزیر خارجه اسپانیا در تماس با کمیسر اروپا از مخالفت کشورش 
»طوفان  غرورآفرین  عملیات  بهانه  به  فلسطینیان  به  کمک  تعلیق  با 
اروپا  اتحادیه  تصمیم  با  که  کرد  اعلام  اسپانیا  داد.  خبر  الاقصی« 
برای تعلیق کمک های توسعه ای به فلسطینی ها به بهانه عملیات 
غرورآفرین »طوفان الاقصی« مخالفت کرد.بر اساس اعلام این رسانه، 
با  ارتباط  این  در  اسپانیا  خارجه  امور  وزیر  آلبارس  مانوئل  »خوزه 
»الیور ورهلی« کمیسر اروپا تماس گرفت و گفت که با این تصمیم 

مخالف است.
تل   و  فلسطین  جنگ  توقف  برای  تمایلی  واشنگتن 

آویو ندارد!
افسر سابق سازمان سیا فاش کرد که هیأت حاکمه آمریکا برنامه جدی 
برای فروکش کردن درگیری میان »اسرائیل« و فلسطین ندارد.»فیلیپ 
روز  سومین  در  سفید  کاخ  عملکرد  درباره  اظهاراتی  در  جرالدی« 
برنامه جدی  تجاوز رژیم صهیونیستی ضد غزه گفت: واشنگتن  از 
برای پایان دادن به جنگ میان »اسرائیل« و فلسطین ندارد و صرفاً به 
کمک های مالی و تسلیحاتی به تل آویو اکتفا کرده است.مأمور سابق 
سازمان سیا در مصاحبه با اسپوتنیک افزود: »واشنگتن هیچ توانایی 
برای حل و فصل بحران های جزئی چه در کنگره و چه در کاخ سفید 

نشان نداده است .
واکنش دبیرکل سازمان ملل به تصمیم تل آویو در 

محاصره کامل نوار غزه
»آنتونیو گوترش« دبیر کل سازمان ملل اعلام کرد که محروم کردن 
نوار غزه از مواد غذایی و خدمات اساسی قابل قبول نیست.دبیر کل 
سازمان ملل به تصمیم رژیم صهیونیستی برای محاصره کامل نوار غزه 
واکنش نشان داد.وی در اظهاراتی اعلام کرد: »ممانعت از تأمین مواد 
غذایی و خدمات اساسی برای ساکنان نوار غزه غیر قابل پذیرش بوده 
نوار غزه هستیم«.در همین  به  انسانی  ارسال کمک های  و خواستار 
راستا، یواف گالانت، وزیر جنگ رژیم صهیونیستی دستور محاصره 

کامل غزه را صادر کرد.
نگرانی پنتاگون از ورود حزب الله به خط درگیری 

و گسترش جنگ منطقه ای
از  شدید  نگرانی  ابراز  با  )پنتاگون(  آمریکا  دفاع  وزارت  مقام  یک 
گشوده شدن جبهه درگیری دیگری از جنوب لبنان علیه تل آویو به 
مقامات جنبش حزب الله لبنان هشدار داد. یک مقام مسئول در وزارت 
دفاع آمریکا در گفت وگو با رسانه ها نسبت به باز شدن جبهه جدید 
درگیری از سوی جنبش حزب الله لبنان ضد »اسرائیل« واکنش نشان 
داد.بر پایه این گزارش، یک مقام ارشد پنتاگون با هشدار به مقامات 
جنبش حزب الله لبنان گشودن خط دیگر درگیری از جنوب لبنان ضد 

تل آویو را »تصمیم نادرست« خواند.
حمایت »اوباما« از جنایت های رژیم صهیونیستی در 

نوار غزه
 در ادامه حمایت های تمام قد سیاسی و نظامی آمریکا از جنایت های 
نیز  این کشور  اوباما، رئیس جمهور اسبق  باراک  رژیم صهیونیستی، 
حملات وحشیانه جنگنده های رژیم صهیونیستی علیه غزه و کشتار 
مردم را »دفاع از خود در برابر تروریسم« نامید.اوباما بدون اشاره به 
جنایت های هرروزه نظامیان صهیونیستی علیه مردم فلسطین و محاصره 
چند ساله مردم غزه، عملیات بزرگ و انتقام جویانه نیروهای مقاومت 
فلسطین علیه نظامیان صهیونیست را »حملاتی تروریستی علیه اسرائیل 

و کشتار مردم بی گناه« توصیف کرد.
نگرانی ارتش »اسرائیل« از احتمال نفوذ به حریم 

هوایی جولان اشغالی
ارتش رژیم صهیونیستی اعلام کرد که گزارشاتی در خصوص نقض 
حریم هوایی بلندی های اشغالی جولان سوریه و الجلیل مخابره شده 
است.رسانه های عبری زبان نیز تاکید کردند که جنگنده های ارتش 
رژیم صهیونیستی در مناطق شمالی اراضی اشغالی به حالت آماده 
باش درآمده اند و ارتش خیلی زود این اقدام را انجام داد.مرزهای میان 
فلسطین اشغالی و لبنان طی روز گذشته شاهد درگیری میان نیروهای 
مقاومت اسلامی لبنان و اشغالگران صهیونیست بوده به طوری که در 
این درگیری ها سه نظامی صهیونیست به هلاکت رسیده و تعدادی 

دیگر به شدت زخمی شدند.
از  فلسطین  به  نباید  الله:امارات  انصار  سخنگوی 

پشت خنجر  می زد
جنایات  قبال  در  امارات  واکنش  یمن  انصارالله  جنبش  سخنگوی 
از  خنجری  منزله  به  را  الاقصی  طوفان  عملیات  و  صهیونیست ها 
پشت به مقاومت فلسطین دانست.محمد عبدالسلام سخنگوی جنبش 
انصارالله یمن به مواضع مقامات اماراتی در واکنش به جنایات رژیم 
صهیونیستی در حق ملت فلسطین و اجرای عملیات طوفان الاقصی از 
سوی مقاومت فلسطین واکنش نشان داد.عبدالسلام گفت: امارات باید 
سکوت می کرد و چهره زشت خود را پدیدار نمی کرد و از پشت به 

مقاومت فلسطین خنجر نمی زد.
توهم جدید نتانیاهو؛ »چهره منطقه را تغییر خواهیم 

داد«!
نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی در تماس تلفنی با  بنیامین 
مقامات محلی در جنوب اراضی اشغالی مدعی شد: »محکم ایستادگی 
کنید و ما خاورمیانه را تغییر می دهیم.«نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
با اعلام اینکه عملیات نظامی تل آویو علیه حماس در مراحل اولیه 
قرار دارد، گفت: »هنوز روزهای سخت سپری نشده است و ما در قلب 
جنگ قرار داریم و این آغاز ماجرا است.«وی تاکید کرد: روزهای 
سختی در انتظارمان است و ما مصمم هستیم که در این نبرد پیروز 

شویم.
به  داده شده  اختصاص  بودجه  آمریکایی:  سناتور 

اوکراین باید به اسرائیل منتقل شود 
خاورمیانه،  در  اوضاع  وخامت  از  پس  که  آمریکایی  گفت  سناتور 
به اوکراین اختصاص داده  باید تمام پولی را که در اصل  اسرائیل 
شده است، دریافت کند. »جاش هاولی«، سناتور آمریکایی  گفت که 
پس از وخامت اوضاع در خاورمیانه، اسرائیل باید تمام پولی را که در 
اصل به اوکراین اختصاص داده شده است، دریافت کند.وی افزود: 
به اسرائیل  باید فورا  به اوکراین  »تمام بودجه اختصاص داده شده 

هدایت شود.«
در  چین  دیپلماتیک  نهادهای  امنیت  آمریکا  پکن: 

خاک این کشور را تضمین کند 
سخنگوی وزارت خارجه چین گفت که کشورش از ایالات متحده 
می خواهد که امنیت و امنیت نهادهای دیپلماتیک چین و کارمندان آنها 
را در خاک آمریکا تضمین کند. »وانگ ونبین« گفت که کشورش از 
ایالات متحده می خواهد که امنیت و امنیت نهادهای دیپلماتیک چین 
افزود: »چین  آمریکا تضمین کند.وی  آنها را در خاک  و کارمندان 
و  دهند  انجام  فوری  تحقیقات  که  می خواهد  آمریکایی  مقامات  از 
اقدامات مؤثری را برای اطمینان از امنیت نهادهای دیپلماتیک چین 
روابط کنسولی  مورد  در  کنوانسیون وین  با  مطابق  آنها  و کارکنان 

انجام دهند.«

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با بیان اینکه نباید اجازه دهیم 
نخبگان به راحتی از کشور مهاجرت کنند، گفت: باید به آنها 
توجه کرد و اگر رفتند هم لااقل اجازه ندهیم بند ناف آنها از 

اینجا جدا شود و از آنها بهره ببریم.
سال  سی ودومین  گرامیداشت  آیین  در  زلفی گل  محمدعلی 
تاسیس دانشگاه جامع علمی کاربردی، این دانشگاه را تکه ای 
بررسی  گفت:  و  کرد  توصیف  عالی  آموزش  جورچین  از 
عملکرد این دانشگاه بیانگر این است که موفق شده نقش خود 
را خوب انجام دهد و باید در آینده بهتر چنین ماموریتی را 
پیش ببرد. امیدواریم همیشه خود را روزآمد کند و با پویش و 
پالایش رشته های خود بستر اثربخشی دانشگاه علمی کاربردی 

را افزایش دهد.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری تصریح کرد: آرزو دارم این 
دانشگاه شرایطی را ایجاد کند که دانشجویان رشته های نظری 
یک  در  همزمان  و  رشته ای  دو  به صورت  بتوانند  صنعتی  و 
به  دانشگاه علمی کاربردی تحصیل کنند و  با  دانشگاه دیگر 

مهارت برسند.

به  ویژه ای  عنایت  دوم  گام  در  رهبری  کرد:  تاکید  زلفی گل 
تحقیق و پژوهش دارند. در این بیانیه رهبر انقلاب تاکید کردند 
استعداد علم در کشور ما بالا است و در رستاخیز علمی هستیم 
و باید سنگ بنای یک انقلاب علمی را در نظر داشته باشیم. 
علم  و  فناوری  به  ایشان  رهبری،  از  سخنرانی هایی  کمتر  در 

تاکید نکرده اند.
تاکیدات  به  اشاره  با  فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزیر 
علم  پارک های  و  دانش بنیان  شرکت های  بر  رئیس جمهوری 
جمهوری  رئیس  سوی  از  ویژه ای  عنایت  افزود:  فناوری،  و 
نسبت به پارک های علم و فناوری وجود دارد، چراکه ایشان 
معتقدند در پارک ها، علم و کار در کنار هم قرار گرفته است. 
همچنین در سند تحول آفرین آموزش عالی نیز اساس تحول 
دانایی  دانش،  ما  مبانی  گرفته ایم.  نظر  در  بزرگان  راهکار  را 
دینداری موجب  و  دانایی  و  دانش  است؛ چراکه  دینداری  و 

دارایی، توانایی، مانایی و پویایی می شود.
وی ادامه داد: از این طریق به ساحت قدسی و مدینه فاضله 
اسلام می رسیم و آسایش از طریق تکنولوژی طبیعی و آرامش 

از طریق علوم انسانی فراهم می شود. دانا کسی است که هم 
علم دارد و هم عقل و وجه مشترک بین آن تجربه است.

تدریجی  دانایی  کرد:  تاکید  فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزیر 
نمی شود.  مقدور  سزاریانی  و  آسانسوری  و  است  پلکانی  و 
تصور امروز ما از دانایی با بدو انقلاب اسلامی قابل مقایسه 
نیست و نباید به کسانی که نوع دیگری از دانایی را در بدو 
انقلاب بیان می کردند؛ خرده گرفت. با گذر زمان میزان دانایی 
افزایش می یابد و با برنامه ریزی درست سرعت دانایی افزایش 

پیدا می کند.
به گفته وی، ما دنبال جامعه دانا هستیم و در این جامعه عقل 
و قانون و علم در زیست بوم فرهنگی درست شکل می گیرد. 
فرهنگ فکر را شکل می دهد و فکر، احساس را و احساس، 
عمل را شکل می دهد. برای داشتن جامعه ای صحیح که کار 
باید  است،  تراکتور  مال  کار  نگویند  و  شود  شمرده  مقدس 
روی کار تمرکز کرد. بزرگترین سرمایه هر کشور کار است. 
و  ماکروسکوپی  باید  برنامه ریزی  در  نگاه  نوع  اساس  این  بر 
میکروسکوپی باشد، باید هم فرد را دید، هم جمع و هم کنترل 

درونی هم بیرونی را لحاظ کرد.
وی با بیان اینکه جوامع لائیک بخش کنترل درونی ندارند و 
ممکن است پیشرفت کنند، افزود: اما تا جایی که قانون نظارت 
ناظر  قانون را رعایت می کنند و وقتی دوربین و  افراد  دارد، 
نیست، رعایت نمی کنند. ضمن اینکه ناهم سویی منافع ملی با 

منافع گروهی و فردی مشکل مزمن کشور ما است.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری خاطر نشان کرد: ما باید دانش 
تاریخ را بدانیم و بدانیم که تافته جدابافته نیستیم. باید تجربه 
دوباره  دنیا  تجربیات  برای  ما  ندارد  دلیل  و  بخریم  ارزان  را 
و  باد  و  کویر  باید  کنیم.  بومی  را  آن  باید  بلکه  کنیم،  هزینه 
نور خورشید را به ثروت تبدیل کنیم. خیلی از کشورها آرزو 
دارند این نور خورشید و کویر و ... را داشته باشند. امروز ما 
وقتی آب شیرین می کنیم، قسمت شور آب را باید دوباره به 

دریا برگردانیم. 
وی در ادامه تصریح کرد: دانشمندان ما در دانشگاه ارومیه از 
آب شور بذری خوراکی برای ماهی تولید کرده اند که قیمت 
بالایی دارد. بنابراین دانش چنین قدرتی به آدم می دهد. پس 

با سرمایه گذاری روی علم مزیت های جدید ایجاد می کنیم.
زلفی گل گفت: نباید اجازه دهیم نخبگان به راحتی از کشور 
مهاجرت کنند و باید به آنها توجه کرد و اگر رفتند هم لااقل 
بهره  آنها  از  و  اینجا جدا شود  از  آنها  ناف  بند  ندهیم  اجازه 

ببریم.

نامه  آئین  تصویب  به  اشاره  با  دولت  اقتصادی  سخنگوی 
واردات خودروهای کارکرده گفت: به دلیل تورم بالا و رشد 
سال  دو  مثبت  رشدهای  مردم   ۱۳۹۰ دهه  در  منفی  اقتصادی 

اخیر را ادراک نمی کنند.
اقتصادی  سید احسان خاندوزی در نشست خبری سخنگوی 
ابتدایی امسال  اقتصادی ۳ ماهه  دولت اظهار کرد: نرخ رشد 
معادل ۶.۲ درصد است و بدون احتساب نفت هم ۵.۷ درصد 

رشد اقتصادی را تجربه کرده ایم.
اشاره  اقتصادی  رشد  کیفیت  به  دولت  اقتصادی  سخنگوی 
کرد و گفت: گرچه در بهار ۱۴۰۲ سهم قابل توجهی ناظر به 
رشد ۱۶.۴ درصدی در بخش نفت است اما سایر بخش های 
گروه های  همه  دارند.  دفاعی  قابل  وضعیت  هم  اقتصادی 
اقتصادی در بهار امسال نسبت به پارسال رشد اقتصادی مثبتی 
را تجربه کردند به طوری که در بخش صنایع و معادن از صفر 

به ۳.۷ درصد رسیدیم.
وی ادامه داد: در بهار امسال در گروه های صنعت ۴.۲ درصد، 

کشاورزی ۲.۲ درصد و خدمات ۶.۲ درصد رشد داشتیم.

رشد  گفت:  و  کرد  اشاره  آمار  مرکز  گزارش  به  خاندوزی 
اقتصادی ۷.۹ درصد در بهار داشتیم که بدون احتساب نفت 
۶.۱ درصد بوده است. طبق گزارش این مرکز گروه های صنعت 
۳.۶ درصد، ساختمان )پارسال رشد منفی داشت( ۴.۷ درصد، 
معدن ۱.۳ درصد و خدمات ۹.۳ درصد رشد اقتصادی داشتند.

وی افزود: به جهت اینکه اقتصاد ایران در دهه ۱۳۹۰ نرخ های 
رشد اقتصادی نزدیک به صفر و تورم های بالا را تجربه کرد 
رفاه مردم و قدرت خرید مردم به صورت مستمر کاهش یافته 
و به همین جهت هم رشدهای مثبت دو سال اخیر از سمت 
سال  رشدهای  نرخ  امیدواریم  می شود.  ادراک  کمتر  جامعه 
۱۴۰۱ که ادامه یافت شاهد افزایش قدرت خرید و احساس 

این رشد در معیشت مردم باشیم.
در  کارکرده  خودروهای  واردات  نامه  آئین  تصویب 

کمیسیون زیربنایی دولت
خاندوزی در مورد واردات خودروهای کارکرده گفت: اجرای 
قانون ساماندهی صنعت خودرو نیازمند تدوین و تصویب چند 
آئین نامه اجرایی از جمله اسقاط خودرو، آئین نامه واردات 

خودروهای کارکرده و آئین نامه افزایش کیفیت خودرو بود.
وی افزود: یکشنبه هفته جاری آئین نامه واردات خودروهای 
کارکرده در کمیسیون زیربنایی دولت تصویب شد و امیدواریم 
در صحن هیأت دولت در هفته آینده تصویب شود. آئین نامه 
اسقاط نیز در کمیسیون زیربنایی دولت در حال بررسی است.

سخنگوی قوه قضاییه، به تشریح و توضیح مهم ترین اخبار و 
موضوعات حوزه قضایی کشور پرداخت. 

و  جدید  نسل  و  است  زنده  فلسطین  گفت:  ستایشی  مسعود 
راه  و  است  قبلی  نسل های  از  پرانگیزه تر  فلسطین  نوشکفته 
مقاومت و ایستادگی تا آزادی نهایی زنده است و قدس شریف 
به زودی به اسلام بازخواهد گشت و سرانجام مسجدالاقصی 

آزاد خواهد شد.
و  پرونده ها  وضعیت  از  گزارشی  ارائه  به  ادامه  در  وی 

موضوعات روز قضائی پرداخت.
راستای  در  قضائی  دستگاه  سیاست های  درباره  ستایشی 
زندان زدایی و کاهش جمعیت کیفری زندان ها گفت: در اسفند 
سال گذشته بخشنامه ای از سوی قوه قضائیه صادر شد و در 
شده  اجرایی  مختلفی  اقدامات  بخشنامه  این  اجرای  راستای 

است.
وی افزود: قرار شده با توجه به اینکه یکی از دلایل افزایش 
جمعیت کیفری، صدور قرارهای تأمین کیفری وثیقه یا کفالت 
است؛ مراجع قضائی با صدور قرار قبولی وثیقه و کفالت از 
ورود این قبیل متهمان به زندان جلوگیری کنند. امکان تودیع 
وثیقه و کفیل در تمامی ساعات روز و خارج از وقت اداری 
در واحدهای قضائی و نواحی ثبت جهت جلوگیری از ورود 

افراد به زندان فراهم شود.

درباره  آذربایجان  جمهوری  ملی  تلویزیون  ادعای  ستایشی، 
این کشور در  به سفارت  اعدام فردی که سال گذشته  حکم 
تهران حمله مسلحانه کرد و عامل قتل یکی از کارمندان آن 
شد، گفت: پرونده در مرحله تحقیقات و رسیدگی های پیش از 
دادگاه است و هنوز دادگاهی تشکیل نشده که حکمی صادر 

شده باشد.
حادثه  متهمین  از  نفر   ۴۰ برای  افزود:  قضائیه  قوه  سخنگوی 
آتش سوزی زندان اوین، قرار جلب دادرسی صادر شده و تا 

دو هفته دیگر به دادگاه ارسال خواهد شد.

ستایشی درباره عدم تعهد سرویس تپسی برای ارائه سرویس 
حمل و نقل دانش آموزان، گفت: مدیرعامل شرکت به دادسرای 

تهران دعوت شده است. 
بلاتکلیف  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضائیه  قوه  سخنگوی 
اسناد  از  اعتبارزدایی  و  رسمی  اسناد  ثبت  الزام  طرح  ماندن 
این  افزود: در  نظام،  غیررسمی در مجمع تشخیص مصلحت 
حقوقی  کمیسیون  دبیرخانه  در  کارشناسی  جلسه   ۲۵ ارتباط 
و قضائی مجمع تشخیص تشکیل شده است. در حال حاضر 
هم جلسات اصلی کمیسیون با حضور اعضای اصلی در حال 
الخطاب  فصل  کند  تصویب  مجمع  آنچه  هر  است.  برگزاری 
را  مسائل  شبانه روزی  صورت  به  قضائیه  قوه  ریاست  است. 
است  ممکن  دارد  وجود  هم  تأخیری  اگر  و  می کنند  پیگیری 
به صورت پیش بینی نشده و همزمانی با جلسات دیگر باشد.

از  یکی  فرزندان  پرونده  وضعیت  آخرین  درباره  ستایشی 
مقامات عالی قضائی گفت: پرونده ای در این خصوص تشکیل 
شده و فقط دو فرزند این مقام قضائی در این پرونده مطرح 

هستند.
به  و  است  مقدماتی  تحقیقات  مرحله  در  پرونده  افزود:  وی 
محض اینکه پرونده از لحاظ انطباق با مقررات، اقتضای اطلاع 
رسانی داشته باشد، مطابق موازین قانونی، اطلاع رسانی انجام 

خواهد شد.

سخنگوی دولت گفت: دولت با کلیات طرح شفافیت موافق 
است، البته اصلًا استفساری از دولت و یا رئیس جمهور گرفته 
نشده است که بگوییم مکاتبه ای با آقای رئیس جمهور شده و 

ایشان پاسخی داده است. 
علی بهادری جهرمی در گفت وگو با ایلنا، درباره این که برخی 
شفافیت  طرح  با  دولت  می کند  مطرح  مجلس  نمایندگان  از 
مجلس  در  آن طرح  اصلًا  دارد،گفت:  مخالفت  قوای سه گانه 
نظام رفته و در  به مجمع تشخیص مصلحت  نیست و  مطرح 

آنجا مطرح است 
سخنگوی دولت تاکید کرد: با کلیت شفافیت همه قوا موافق 

هستند؛ هم مجمع موافق است، هم دولت موافق است و هم 
مجلس.  بحث در خصوص جزئیات است که این قاعده جز 

کدام قواعد قرار گیرد اصل باشد یا استثناء باشد.

وی یادآور شد: چون لایحه ای از قبل وجود داشت، لایحه ای 
در  آن  دلیلی  هر  به  بود   شده  بینی  پیش  مختلفش  ابعاد  که 
مجلس کنار رفت و طرح دیگری جایگزین شد و یک مقداری 
این مقوله باید همه ابعاد و زاوایایش مورد کارشناسی و مورد 

تصمیم نهایی قرار گیرد.
بهادری جهرمی خاطرنشان کرد: در مجمع باید همه نگاه های 
فرابخشی نسبت به همه ابعادش صورت گیرد. طبیعتا دولت با 
کلیات موافق است البته اصلًا استفساری از دولت و یا آقای 
آقای  با  مکاتبه ای  بگویم  که  است  نشده  گرفته  رئیس جمهور 

رئیس جمهور شده و ایشان پاسخی داده است.

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری:

نباید اجازه دهیم نخبگان به راحتی از کشور مهاجرت کنند

سخنگوی اقتصادی دولت خبر داد

تصویب آئین نامه واردات خودروهای کارکرده

سخنگوی قوه قضاییه  خبر داد

صدور قرار جلب برای متهمین آتش سوزی زندان اوین

رئیس سازمان ملی استاندارد:
استاندارد مانع واردات خودرو نیست

سخنگوی دولت :

دولت با کلیات طرح شفافیت موافق است

وزیر صمت با بیان این که قیمت گذاری خودرو باید بر عهده 
وزارت صمت باشد، گفت: هم اکنون نهادهای مختلف در این 
موضوع مسئول هستند و وظایف خود را هم انجام نمی دهند. 
عباس علی آبادی گفت: تصمیمات مربوط به قیمت گذاری 
اکنون  هم  اما  باشد،  صمت  وزیر  عهده  در  باید  خودرو 
وظایف  و  هستند  مسئول  موضوع  این  در  مختلف  نهادهای 

خود را هم انجام نمی دهند.
مدتی  خودرو  گذاری  قیمت  مورد  در  افزود:  صمت  وزیر 
حال حاضر  در  ایم،  شده  عمدی  تعلل  یک  دچار  که  است 
خودروساز نمی تواند خودش محصولات را بفروشد و برای 
همین پول قطعه ساز را هم نمی تواند پرداخت کند و با چنین 

روندی زنجیره تأمین قطعات دچار مشکل می شود.
وی گفت: در حال شکستن انحصار بازار خودرو هستیم و در 
باره قوانین واردات را مشخص کرده ایم، زیرا در یک  این 
رقابت سالم، صنایع رشد می کنند. البته واردات خودروهای 
برای واردات دست  امکان پذیر است و  برای همه مردم  نو 

دوم هم اقدام می شود.

رئیس سازمان ملی استاندارد گفت: با کاهش محدودیت های 
ارزی، گوشی آیفون ۱۴ رجیستر خواهد شد.

مهدی اسلام پناه در نشست خبری در مورد واردات خودرو 
ملی  سازمان  تراشی  مانع  مورد  در  مباحثی  کرد:  اظهار 
دروغ  که  شده  مطرح  خودرو  واردات  مسیر  در  استاندارد 
این دروغ سبب می شود  است.  پیگیری  قابل  و  بوده  محض 
تا مردم نسبت به حاکمیت بی اعتماد شوند، در حالی که ما 
در صحنه حضور داریم و بازدید می کنیم و این تهمتی است 

که به ما می زنند.
رئیس سازمان ملی استاندارد ایران افزود: در بعضی از موارد 
علت عدم ترخیص کالاها به خاطر عدم ارائه اظهارنامه توسط 

صاحبان کالاست که به دنبال افزایش قیمت هستند.
در  استاندارد  کارشناسان  حضور  از  فیلمی  پخش  با  وی 
خودروهای  کردن  انبار  به  اشاره  با  خودروسازان،  انبارهای 
در  سرزده  ما  معاونان  گفت:  پارکینگ ها  در  داخلی 
تاکید  باید  کردند.  پیدا  حضور  خودروسازان  پارکینگ های 
شرکت های  به  را  لازم  استانداردهای  سازمان  این  که  کنم 
خودروساز ارائه داده است؛ در این زمینه می توانید به عنوان 
خودروها  روی  کدهای  و  شوید  پارکینگ ها  وارد  خبرنگار 

را بزنید.
استاندارد  تاییدیه  بررسی  برای  ما  کرد:  اضافه  اسلام پناه 
واردات میلیون ها خودرو آماده هستیم. البته واردات خودرو 

وظیفه ما نیست.
وی گفت: در مجموع حدود ۶ هزار خودرو وارد کشور شده 
است که نصف این تعداد اظهار شده است. اگر واردکنندگان 
گواهی تأیید نوع را قبل از ثبت سفارش گرفته باشند، اجازه 

ترخیص آنها را در کمتر از ۲۴ ساعت صادر می کنیم.
معاون رئیس جمهور افزود: مدیرعامل این شرکت ها خودشان 

اعلام کردند که تاییدیه استاندارد گرفته اند.
گزارش  و گفت:  کرد  اشاره  کالاها  کیفیت  به  ادامه  در  وی 
که  است  شده  تهیه  کالا  قلم   ۵۶ در  کالا  کیفیت  شاخص 
گزارش کامل آن را اعلام خواهیم کرد، در این میان خودرو 

و سیگار با کمترین سطح رضایت مردم است.
آیفون ۱۴ رجیستر می شود

آیفون  ایران در مورد رجیستر  استاندارد  رئیس سازمان ملی 
۱۴ اظهار کرد: با کاهش محدودیت های ارزی، گوشی آیفون 

۱۴ رجیستر خواهد شد.
ندارد،  تکنولوژی مشکلی  نظر  از  این گوشی  داد:  ادامه  وی 
البته باید در نظر داشت که موبایل مشمول استاندارد اجباری 

نیست و این موضوع زیرمجموعه وزارت ارتباطات است.
وی در ادامه با بیان اینکه استاندارد شهربازی ها بازنگری شده، 
افراد هستند و فقط یک دستگاه خریدند  اظهار کرد: بعضی 
به  شرایط  این  کرده اند.  نصب  جایی  در  شهربازی  نام  به  و 
این معنی نیست که همه شهربازی ها تاییدیه استاندارد دارند. 
حتی برخی از دستگاه ها در محیط های بسته نصب شدند که 

استاندارد هنوز به آن ها ورود نکرده است.

وزیر صمت: 
قیمت گذاری خودرو باید بر عهده 

وزارت صمت باشد 

از قول وزیر  تلگرامی  منتشر شده در برخی کانال های  خبر 
و  ندارد  بنزین صحت  اختصاص  شیوه  تغییر  بر  مبنی  نفت 

تصمیم جدیدی در این خصوص گرفته نشده است.
انتشار خبری که  با   به نقل از سایت دولت برخی کانال ها 
مربوط به ۶ دی ۱۴۰۰ است از قول وزیر نفت مدعی شده اند 
که شیوه تخصیص بنزین از خودرو به شخص تغییر کرده و 
تخصیص  تومانی   ۱۵۰۰ بنزین  لیتر   ۱۵ کدملی  هر  ازای  به 
داده می شود که این خبر صحت ندارد و بازنشر گسترده آن 
خبر  اصالت  و  منبع  بدون صحت سنجی  کانال ها  برخی  در 

انجام شده است.
در خصوص تغییر شیوه تخصیص بنزین، در کمیسیون تلفیق 
مجلس بندی در برنامه هفتم گنجانده شده بود که امروز در 
جریان بررسی برنامه هفتم در صحن مجلس شورای اسلامی، 

بند مذکور نیز حذف شد.

تکذیب خبر تغییر شیوه
 اختصاص بنزین
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مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب 
گیلان خبر داد 

 ۴۵۰۰۱ ISO اخذ گواهینامه ۳ ساله
توسط دفتر HSE شرکت آبفای گیلان

تخصیص ۴6 درصد از منابع 
اعتباری تبصره ۱6 قانون بودجه 

توسط شرکت های فناور مستقر
 در پارک علم و فناوری گیلان

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان عنوان کرد

بیمارستان جنرال، مطالبه ملی مردم گیلان
استانی  مطالبه  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
بهداشت و درمان را داشتن حداقل یک بیمارستان 
جنرال در کشور دانست و گفت: با جدیت تمام به 

دنبال احداث بیمارستان جنرال در رشت هستیم .
شورای  نشست  در  آشوبی«  دکتر»محمدتقی 
اشاره  با  ریاست  حوزه  اجلاس  سالن  در  دانشگاه 
به آخرین وضعیت پیشرفت فیزیکی ابر پروژه های 
  412 بیمارستان  کرد:  اظهار  استان  سلامت  نظام 
تختخوابی مجتمع دانشگاهی لاکان رشت که توسط 
قرار  احداث  دست  در  شهرسازی  و  راه  وزارت 
دارد، 85 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و احتمالًا 

تا بهار سال آینده افتتاح می شود.
در دست  عمرانی  دیگر طرح های  به  اشاره  با  وی 
احداث دانشگاه علوم پزشکی گیلان افزود: احداث 
دانشکده پزشکی در مجتمع دانشگاهی لاکان رشت، 
پیشرفت فیزیکی خوبی داد و به زودی پژوهشکده 

تروما نیز در کنار آن احداث خواهد شد. 
چالش های  به  اشاره  با  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
نظام سلامت استان گفت: عمده چالش دانشگاه علوم پزشکی 
درآمد  از  تومان  میلیارد   55 حدود  ماهانه  پرداخت  گیلان، 
اختصاصی است که باید با اهتمام ویژه وزارت بهداشت حل 

شود.
تماماً  دانشگاه  اختصاصی  درآمد  اینکه  بیان  با  آشوبی  دکتر 
برون  و  انسانی  نیروی  تأمین  هزینه های  و  دارو  صرف خرید 
سپاری ها می شود، تصریح کرد: دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
تنها دانشگاه در سطح کشور است که به معنای واقعی کلمه، 

درآمد اختصاصی ندارد.
در  جنرال  بیمارستان  احداث  دنبال  به  تمام  جدیت  با 

رشت هستیم 

وی  پیشرفت روند ارائه خدمت دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
را  امیدوارکننده دانست و گفت: دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
علی رغم همه چالش ها، در پرداخت ها و به روز بودن آن، در 

ردیف دوازدهم کشور قرار دارد.
بهداشت  استانی  مطالبه  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
کشور  در  جنرال  بیمارستان  یک  حداقل  داشتن  را  درمان  و 
بیمارستان  احداث  دنبال  به  تمام  جدیت  با  گفت:  و  دانست 
اکنون  مطالبه  این  خوشبختانه  و  هستیم  رشت  در  جنرال 
فراگیرتر شده و در اغلب جلسات و رسانه های رسمی استانی 

و ملی نیز دنبال می شود.
کرد  اشاره  مولدسازی  ساز  فرصت  قانون  به  آشوبی  دکتر 
جهت  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  در  ملک   16 گفت:  و 
مولدسازی ز و فرایند بهره وری از آن ها در دستور کار قرار 

دارد.
وی با بیان اینکه در کنار چالش های مالی موجود، 
توسعه زیرساخت های نظام سلامت استان متوقف 
از  عمرانی  قرارداد    46 کرد:  خاطرنشان  نشده، 
علوم  دانشگاه  در  تاکنون  گذشته  سال  دی ماه 
اجرایی  عملیات  که  شده  منعقد  گیلان  پزشکی 

تعدادی از آن ها نیز آغازشده است.
و  اعتلا  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
را  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رتبه  ارتقای 
گفت:  و  برشمرد  استراتژیک  اهداف  از  یکی 
تاکنون سمپوزیم تخصصی ارتقای آموزش علوم 
همایش  مصورسازی،  فناوری  کاربرد  و  پزشکی 
اورژانس های جراحی، تروما و نقش پاراکلینیک 
و اکنون نیز برگزاری کنگره میان دوره ای انجمن 
جراحان عروق ایران را در دستور کار داریم که 

دستاوردهای ارزشمندی را داشته است.
پرورش  مهد  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه 

نخبگان و فرهیختگان است 
پرورش  مهد  را  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  آشوبی  دکتر 
نگاره،  دیوار  طرح  گفت:  و  دانست  فرهیختگان  و  نخبگان 
کار  دستور  در  گیلان  مفاخر  سازی  المان  و  یادمان  ساخت 

دانشگاه علوم پزشکی گیلان قرار گرفته است.
شورای  اعضای  از  جمعی   نشست  این  در  است  گفتنی 
دانشگاه به بیان دیدگاه ها، نظرات، موانع، چالش ها و همچنین 
راهکارهای خود جهت ارتقا و اعتلای دانشگاه علوم پزشکی 

گیلان پرداختند.
سرپرستی  نخستین  انتصاب  حکم  نشست  این  پایان  در 
دکتر  به  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  تروما  پژوهشکده 

»شاهرخ یوسف زاده چابک« ابلاغ و تقدیم شد.

در راستای نظارت بر حسن اجرای پروژه های شهری ، شهردار 
 45۰ پارک  و  عینک  تالاب  احیای  روند  از  شورا  اعضای  و 

هکتاری لاکان بازدید کردند.
 »رحیم شوقی« شهردار رشت به همراه »محمد حسین کارگرنیا« 
رییس و اعضای شورای اسلامی شهر از پروژه احیای تالاب 

عینک و پارک 45۰ هکتاری رشت بازدید کردند.
شهردار رشت در این بازدید با اشاره اینکه احیای تالاب عینک 
در راستای توسعه شهری مبتنی بر اقتصاد گردشگری انجام می 
است  آبی  پهنه  چهار  دارای  عینک  تالاب  کرد:  اظهار  شود، 

که لایروبی این پهنه ها طی ماه های آینده به اتمام می رسد.
و  کرد  اشاره  عینک  تالاب  احیای  مطالعاتی  طرح  به  شوقی 
و  رونق  منظور  به  سازی  آماده  از  پس  عینک  تالاب  افزود: 
بخش  به  گردشگری  اقتصاد  بر  مبتنی  شهری  اقتصاد  توسعه 

خصوصی واگذار می شود.

افزایش ۱۲۰ هزار متر مکعبی آب تالاب عینک
متر  هزار   12۰ افزایش  موجب  احیا  روند  اینکه  بیان  با  وی 
مکعبی آب تالاب عینک می شود، تصریح کرد: فصل بارندگی 
عمق تالاب عینک به چهار متر می رسد و در فصل زراعی و 

استفاده کشاورزان از آب، عمق تالاب از یک متر و 2۰ سانتی 
متر کمتر نمی شود.

شهردار رشت ایجاد جزیره در تالاب عینک را از جمله برنامه 
این تالاب عنوان کرد و گفت: قطعه نخست تالاب  برای  ها 
عینک ۹5 درصد پیشرفت فیزیکی دارد، ضمن اینکه قایقرانی 
بینی شده  به منظور توسعه گردشگری در تالاب عینک پیش 

است.
اداره  بین  ای  تفاهم نامه  انعقاد  طی  که  لاکان  جنگلی  پارک 
کل منابع طبیعی گیلان و شهرداری رشت در راستای افزایش 
سرانه فضای سبز شهری به این شهرداری واگذار شده، 45۰ 

هکتار مساحت دارد.
 آزادسازی مسیر طبیعی جنگل لاکان در حال انجام است و با 
تجهیز و نصب روشنایی طی ماه های آینده برای استفاده عموم 

شهروندان بازگشایی می شود.

سرپرست فرمانداری رشت گفت: آرامش، امنیت و عزت ملی 
امروزمان را مدیون خون شهدا و ایثارگری جانبازان هستیم.

مهندس »کیا عاشوری« در جلسه هماهنگی برگزاری نخستین 
امنیت  مدافع  شهید  نژاد«اولین  علی  »حمزه  شهادت  سالگرد 
شهرستان رشت ضمن پاسداشت مقام شهدای والامقام و درود 
به روح مطهر شهدای گرانقدر انقلاب اسلامی، اظهار داشت: 
آرامش، امنیت و عزت ملی امروزمان را مدیون خون شهدا و 

ایثارگری جانبازان هستیم.
وی افزود: برگزاری یادواره و آشناسازی نسل جوان با فضای 
معنوی دوران دفاع مقدس و روحیه ولایتمداری و ظلم ستیز 

شهدا، کمترین کاری است که می توانیم انجام دهیم.
عاشوری  با اشاره به برگزاری نخستین سالگرد شهادت »حمزه 
علی نژاد«اولین شهید مدافع امنیت شهرستان رشت در تاریخ 
خشکبیجار  بخش  بکنده  حاجی  روستای  در  ماه  آبان  پنجم 

رسم  و  راه  معرفی  راستای  در  داریم  وظیفه  ما  همه  گفت: 
شهدا و ترویج گفتمان و فرهنگ ایثار و شهادت تلاش کنیم 
تا بتوانیم بخش کوچکی از دنیای ایثارگری شهدا را به نسل 

های مختلف بشناسانیم.

 وی با بیان اینکه در هیچ کجای دنیا اگر امنیت نباشد، سایر 
ادامه  بود،  نخواهد  پابرجا  دست آمده  به   نتایج  و  دستاوردها 
داد: نتایج درخشان امروز نظام در عرصه های گوناگون، نتیجه 
رشادت ها و خون هایی است که تقدیم انقلاب اسلامی شده 

است.
عاشوری با تاکید بر هم افزایی تلاش ها برای هرچه بهتر برگزار 
با  افزود:  مناسب،  اطلاع رسانی  و ضرورت  مراسم  این  شدن 
در  نژاد«  علی  »حمزه  چون  شهیدانی  میدان داری  و  شجاعت 
دفاع از امنیت کشور عزیزمان، دست های پلید بدخواهان بسته 

شد و امروز مردم به وجود آنها برخود می بالند.
رشت  خشکبیجار  از  نژاد«  علی  »حمزه  امنیت  شهید  بسیجی 
متولد 26 دی ماه سال 1۳62، پنجم آبانماه سال گذشته توسط 
داعشی های داخلی در جلوی درب منزلش با سلاح گرم به 

شهادت رسید.

این  استان  دادگستری  گفت:  گیلان  دادگستری  کل  رئیس 
مقاومتی  اقتصاد  سیاست های  اجرای  در  که  دارد  را  ظرفیت 
حقوقی  امور  تسهیل  و  حقوقی  موانع  رفع  راستای  در  و 

سرمایه گذاران از آنان حمایت کند. 
حجت الاسلام والمسلمین اسماعیل صادقی نیارکی در نشست 
موضوع  با  مقاومتی  اقتصاد  سیاست های  اجرای  استانی  ستاد 
بررسی دلایل عدم استفاده کامل از ظرفیت های صنعتی استان 
و  اقتصاد  مقوله  دو  اینکه  به  اشاره  با  شهر صنعتی رشت،  و 
کرد:  اظهار  است،  ما  جامعه  امروز  مشکلات  از  معیشت 
به  انقلاب در سخنرانی ها و دستورات خودشان  رهبر معظم 
دولتمردان مکررا بر رشد اقتصادی، اشتغال، سرمایه گذاری و 

تولید تاکید و توصیه می کنند.
وی با بیان اینکه برخی معضلات سرمایه گذاران، موانع حقوقی 
در  که  دارد  را  ظرفیت  این  استان  دادگستری  افزود:  است، 

اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی و در راستای رفع موانع 
حقوقی و تسهیل امور حقوقی سرمایه گذاران از آنان حمایت 

کند.

گذشته  سال های  در  گفت:  گیلان  قضایی  شورای  رئیس 
زمین هایی به کسانی که ادعای سرمایه گذاری داشتند واگذار 
شد که بیش از سه دهه از واگذاری آنها گذشته و هنوز هیچ 
این جلسه  در  لذا  است  نگرفته  آن شکل  تولیدی در  فعالیت 
مصوب شد که این اراضی هر چه زودتر به دولت بازگردد تا 

زمینه سرمایه گذاری برای سرمایه گذاران واقعی هموار شود.
حجت الاسلام صادقی نیارکی همچنین به سازمان های متولی 
دستور داد تا واحدهای تعطیل را احصا کرده و اقدامات لازم 

در راستای راه اندازی مجدد آنها را انجام دهند.
وی اقدامات انقلابی دادگستری استان در حوزه صنعت را قابل 
تقدیر دانست و عنوان کرد: کارخانه پوشش یکی از مصادیق 
احیای واحدهای تولیدی تعطیل شده در استان بود که به همت 
دستگاه قضایی راه اندازی شد و در خصوص سایر واحدهای 

تعطیل نیز باید چنین اقداماتی صورت گیرد.

مدیرعامل برق منطقه ای گیلان گفت: برنامه ریزی برای تامین 
سوخت نیروگاه ها در روزهای سرد و فصل زمستان انجام شده 

و این موضوع به صورت جدی و مستمر پیگیری می شود.
بهمن داراب زاده افزود: اگرچه با تلاش و برنامه ریزی های 
موفقیت   با  را  امسال  تابستان  گرم  روزهای   ، گرفته  صورت 
ادامه  نیست و کار و تلاش  پایان کار  این  اما  سپری کردیم، 
دارد تا بتوانیم با اجرای پروژه های مختلف، افزایش ظرفیت 
کردن  نهادینه  خطوط،  نگهداری  و  تعمیر  موجود،  خطوط 
فرهنگ استفاده بهینه از برق و... ، ایام سخت چه در تابستان و 

چه در زمستان را  با موفقیت سپری کنیم.
داراب زاده گفت: وقت، طلاست و ارزش زمان حتی از طلا 

یافتنی  دست  رفته،  دست  از  زمان  که  چرا  است؛  بیشتر  هم 
نیست. وی ادامه داد: به دلیل حساسیت بالا و نقش کلیدی و 

حیاتی نعمت برق در زندگی امروزی، در صنعت برق ارزش 
زمان از طلا هم بیشتر است؛ بنابراین حتی یک لحظه هم نباید 
غفلت کنیم و باید با کار و تلاش مستمر و شبانه روزی، خانه 

های هموطنان عزیزمان و صنعت را روشن نگه داریم.
مدیر عامل شرکت برق منطقه ای گیلان گفت: از هم اکنون 
برنامه ریزی برای سوخت نیروگاه ها در روزهای سرد و فصل 
زمستان انجام شده و در جلسات شورای پایایی که با مدیران 
برگزار خواهد شد و جلسات  استان  برق  نیروگاه های  عامل 
کارگروه انرژی و تامین نیازهای ضروری شورای پدافند غیر 
جد  بطور  ها  نیروگاه  سوخت  تامین  موضوع  استان،  عامل 

پیگیری خواهد شد.

شهردار رشت عنوان کرد

آب تالاب عینک با احیا، ۱۲۰ هزار متر مکعب افزایش می یابد 

سرپرست فرمانداری رشت :

امنیت و آرامش امروز را مدیون رشادت های شهدا هستیم

رئیس کل دادگستری گیلان عنوان کرد

آمادگی دادگستری گیلان برای رفع موانع حقوقی سرمایه گذاران

مدیر عامل شرکت برق منطقه ای گیلان: 

در صنعت برق، زمان از طلا با ارزش تر است 

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب گیلان با اشاره به جایگاه 
HSE در صنعت آب و فاضلاب، از اخذ گواهینامه ۳ ساله

ISO 45۰۰1 توسط دفتر HSE شرکت آبفای گیلان طی شش 
ماه نخست سال خبر داد.

عنوان  به  فاضلاب  و  آب  صنعت  افزود:  پور  علی  مازیار 
عرضه کننده مجموعه ای از مهمترین خدمات به شهروندان 
اصلاح  و  جمعیت  رشد  با  متناسب  توسعه  نیازمند  همیشه 
های  روش  از  استفاده  و  آب  منابع  برداری  بهره  روشهای 

نوین جمع آوری و تصفیه فاضلاب است .
علی پور اظهار داشت: صنعت آب و فاضلاب یک صنعت 
پویاست که در مسیر توسعه اقتصادی وظایف مهم خود را 
به انجام می رساند و در مسیر ارائه خدمات مطلوب شکل 
اجرای پروژه های ایجاد، توسعه یا اصلاح شبکه های آب و 
فاضلاب و بهره برداری از منابع آبی و تصفیه آب و فاضلاب 
به گونه ای است که علاوه بر ایجاد مخاطرات جدی ایمنی و 
بهداشتی برای کارکنان صنعت می تواند همه شهروندان را 
به نوعی درگیر مسائلی ناخواسته نماید؛ از این رو فعالیت 

های حوزه ایمنی از اهمیت بالایی برخوردار است.
وی ایمنی را پیش شرط اصلی فرایند تولید دانست و تصریح 
کرد: طی شش ماه اول سال جاری، دفترHSE  شرکت آبفای 
گواهی  شرکت  از  ساله   ۳ گواهینامه  اخذ  به  موفق  گیلان 

دهنده certrom  ایتالیا و ممیزی مجدد ISO 45۰۰1 شد.
 HSE مدیر عامل شرکت آبفای گیلان پایش مستمر وضعیت
اجرایی  های  پروژه  و  تاسیسات  و  اداری  های  ساختمان 
در سطح استان ،تهیه گزارش از نواقص موجود، برگزاری 
برگزاری دوره  استان،   HSE رابطین  با  اندیشی  جلسات هم 
های آموزش تئوری و عملی مقابله با حریق در امور آبفای 
ناایمن استان از نظر  شهرستان ها، شناسایی ساختمان های 
وقوع حریق و زلزله، ثبت و تجزیه و تحلیل حوادث ناشی 
از کار و ارائه راهکارهای لازم را عملیات اجرایی این واحد 

در بخش ایمنی طی شش ماه گذشته برشمرد.

بر هزار واحد  بالغ  اینکه  بیان  با  دامپزشکی گیلان  مدیرکل 
صنعتی پرورش طیور در استان فعال است، گفت: بیش از 
پرندگان  آنفلوانزای  از  پیشگیری  آموزشی  کتابچه   15۰۰
اقدامات  تشدید  خصوص  در  لازم  موارد  و  شده  توزیع 
اتحادیه  طریق  از  پرندگان  آنفلوانزای  قرنطینه ای  بهداشتی 
طیور  دهندگان  پرورش  اطلاع  به  مرغداران  تعاونی های 

صنعتی می رسد. 
هادی بابایی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به تشکیل جلسات 
فوق  آنفلوانزای  خصوص  در  دامپزشکی  کل  اداره  داخلی 
حاد پرندگان از آماده باش نیروهای این اداره کل خبرداد و 
اظهار کرد: جلسه ستاد آنفلوانزای استان با حضور ارگان های 

ذی ربط برگزار شد.
شهرستان ها،  آنفلوآنزای  ستاد  فعال سازی  به  اشاره  با  وی 
مدیریت  مانند  استانی  متعدد  جلسات  در  حضور  افزود: 
پدافند  کمیته  و  بیوترویسم  با  مقابله  استانداری،  بحران 
مرزبانی استان  با طرح و پیگیری موضوع بیماری آنفلوانزای 

فوق حاد پرندگان انجام شد.
بابایی  با اشاره به پایش بیماری در گله های طیور صنعتی 
خانوارهای  بومی  طیور  در  بیماری  پایش  افزود:  منطقه، 
برای  تشخیص  ملی  مرکز  به  نمونه ها  و  انجام  پیرامون 

تشخیص تحت تیپ ارسال شده است.
با اشاره به گزارش گیری سریع  مدیرکل دامپزشکی گیلان 
موارد احتمالی تلفات غیر متعارف در طیور صنعتی، تصریح 
تشدید  وابسته  اقلام  و  طیور  محموله های  بر  نظارت  کرد: 

شده است.
بابایی اطلاع رسانی به صاحبان صنعت طیور و تعاونی های 
پیگیری مستمر وضعیت واکسیناسیون گله های  مرغداران و 
اداره  اقدامات  دیگر  از  را  گوشتی  بوقلمون  و  طیور  مولد 
کل دامپزشکی گیلان در راستای مبارزه با شیوع آنفلوانزای 

پرندگان بیان کرد.
وی تشدید نظارت بهداشتی ادارات دامپزشکی بر واحدهای 
اقلام  تامین  پیگیری  طیور،  محمول های  و  نظارت  تحت 
آزمایشگاهی برای بررسی مولکولی و سرمی بیماری زا را از 
دیگر اقدامات این اداره کل برشمرد و افزود: پایش بیماری 
کل  اداره  همکاری  با  وحش  حیات  پرندگان  جمعیت  در 

محیط زیست انجام می شود.
بیماری  پایش  بررسی و  مدیر کل دامپزشکی گیلان درباره 
همکاری  با  مهم  این  کرد:  خاطرنشان  انسانی،  جمعیت  در 

معاونت دانشگاه علوم پزشکی استان انجام می شود.
خصوص  در  آموزشی  دوره های  برگزاری  درباره  بابایی 
دوره  شد:  یادآور  پرندگان،  آنفلوانزای  شیوع  از  پیشگیری 
دهیاران،  برای   پرندگان  حاد  فوق  آنفلوانزای  آموزشی 
صاحبان طیور بومی، دانش آموزان، مرغداران و ...  در دست 

اجرا و برخی نیز اجرا شده است.
در  کرد:  اضافه  شهرستان ها،  سطح  در  آموزش  درباره  وی 
کانون  واحد  شهرستان های  خصوصا  شهرستان ها  از  برخی 
همکاری  صورت  در  و  شده  اجرا  آموزشی  دوره های 

بخش های ذی ربط در مابقی شهرستان ها نیز اجرا می شود.
اطلاع  از  بخشی  اینکه  بیان  با  گیلان  دامپزشکی  مدیرکل   
در حال  بیماری  پمفلت  توزیع  از طریق  آموزش  و  رسانی 
به طور  پایش ها  بهداشتی و  بازدیدهای  انجام است، گفت: 

مستمر صورت می گیرد.

مدیر سرمایه گذاری و تجاری سازی پارک علم و فناوری 
تبصره 16  اعتباری  منابع  از  از تخصیص 46 درصد  گیلان 
قانون بودجه توسط شرکت های فناور مستقر در پارک استان 

خبر داد.
پارک  از سهم  ارائه گزارشی  با  میرزنده دل«  »مرجان  دکتر 
اعتبارات تبصره 16 اظهار  علم و فناوری گیلان در جذب 
کرد: تا کنون 14 شرکت فناور مستقر در این سازمان موفق 
شدند تسهیلاتی به مبلغ 18 میلیارد تومان از اعتبار تبصره 16 

قانون بودجه دریافت کنند.
برای  شده  ابلاغ   16 تبصره  اعتبارات  مجموع  دل  میرزنده 
پارک علم و فناوری گیلان را ۳۹ میلیارد تومان اعلام کرد 
و گفت: سهم پارک علم و فناوری گیلان ۳۹ میلیارد تومان 
های  شرکت  توسط  درصد   45 از  بیش  کنون  تا  که  است 
فناور اخذ شده و پیش بینی می شود با توجه به ظرفیت های 
این شرکت ها ، بتوانیم تا پایان سال جاری 8۰ درصد از این 

تسهیلات را جذب نماییم.
توسعه  و  اشتغال  به  تعهد  برای  تسهیلات  این  افزود:  وی 
محصولات و خدمات دانش بنیان در اختیار متقاضیان قرار 

می گیرد.
مدیر سرمایه گذاری و تجاری سازی پارک علم و فناوری 
با اشاره به فرآیند اخذ این تسهیلات گفت: شرکت  گیلان 
های فناور متقاضی از طریق واحد سرمایه گذاری و تجاری 
طرح  فنی  کمیته  در  را  خود  درخواست  مرکز،  این  سازی 
های اقتصادی تبصره 16 استان مطرح می نمایند و پس از 
ارزیابی جهت اخذ تسهیلات مورد درخواست به بانک عامل 

معرفی می شوند.
ب  بند  اقتصادی  های  طرح  فنی  کمیته  داد:  ادامه  وی 
صنعت،معدن  های  سازمان  از  کارشناسان  شامل   16 تبصر 
کار  تعاون،  کل  اداره  گیلان،  استانداری  استان؛  تجارت  و 
شورای  گیلان،  دارایی  و  اقتصادی  امور  اجتماعی،  رفاه  و 
بوجه  برنامه و  ها و سازمان مدیریت  بانک  امور  هماهنگی 
استان می باشند که برای ارزیابی و کارشناسی، طرح ها را 

مورد بازبینی و ارزیابی قرار می دهند.

 فرمانده انتظامی گیلان از دستگیری اعضای باند 4 نفره آدم 
ربایان و رهایی گروگان در کمتر از 12 ساعت در شهرستان 

رشت خبر داد.
و  توسعه  اساس  و  پایه  را  امنیت  ملکی  عزیزاله  سردار 
پیشرفت و از مهمترین نیازهای هر جامعه عنوان کرد و اظهار 
کرد: پلیس برای برقراری نظم و امنیت در جامعه به صورت 

شبانه روزی تلاش می کند.
وی در ادامه با بیان اینکه در پی آدم ربایی مردی در محله 
حساسیت  به  توجه  با  بلافاصله  رشت،  شهرستان  گلسار 
موضوع پیگیری آن در دستور کار پلیس قرار گرفت، افزود: 
با حضور مأموران پلیس آگاهی استان در محل وقوع جرم 
نفر   ۳ شد،  مشخص  گرفته  صورت  تحقیقات  و  بررسی  و 
منتقل  نامعلوم  محلی  به  و  ربوده  را  پیرمرد  یک  تهدید  با 

کرده اند.
اشرافیت  با  اینکه  به  اشاره  با  استان گیلان  انتظامی  فرمانده 
اطلاعاتی پلیس و اقدامات فنی، ربایندگان و محل اختفا آنان 
در یک منزل ویلایی در اطراف شهر سنگر مورد شناسایی 
قرار گرفت، گفت: کارآگاهان آگاهی به آدرس محل مورد 
نظر اعزام و در یک عملیات غافلگیرانه 4 متهم غیر بومی این 

پرونده را دستگیر کردند.
در  ساله   65 شده  ربوده  فرد  رهایی  از  انتظامی  مقام  این 
صحت و سلامت کامل در کمتر از 12 ساعت خبر داد و 
بیان داشت: متهمان که ۳ مرد ۳5، ۳۹ و 4۰ ساله و یک خانم 
44 ساله هستند با تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی در 

اختیار مرجع قضائی قرار گرفتند.
همکاری  و  تعامل  بی بدیل  نقش  به  پایان  در  ملکی  سردار 
اشاره  مجرمان  با  برخورد  برای  انتظامی  مجموعه  با  مردم 
کرد و از مردم خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد 
اطلاع  پلیس  به   11۰ سامانه  طریق  از  را  مراتب  مشکوک، 

دهند.

مدیر نظارت و اعتباربخشی دانشگاه علوم پزشکی گیلان از 
پلمب یک مطب دندانپزشک قلابی که به صورت غیرقانونی 
و بدون مجوز در شهرستان رشت فعالیت می کرد، خبر داد. 
»سید رشید میرفلاح« مدیر نظارت و اعتبار بخشی دانشگاه 
گزارش های  براساس  داشت:  اظهار  گیلان  پزشکی  علوم 
مردمی از فعالیت فردی غیردندانپزشک در شهرستان رشت 
واقع در بلوار گلباغ نماز که به صورت غیر قانونی یک مطب 
دندانپزشکی دایر و در امور دندانپزشکی، ایمپلنت، جراحی 
نظارتی  بازدید  طی  می کرد،  درمانی  مداخله  دندانسازی  و 
توسط کارشناسان نظارت بر درمان دانشگاه و پلیس اماکن، 
محل کار این فرد متخلف پلمب و پرونده جهت رسیدگی به 

مراجع قضایی ارسال شد.
میرفلاح به شهروندان توصیه کرد فریب تبلیغات غیر واقعی 
و اغوا کننده در این حوزه ها را نخورند و از مراجعه به افراد 

بدون دانش و صلاحیت لازم خود داری نمایند.
گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  کرد:  تاکید  ادامه  در  وی 
داشتن مجوز  بدون  متخلف که  افراد  با  مماشاتی  هیچگونه 
به صورت غیر مجاز در حوزه های دندانپزشکی، پوست و 
زیبایی و طب سنتی خدمات درمانی ارائه می دهند به طور 

قاطع برخورد قانونی خواهد کرد.

فرمانده انتظامی گیلان خبر داد
رهایی گروگان 6۵ ساله 

از چنگال آدم ربایان در رشت

دانشگاه علوم پزشکی گیلان اعلام کرد
پلمب مطب یک دندانپزشک قلابی 

در بلوار گلباغ نماز رشت!

مدیرکل دامپزشکی گیلان خبر داد
توزیع بیش از ۱۵۰۰ کتابچه 

آموزشی پیشگیری از آنفلوانزای 
پرندگان در گیلان
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ضرورت آموزش پیشگیری از اعتیاد در 
پیش دبستانی ها و مهدهای کودک 

وزارت  اعتیاد  و  اجتماعی  روانی،  سلامت  دفتر  سرپرست 
شکل  به  که  روان  سلامت  خدمات  درخصوص  بهداشت 
ارائه می شود، توضیح داد: اکنون در شبکه بهداشت  رایگان 
اختلالات شایع روانپزشکی مانند افسردگی، اضطراب،  صرع 
و ... را به شکل رایگان غربالگری و بررسی می شود که آیا 

فرد نیاز به ارجاع به سطوح بالاتر خدمتی دارد یا خیر.
دکتر حامد مصلحی با اشاره به شعار امسال هفته ملی سلامت 
روان مبنی بر » سلامت روان، مسئولیت فردی، مسئولیت همه 
»قانون سلامت  سرنوشت  از  اخبار  آخرین  در خصوص  ما« 
روان«، بیان کرد: قانون سلامت روان نیاز به پیگیری ویژه و 
قانون  واژه  دارد.  اسلامی  شورای  مجلس  و  دولت  همزمان 
مشترک  شکل  به  خیلی ها  که  است  کلمه ای  روان  سلامت 
ابعاد خاصی از  استفاده می کنند درحالی که منظور هر فرد، 
آن است. اینکه قانون سلامت روان به مجلس یازدهم برسد 
است  داشته  قبلی  دولت های  در  بیشتر  پیگیری های  به  نیاز 
به  یازدهم  مجلس  در  روان  سلامت  قانون  اینکه  احتمال  و 

سرنوشت مشخصی برسد ضعیف است.
تصویب قانون سلامت روان به مجلس یازدهم می رسد؟

در  قبل  از  روان  سلامت  قانون  لایحه  ارسال  افزود:  وی 
نیست  مرحله ای  در  الان  بنابراین  بود؛  متوقف شده  دولت ها 
که بتوان برای ابلاغ آن زمان گذاشت. اکنون نیز با توجه به 
برنامه  به  رسیدگی  برای  یازدهم  مجلس  بالای  کاری  فشار 
هفتم توسعه اینکه قانون در همین مجلس به سرانجام برسد، 
بعید است.او در خصوص آمار بروز اختلالات روانپزشکی، 
سال  در  که  اخیر  سال   ۵ به  مربوط  مطالعات  کرد:  تصریح 
تحلیل  و  در حال جمع بندی  است  انجام شده   ۱۴۰۱-۱۴۰۰
است؛ بنابراین آمار جدیدی وجود ندارد اما، منتظر هستیم که 
آمار جدید منتشر شود. آمار اختلالات روانپزشکی بر اساس 
روش پژوهشی که انجام می شود ممکن است متفاوت باشد 
اما آنچه که مشخص است این است که بعد از پاندمی کرونا 
در تمام جهان، افزایش نیاز به خدمات روانشناختی را به طور 
ویژه داریم و ایران هم از این موضوع مستثنی نیست. در این 
زمینه همچنان که در دوره کرونا اقداماتی انجام شد، اکنون 

نیز تمهیداتی اندیشیده شده است.
سلامت  اختلال  معنای  به  روانشناختی  خدمات  دریافت 

روان نیست
به  نیاز  روان  سلامت  با  مرتبط  مسائل  در  گاهی  افزود:  وی 
اینکه  معنای  به  این  اما،  دارد  وجود  روانشناختی  خدمات 

است  ممکن  مثال  عنوان  به  نیست؛  باشد،  اختلال  دچار  فرد 
بدون  اضطراب آور  بسیار  اتفاق  یا  حادثه  یک  برای  فرد 
نیاز  باشد،  داشته  وجود  او  در  اختلال  یک  تشخیص  اینکه 
به خدماتی داشته باشد که بتواند تاب آوری خود را افزایش 
دهد. در مثالی دیگر ممکن است فرد نیاز به خدمات مرتبط 
با سلامت روان در هنگام مهاجرت و یا ازدواج داشته باشد 
که باید دریافت کند تا سلامت روان اش دچار مشکل نشود 

اما، این موضوع به معنای اختلال نیست.
وزارت  اعتیاد  و  اجتماعی  روانی،  سلامت  دفتر  سرپرست 
بهداشت با تاکید بر اینکه کووید۱۹ یک بیماری نوپدید بود،  
اظهار کرد: بر همین اساس فعلا نمی توانیم بگوییم که آیا ابتلا 
به کرونا در بروز اختلالات روانپزشکی عاملیت دارد یا خیر؟ 
ولی پژوهش ها نشان می دهد افراد مبتلا به کرونا و یا افرادی 
در  معناداری  طور  به  کرونا شدند  از  ناشی  دچار سوگ  که 
معرض آسیب های روان و نیازمندی بیشتر به خدمات روانی 
برای  بهداشت  وزارت  در خصوص خدمات  گرفتند.او  قرار 
در  اکنون  کرد:  تصریح  جامعه،  افراد  روان  سلامت  ارتقای 
افسردگی،  مانند  روانپزشکی  شایع  اختلالات  بهداشت  شبکه 
اضطراب،  صرع و ... را غربالگری و بررسی می کنیم که آیا 
خیر؟  یا  دارد  خدمتی  بالاتر  سطوح  به  ارجاع  به  نیاز  فرد 
مانند  زیادی  مهارت های  ما  که  است  این  دیگر  مهم  نکته 
را  و...  تاب آوری  مهارت  مسئله،  حل  مهارت  فرزندپروی، 
آموزش  مراجعین  به  رایگان  به شکل  روانشناختی  در حوزه 
در  این خدمات  است که  این  مهم  نکته  افزود:  می دهیم.وی 
شبکه  در  اما  است،  گران  بسیار  بهداشتی  شبکه  از  خارج 
رایگان  را  خدمات  این  روانشناس   ۲۰۰۰ کشور  بهداشتی 
خدمات  سوم  و  دوم  سطوح  به  ارجاع  البته  می دهند.  ارائه 
اگر فرد تحت پوشش بیمه باشد از این طریق انجام می شود.

بروزرسانی خدمات روانشناختی
وزارت  اعتیاد  و  اجتماعی  روانی،  سلامت  دفتر  سرپرست 
بهداشت،  ادامه داد: یک نوع خاصی از خدمات سلامت روان 
که دو دهه در کشور به شکل ثابت ارائه می شده است را با 
شیوه ای جدیدی به روزرسانی می کنیم و این یعنی شناسایی 
اختلالات روانپزشکی بیشتری اتفاق می افتد که جدیدا شامل 
حال کودکان و نوجوانان هم می شود تا هم تشخیص به موقع 

صورت گیرد و هم خدمات بهتری ارائه کنیم.
با  روان  سلامت  خدمات  ارائه  حال  عین  در  کرد:  تاکید  او 
فرهنگ کشور سازگار شده است؛ در فرهنگ ما خانواده محور 

مسائل  در  می شود  سبب  خانواده  محوریت  فرد؛  نه  و  است 
فرهنگ  بر  مبتنی  دیگر  وجه  باشیم.  داشته  و...  تعارض  حل 
با  روانشناختی  آموزش های  از  بسیاری  که  است  این  بودن 
ارزش های ما سازگار نیست اما سعی کردیم خدماتی که در 

شبکه بهداشتی ارائه می شود، اینگونه نباشد.
لزوم افزایش مراکز »سراج« به 2۸0 مرکز

سلامت   ( »سراج«  مرکز   ۲۳ دیگر  سوی  از  افزود:  وی 
روانی و اجتماعی( را در نظام شبکه بهداشتی داشتیم که به 
نفر   ۴ یا   ۳ و  روانپزشک  نفر  یک  با حضور  آزمایشی  شکل 
می کردند.  ارائه خدمت  اجتماعی  مددکار  یک  و  روانشناس 
امیدواریم با حمایت ها بتوانیم این طرح را از حالت آزمایشی 
خارج کرده و در کل کشور اجرایی کنیم و این ۲۳ مرکز را 
ویژه  کارهای  از  یکی  برسانیم.  در کل کشور  مرکز   ۲۸۰ به 
به  ارجاع  و  نتیجه  حصول  تا  بیماران  پیگیری  سراج  مراکز 

سطوح بالاتر است.
اهمیت افزایش پوشش بیمه خدمات روانشناختی

مصحلی درخصوص پوشش بیمه خدمات سلامت روان، بیان 
کرد: افزایش پوشش بیمه نیاز همه است و تمام کسانی که در 
نظام سلامت کار می کنند در تلاش هستند تا خدمات بیمه ای 
هم  ما  آن  تبع  به  که  دهند  افزایش  را  به حوزه خود  مربوط 
تلاش می کنیم تا هم در بخش بستری و هم درمان سرپایی، 

پوشش بیمه ای افزایش یابد.
لزوم ارتقای سواد سلامت روان جامعه

او درخصوص وضعیت سواد سلامت روان در کشور، اظهار 
هیچگاه  که  نیست  اتفاقی  سلامت  سواد  رسانی  بروز  کرد: 
باشیم.  آن  ارتقای  حال  در  مداوم  طور  به  باید  و  تمام شود 
در زمینه افزایش سواد سلامت روان به شدت نیاز به تلاش 
یا  »انگ«  با  زمینه  این  در  متاسفانه  چراکه  داریم؛  بیشتر 
چنین  حوزه ها  سایر  در  که  هستیم  مواجه  »برچسب گذاری« 
نیست و باید تلاش کنیم تا این موضوع برطرف شود تا افراد 
از شناسایی بیماری خود و مراجعه به مشاور و پزشک ترس 

نداشته باشند.
برنامه افزایش جذب کارشناسان سلامت روان

وی با اشاره به اخذ مجوز افزایش جذب کارشناسان سلامت 
روان در شبکه بهداشتی،  توضیح داد: پس از برگزاری آزمون 
استخدامی پیش رو و گسترش مراکز سراج این اتفاق به نتایج 
خوبی می رسد. در حال حاضر ۲۰۰۰ کارشناس سلامت روان 
این  درصدی   ۱۵ افزایش  حداقل  و  هستند  کار  به  مشغول 
تعداد را خواهیم داشت که این اتفاق بعد از حدود ۱۰ سال 

می افتد.
تاکید ویژه بر تاب آوری اجتماعی و کنترل خشونت

وزارت  اعتیاد  و  اجتماعی  روانی،  سلامت  دفتر  سرپرست 
کنترل  و  اجتماعی  تاب آوری  وضعیت  درباره  بهداشت 
خشونت، اظهار کرد: به شکل ویژه به مسئله کنترل خشونت 
پرداخته ایم؛ زیرا متاسفانه رفتارهای آسیب زا و خشونت آمیز 
ناشی  و  رسانه ای  کم کاری های  از  ناشی  الگو  یک  عنوان  به 
از کمبود سواد سلامت در عرصه رسانه در کشور ما درحال 

افزایش است.
نقش رسانه ها بر آسیب های عرصه سلامت روانی

بر  رسانه ها  نقش  نمی توان  کرد:  تاکید  خاتمه  در  وی 
آسیب های عرصه سلامت روانی و اجتماعی را نادیده گرفت. 
در این زمینه لازم است که وزارت بهداشت و همه دستگاه ها 
نظر  از  رسانه ها  در  شده  منتشر  محتواهای  تا  کنند  کمک 
سلامت روان بررسی شود. به عنوان مثال وقتی با فیلم هایی 
مواجه هستیم که ترویج دهنده مصرف الکل،  دخانیات و مواد 
مخدر و... است، نمی توان انتظار داشت که این موضوع در 
نتایج را به  جمعیت عمومی هیچ تاثیری نداشته باشد و بعد 
عرصه بهداشت بسپاریم. از این جهت نیاز به یک ورود جدی 
روان  سلامت  مراقب  ابتدا  از  تا  است  مختلف  دستگاه های 
باشیم نه اینکه پس از وارد شدن آسیب به فکر مراقبت بیفتیم.

افزایش نیاز به خدمات روانشناختی پس از کرونا
 سرنوشت »قانون سلامت روان«

درمانی برای افسردگی پاییزی

به کوتاهی می رود و  از راه رسیده است، روزها رو  پاییز 
کمتر  و  کمتر  روز،  روشنایی  ساعت های  روزها،  گذر  با 

می شود.
تابش  در  تغییرات  به  اشاره  با  روان  سلامت  متخصصان   
خورشید در پاییز و زمستان، یادآور می شوند که در نتیجه 
مسئول  که  شما  بدن  شبانه روزی  ریتم  روزها،  کوتاه شدن 
است  بدن  دمای  و  اشتها  هوشیاری، خواب آلودگی،  تنظیم 
تغییر می کند و احتمال دارد خطر ابتلا به مشکلات روحی 

و جسمی افزایش یابد.
برخی افراد با فرا رسیدن فصل سرد با نوعی اختلال عاطفی 
فصلی )SAD( که به افسردگی فصلی نیز شناخته می شود، 

مواجه می شوند.
در  روان پزشکی  بالینی  استاد  روزنتال«،  »نورمن  دکتر 
دانشکده پزشکی دانشگاه مجورج تاون« و نویسنده کتاب 
تا  تابستان  اوج  از  می گوید:  باره  این  در  اندوه«  »شکست 
اوایل سپتامبر )حدود نیمه شهریور( یک ساعت، نور صبح 

را از دست می دهید.
قرار گرفتن در معرض نور، تحریک کننده تولید سروتونین 
تنظیم  مسئول  عصبی  انتقال دهنده  یک  سروتونین  است. 
کمک  بدن  شبانه روزی  ریتم  تثبیت  به  و  است  خلق وخو 

می کند.  
لامپ های  معرض  در  گرفتن  قرار  سردتر،  ماه های  در 
نوردرمانی ممکن است مفید باشد. این لامپ ها نوری را که 
فرا رسیدن زمستان کم می شود جبران می کنند و علائم  با 

اختلال عاطفی فصلی را کاهش می دهند.
نوردرمانی چگونه کار می کند؟

به گزارش سایت تخصصی »وِری وِل هلت«، اختلال عاطفی 
دو  دست کم  مدت  به  افسردگی  مکرر  دوره های  به  فصلی 
سال متوالی گفته می شود که طی آن، علائمی در زمان های 
هم زمان  است  ممکن  علائم  این  و  می شوند  ظاهر  خاص 

آغاز شوند و پایان یابند.
هم  فتوتراپی  به  که  نور روشن  با  درمان  یا  نوردرمانی  در 
نور  از  خاص،  موج های  طول  از  استفاده  با  است  مشهور 
می شود  ارسال  مغز  به  علامت هایی  و  تقلید  روز  طبیعی 
افزایش  به  روش  این  می شود.  سروتونین  تولید  باعث  که 
هوشیاری و تنظیم ریتم شبانه روزی بدن نیز کمک می کند.

 ۱۹۹۸ سال  در  دارونما  با  کنترل شده  کارآزمایی  یک  در 
نشان داده شد که دست کم سه هفته طول می کشد تا درمان 
رفع  در  افسردگی  با  مقابله  داروی  به عنوان  روشن  نور  با 

اختلال عاطفی فصلی عمل کند.
یک کارآزمایی دیگر در سال ۲۰۱۶ نشان داد که نوردرمانی 
ضدافسردگی  داروی  با  ترکیب  در  چه  و  تنهایی  به   چه 
فلوکستین در درمان بزرگسالان مبتلا به افسردگی غیرفصلی 

موثر و برای آن ها تحمل کردنی  است.
دهد  رخ  تابستان  در  است  ممکن  فصلی  عاطفی  اختلال 
با قرار  این اختلال افسردگی معمولا  اما کمتر رایج است. 
مناطق  در  می یابد.  کاهش  طبیعی  نور  معرض  در  گرفتن 
نور  معرض  در  افراد  که  آنجا  از  استوا  خط  به  نزدیک تر 
کمتر  فصلی  عاطفی  اختلال  دارند،  قرار  بیشتری  طبیعی 

مشاهده می شود.
کوتاه تر  با  که  سرد  فصول  در  نوردرمانی  زودتر  شروع 
شدن ساعت های روز همراه است از پیشرفت علائم اختلال 

عاطفی فصلی جلوگیری می کند.
به گفته »هارولد هونگ«، روان پزشک در کارولینای شمالی، 
دیگر  در  رایجی  غیرتهاجمی  درمانی  گزینه  نوردرمانی 

موارد مربوط به سلامت روان هم هست.
و  بی اشتهایی  اختلال  بهبود  برای  درمانی  روش  این  از 
و  خواب  اختلال  به  مربوط  شرایط  عصبی،  پرخوری 
 ،)ADHD( پایین  تمرکز  با  بیش فعالی  اختلال  بیداری، 
اختلال شخصیت مرزی، اسکیزوفرنی و بیماری های عصبی 

استفاده می شود.
لامپ نوردرمانی باید چگونه باشد؟

هستند.  سفید  و  آبی  نور  طیف  در  نوردرمانی  لامپ های 
و  کارایی  اثبات  برای  بیشتری  بسیار  شواهد  حال  این  با 
این  متخصصان،  گفته  طبق  دارد.  وجود  سفید  نور  ایمنی 

»طبیعی ترین« محیط برای فرد است.
اختلال  درمان  برای  ال ای دی  لامپ های  از  استفاده  در 
گرفتن  قرار  روان،  سلامت  مسائل  دیگر  و  فصلی  عاطفی 
)واحد  نور  لوکس  هزار   ۱۰ برابر  در  روزانه  دقیقه   ۳۰
اندازه گیری نور( یا یک تا دو ساعت قرار گرفتن در معرض 

۲۵۰۰ لوکس نور توصیه شده است.
 )UVB( یووی بی  عناصر  که  نورهایی  از  می گوید:  هونگ 
دارند دوری کنید، زیرا قرار گرفتن طولانی مدت در معرض 
درست  می رساند؛  آسیب  پوست  به  یووی بی  پرتوهای 
مثل قرار گرفتن در معرض نور خورشید بدون استفاده از 
استفاده  نوردرمانی  لامپ  از  آن  در  که  ضدآفتاب.فضایی 
مهم  بسیار  نیز  نور  تابش  زاویه  و  لامپ  اندازه  می کنید، 
است. لامپ باید به اندازه ای بزرگ باشد که صورت شما 
را با زاویه ای راحت بپوشاند. اگر می توانید، لامپی با قابلیت 
تنظیم از لحاظ روشنایی و مدت زمان تابش انتخاب کنید 
تا بتوانید لامپ را مطابق با نیازهای خودتان شخصی سازی 
کنید.برای کسب بهترین نتایج، استفاده از یک »جعبه نور« به 
اندازه ۹۳۰ سانتی متر مربع توصیه می شود.سعی کنید جعبه 
بتوان آن را حرکت  به  راحتی  پیدا کنید که صبح ها  نوری 
داد. کار گذاشتن دو لامپ که می توانید با هم استفاده کنید 
یا در مکان های پررفت وآمد خانه بگذارید تا موثرتر باشد، 
روزمره  برنامه  دارد.به  درمان  اثربخشی  در  زیادی  تفاوت 
خود فکر کنید و صبح ها از لامپ نوردرمانی استفاده کنید 
تا انرژی در دسترس و مورد نیاز روز را افزایش دهید. از 
آنجا که اثر لامپ در طول روز از بین می رود، دوباره در 
عصر از آن استفاده کنید به  خصوص اگر در مکانی زندگی 
از  برخی  می کند.در  غروب  زودتر  خورشید  که  می کنید 
افراد، قرار گرفتن بیش از حد در معرض نور ممکن است 
به ایجاد احساس شیدایی منجر شود، بنابراین، طول مدت 
نکته  ایندیپندنت،  گزارش  شود.به  محدود  باید  نوردرمانی 
درمان  برای  تنهایی  به   نوردرمانی  که  است  این  دیگر  مهم 
فاکتورهایی  آن  بر  علاوه  و  نیست  کافی  روحی  اختلال 
چون ورزش، خواب خوب، فعالیت های اجتماعی و درمان 
شناختی - رفتاری همگی از اقدام های ضروری برای مبارزه 

با افسردگی فصلی  هستند.

آموزش  بر  تاکید  با  مخدر  مواد  با  مبارزه  ستاد  مقام  قائم 
پیشگیری از اعتیاد در کودکان گفت: باید برنامه های پیشگیری 
به  با توجه  پیش دبستانی ها و مهدهای کودک   اعتیاد در  از 
پذیرش و فهم کودکان تولید و اجرا شود همچنین لازم است 

کانون یاریگران زندگی در مدارس فعال شوند.
کاظمی در نشست تخصصی دبیران شوراهای هماهنگی مبارزه 
با مواد مخدر سراسر کشور که با عنوان »نظام آموزشی و نقش 
و  راهبردها  اعتیاد،  اجتماعی  از آسیب های  پیشگیری  در  آن 
راهکارها« برگزار شد، اظهار کرد: تشکیل شوراهای هماهنگی 
در استان ها و کمیته های ذیل این شوراها، ساماندهی معتادان 
از  مندی  بهره  و  اعتیاد  از  پیشگیری  فعالیت های  و  متجاهر 
ظرفیت های دستگاه از مهمترین برنامه هایی است که از سوی 

ستاد دنبال می شود.
وی افزود: یکی از اقدامات تحولی این بود که مجمع خیرین 
یاریگران زندگی در ۲۰ استان ایجاد شده و در ۱۲ استان دیگر 
این  باید از ظرفیت های  اندازی خواهد شد که معتقدیم  راه 

مجمع بهره برداری کامل را برد.
قائم مقام دبیرکل ستاد با مهم خواندن طرح یاریگران زندگی 
در روستاها و اجرای آن، گفت: این طرح در روستاها به اجرا 
رسیده و برخی استانها توانسته اند در روستاها، اقدامات خوبی 

را اجرا کنند که حائز اهمیت و توجه است.
کاظمی تصریح کرد: مطالبه گری از دستگاه های اجرایی و عمق 
نفوذ برنامه ها در شهرستان ها یکی از راهبردهای ستاد است 
که به زودی شاهد اجرای برنامه های امر مبارزه با موادمخدر 

در شهرستانها خواهیم بود.
وی افزود: یکی از سامانه های مهم در ستاد نیز سامانه قوام 
است که تلاش هایی در این بخش انجام شده و مقرر شده که 

در کارگاه ها به این سامانه پرداخته و معرفی شود.
قائم مقام دبیرکل ستاد اظهار کرد: آموزش و پرورش یکی از 
راهبردی ترین دستگاه های اجرایی است که در عرصه تعلیم 
و تربیت فعالیت دارد، لذا برای آموزش و پرورش باید باب 
مدار  بر  و  کرد  برگزار  ویژه ای  و جلسات  کرد  باز  مجزایی 

ارتباطات قدم برداشت.
نقطه  چندین  پرورش  و  آموزش  در  ما  داد:  ادامه  کاظمی 
و  اولیاء  انجمن  فرهنگیان،  دانشگاه  با  باید  و  داریم  کانونی 
آن ها  از  کدام  هر  برای  و  بگیریم  ارتباط  مدارس  و  مربیان 

برنامه ریزیهای مدونی انجام دهیم.
وی تاکید کرد: حداقل ۱۲۰ هزار انجمن اولیاء و مربیان در 
مدارس کشور داریم و باید بتوانیم برنامه های مبارزه با مواد 
مخدر را در این مدارس جاری کنیم، به طور مثال اگه ۵۰ هزار 
مدرسه را جامعه مخاطب قرار دهیم و هر انجمن یک کارگاه 
برگزار کند، هزاران نفر تحت پوشش برنامه های پیشگیری از 
اعتیاد قرار خواهند گرفت؛ لذا باید ارتباط با انجمن اولیاء و 
مربیان قوی باشد و این نیاز به تعامل دارد.دبیرکل ستاد تاکید 
کرد: باید کانون یاریگران زندگی در مدارس فعال شوند، چرا 
که دانش آموزان خودشان فعال هستند و می توانند برنامه ریزی 
دانش  میلیون  پنج  حدود  کرد:  اشاره  همچنین  کنند.کاظمی 
آموز در اختیار سازمان بسیج دانش آموزان، حدود دو میلیون 
دانش آموز در اختیار اتحادیه انجمن دانش آموزان و حدود 
یک میلیون دانش آموز در اختیار سازمان جوانان هلال احمر 
هستند؛ لذا باید در استان ها ارتباط برقرار شود، آنجا میدان 
عمل است و ظرفیت بی بدیلی نیز در سازمان دانش آموزان 

وجود دارد.
پیش دبستانی ها و مهدهای  تاکید کرد که در  پایان  وی در 
برنامه های  کودکان  برای  و  ایجاد  ظرفیت هایی  باید  کودک 
این کودکان  فهم  و  پذیرش  به  توجه  با  اعتیاد  از  پیشگیری 

تولید و اجرا کنیم.

بهره مندی ۸۰۰ زوج از خدمات 
مشاوره و روانشناختی سامانه تصمیم

 مدیرکل دفتر مشاوره و امور روانشناختی سازمان بهزیستی 
کشور گفت: تاکنون ۷۹۹ هزار و ۱۹۶ زوج در قالب ۲ میلیون 
و ۸۵۴ هزار و ۵۱۴ جلسه مشاوره از خدمات مرتبط با سامانه 
تصمیم بهره مند شدند که ۲۱.۷ درصد سازش اولیه در زوجین 

متقاضی ایجاد شده است.
 معصومه توکلی روز دوشنبه در نشست تخصصی کارشناسان 
مسئول طرح کنترل و کاهش طلاق )سامانه تصمیم( افزود: در 
این نشست، ضمن ارائه گزارش اقدامات و فعالیت های سامانه 
تصمیم، دستاوردها و چالش های اجرای طرح کنترل و کاهش 

طلاق مطرح شد.
بهزیستی  امور روانشناختی سازمان  مدیرکل دفتر مشاوره و 
استان ها  و جامع  اثربخش  نظارت  بر  نشست  این  در  کشور 
بر فرآیند اجرای برنامه و ارائه خدمات در تمامی مراحل کار 
اعم از انتخاب مشاوران و روانشناسان و مراکز مشاوره، نحوه 
تعامل با دادگستری استان ها و در نهایت ارزیابی کمی و کیفی 
داشتن  بر  مسئول،  مقام  کرد.این  تاکید  شده  ارائه  خدمات 
طرح  مناسب  اجرای  برای  هدفمند  و  دقیق  علمی،  رویکرد 
کنترل و کاهش طلاق اذعان کرد و یادآور شد: سامانه تصمیم 
از سال ۱۳۹۵ به منظور کنترل و کاهش آسیب طلاق از طریق 
ارائه خدمات مشاوره و روانشناختی راه اندازی شد و تاکنون 
۷۹۹ هزار و ۱۹۶ زوج در قالب ۲ میلیون و ۸۵۴ هزار و ۵۱۴ 
جلسه مشاوره از خدمات مرتبط با این سامانه بهره مند شدند 
که ۲۱.۷ درصد سازش اولیه در زوجین متقاضی ایجاد شده 
نشست،  در  حاضر  کارشناسان  گزارش،  این  است.براساس 
منظور  به  را  خود  پیشنهادهای  و  ایده ها  چالش ها،  نکات، 
تا در کارگروه  ارائه دادند و مقرر شد  بهبود عملکرد طرح 
تخصصی طرح کنترل و کاهش طلاق، نسبت به رفع چالش ها 
و تقویت دستاوردهای سامانه فوق و بازبینی دستورالعمل ها و 

شیوه نامه های اجرایی آن، تصمیم گیری شود.

مرگ ۳ هزار نفر در تصادفات رانندگی نیمه نخست ۱۴۰۲
 باید سهم دستگاه ها در تصادفات مشخص شود

نیمه نخست  پلیس راهور فراجا گفت که در  جانشین رئیس 
تصادفات جاده ای جان خود  در  نفر  هزار  امسال حدود سه 

را از دست داده اند.
ارقام  و  آمار  خصوص  درباره  حسینی  تیمور  سید  سردار   
نخست  نیمه  در  اظهارکرد:  کشور  در  جاده ای  تصادفات 
گذاشت.  سر  پشت  را  پرکاری  ماه های  راهور  پلیس  امسال 
در این مدت تقریبا ۱۸ درصد افزایش تردد را نسبت به سال 
گذشته شاهد بودیم و این وضعیت تا پایان شهریور ماه ادامه 
داشت و در این ماه نزدیک به ۱۹ درصد افزایش ترددها را 
در طول محورهای مواصلاتی برون شهری در جاده ها داشتیم.

 ۵۰۰ ماهانه  تقریبا  امسال  نخست  نیمه  در  اینکه  بیان  با  وی 
مجموع  در  گفت:  داشتیم،  جاده ای  تصادفات  در  کشته 
نزدیک به سه هزار نفر را در شش ماه امسال جان خود را در 
تصادفات از دست دادند و ما از نظر تعداد تصادفات شاهد 
افزایش شش درصدی در طول این مدت در مقایسه با مدت 
مشابه پارسال بودیم. البته اگر این آمار را با افزایش ترددها 
در  جانباختگان  که شمار  گرفت  نتیجه  می توان  کنیم  مقایسه 

مقایسه با افزایش ترددها کاهش داشته است. 
حسینی با بیان اینکه ما در بحث مدیریت ترافیک با یک مساله 
آسان و در عین حال سخت مواجهه هستیم، گفت: آسان به 
این علت که ما به هیچ عنوان در ارتباط با این حوزه با فرمول 
محرمانه ای مواجهه نیستیم.  یعنی کشورهایی که در این زمینه 
چه  است  معلوم  کنند  پیدا  دست  موفقیت هایی  به  توانستند 
نداریم.  محرمانه ای  فرمول  هیچ  ما  دادند.  انجام  را  اقداماتی 
به عنوان مثال کشور ژاپن، کره جنوبی، سوییس، آلمان، کار 
محرمانه ای انجام ندادند که ما بگوییم این ها فرمول های خود 
را در اختیار ما قرار نمی دهند. یا آن ها چه کاری کردند که 
توانستند عدد کشته های تصادف خود را به زیر ۱۰۰ نفر در 

سال برسانند.
ادامه داد: وضعیت ما در  جانشین رئیس پلیس راهور فراجا 
مساله ایمنی ترافیک خوب نیست و ما آمارهای نامناسبی را 
در ایران داریم. در واقع فرمولی را سازمان بهداشت جهانی 
هر  در  تصادف  از  ناشی  کشته های  که  است  گرفته  نظر  در 
۱۰۰ هزار نفر جمعیت و در هر ۱۰ هزار وسیله نقلیه است. 
بوده  نفر   ۲۵ دنیا حدودا  عدد  نفر جمعیت  هزار   ۱۰۰ در  ما 
و عدد ما نزدیک به ۲۲ است. یعنی ما در هر ۱۰۰ هزار نفر 
جمعیت از میانگین دنیا پایین تر هستیم. این شاخص در کل 

دنیا در آسیا در اروپا و در ایران در اختیار ما است. ولی در 
نامناسب تر  وضعیت  هم  آسیا  از  حتی  ما  کشور  نقلیه  وسیله 

و بدتری را دارد.
وی افزود: در جمعیت هم وضعیت کشور ما از اروپا بسیار 
بدتر بوده یعنی خیلی عقب تر هستیم ولی از دنیا وضعیت مان 
این  می توان  که  دارد  وجود  مختلفی  مولفه های  است.  بهتر 
البته تردد را بیشتر  با آن مورد سنجش قرار داد.  موضوع را 
با پیمایش می سنجند. پیمایشی که هنوز امکان سنجش دقیق 
و  وردی  در  ترددشمار  سامانه  ما  ندارد.  وجود  ما  برای  آن 
خروجی شهرها داریم. این سامانه به ما تعداد عبور خودروها 
را از این سامانه نشان می دهد. در حال حاضر تعداد دو هزار 

ترددشمار در کشور داریم.
صرف  نیازمند  فرمول  این  پیاده سازی  اینکه  بیان  با  حسینی 
یا  نمی خواهیم  یا  ما  گفت:  است،  معنوی  و  مادی  هزینه 
وجود  استثنایی  کنیم.  پرداخت  را  هزینه  این  که  نمی توانیم 
ندارد که بخشی را اجرا و بخش دیگر را به بعد موکول کنیم. 
این موضوع باید توامان در همه بخش های سیستم پیاده سازی 
شود و سخت نیست. راه ها و وسایل نقلیه ما باید بر اساس 
فرمول های شناخته شده، به آن استعدادهای لازم برسد. عامل 
درست  آموزشی  سیستم  یک  اساس  بر  باید  هم  ما  انسانی 
به  یا  رانندگی  حین  در  را  درستی  رفتار  که  باشد  موظف 
این کاربر می تواند عابرپیاده،  باشد.  عنوان یک کاربر داشته 
دوچرخه سوار و یا سرنشین یک خودرو باشد. پس همه این 
موارد باید توامان اجرا شود چرا که تا کنون نتوانستیم نتیجه 
مناسبی را بگیریم.وی افزود: البته در سال ۹۲ سندی را یک 
رفت  برون  برای  شهرسازی  و  راه  وزارت  محوریت  با  تیم 
برآورد  سند  این  در  کردند.  جمع  و  نوشته  شرایط  این  از 
شد که ما نیاز به ۸۰ هزار میلیار بودجه و اعتبار برای بحث 
ولی  برسیم.  مطلوب  حد  آن  به  تا  هستیم  راه ها  ایمن سازی 
آمار جدیدی  تا کنون  برای ۱۰ سال پیش است و  آمار  این 
اشاره  با  فراجا  پلیس راهور  نشده است.جانشین رئیس  ارائه 
به عقب افتادگی شدید در بحث راه ها گفت: ما انتظار نداریم 
انتظار  این  ولی  باشد.  ستاره  پنج  کشور  راه های  تمامی  که 
نگه داری  خوبی  به  موجود  راه های  از  حداقل  که  داریم  را 
یک  عنوان  به  که  شدند  ایجاد  زمانی  راه ها  از  برخی  کنیم. 
مسیر روستایی، فرعی و یا حتی درجه دو بوده و امروزه به 
واسطه تغییراتی که در آن محدوده ایجاد شده از جمله ایجاد 

یک مجتمع صنعتی یا مرکز تجاری و ... می توان از این راه 
به عنوان یک شاهراه استفاده کرد. پس استانداردهای آن راه 
امروزه باید به حدی برسد که در حال مشخص شدن سطح 
سرویس آن است. بخش عمده ای از تصادفات امسال و سال 

گذشته کشور مربوط به راه های جداسازی نشده است .
تا چه حد راه ها  اینکه  بر  مبنی  به پرسشی  پاسخ  حسینی در 
ایمن هستند و تاکنون چه مقدار از بیمه های شخص ثالث به 
گفت:  است،  شده  استفاده  راه ها  هزینه های  از  بخشی  عنوان 
واقعا این آمار وجود ندارد که چه مقدار از راه ها ایمن شدند 
تا این لحظه  و یا حداقل من اطلاعی از آن ندارم. متاسفانه 
است.  نشده  راه ها  برای  هزینه ای  هیچ  ثالث  بیمه شخص  از 
مثل  استان هایی  در  داریم.  زیادی  عقب ماندگی  امروز  تا  ما 
و  کشاورزی  و  صنعتی  بسیار  شهر  یک  که  خوزستان  استان 
حساس است، در وضعیت راه های آن عقب افتادگی زیادی را 
شاهدیم که باید از یک جایی شروع کرد. یک بخش عمده ای 
راه های  به  مربوط  امسال و سال گذشته کشور  از تصادفات 
و  به چپ  انحراف  دلیل  به  عمدتا  که  بوده  نشده  جداسازی 
تصادفات رخ به رخ اتفاق افتاده که متاسفانه در هر تصادف 

شاهد چهار الی پنج نفر کشته هستیم.
وی که در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، اضافه کرد: 
به هر حال این راهی که امروز به واسطه همه شرایط ایجاد 
شده است باید استاندارد آن مشخص شده و ارتقاء پیدا کند. 
نمی شود به صورت مطلق گفت کاری انجام نشده ولی نیاز به 
یک اقدام اساسی تری دارد. انتظار ما از دانشگاه ها این است 

که سهم پلیس را در راه های کشور مشخص کنند.
از  اینکه چقدر  بر  مبنی  دیگری  پرسش  به  پاسخ  در  حسینی 
علت کشته شدن سه هزار نفر در تصادفات طی نیمه نخستت 
یکی  همیشه  افزود:  راه هاست،  نبودن  ایمن  به  مربوط  امسال 
از دغدغه های ما این موضوع بوده و یکی از انتظاراتمان از 
دانشگاه ها همین است که پژوهشی را انجام داده و مشخص 
سهم ضعف  و  نقلیه  وسایل  راه،  سهم  پلیس،  سهم  که  شود 
قوانین و مقررات   در تصادفاتی که رخ داده چقدر است. 
راه،  ببینیم که سهم خودرو،  تا  کنند  بررسی  را  پلیس  حوزه 
ماست  عهده  بر  که  قوانین  اجرای آت  و  مقرارات  و  قوانین 
ایمنی  حوزه  در  اساسی  رکن  پنج  است.  بوده  شکل  چه  به 
وجود دارد که ایجاد مشکل در هر کدام از این ها باعث عدم 

پیشرفت در حوزه ایمنی ترافیک می شود.
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نقشه تجاری ایران و ترکیه

 تجارتی که از ۳۰ به ۶ میلیارد دلار رسید!
پس از آنکه تجارت ایران و ترکیه در سال ۲۰۱۲، ۲۲ میلیارد 
دلار شد دو کشور تصمیم گرفتند تجارت را به ۳۰ میلیارد 
با این حال روابط تجاری دو کشور در  دلار افزایش دهند. 

سال ۲۰۲۲، ۶.۴ میلیارد دلار شد.
تجاری  مهم  شرکای  از  گذشته  سال های  طی  ترکیه  کشور   
ایران محسوب شده به گونه ای که مطابق با آمار منتشر شده 
توسط گمرک ایران، این کشور طی ۱۰ سال گذشته همواره 

جزو ۵ کشور نخست در عمده مبادی وارداتی ایران بوده 
است و از سال ۱۳۹۵ توانسته در صادرات هم جایگاه 
خودش را به عنوان ۵ مقصد مهم صادراتی ایران تثبیت 
نخست  ماهه   ۵ تا   ۱۳۹۸ سال  از  نیز  آن  از  پس  کند. 
۱۴۰۲ همواره سومین شریک تجاری ایران پس از چین 

و امارات متحده عربی بوده است.
با توجه به اینکه طی دهه اخیر ترکیه همواره از مهمترین 
روند  این کشور  با  تجارت  بوده،  ایران  تجاری  شرکای 
از  پس  که  گونه ای  به  است؛  گرفته  پیش  در  را  نزولی 
آنکه کل تجارت ایران با ترکیه در سال ۲۰۱۲ به حدود 
تا  گرفتند  تصمیم  کشور  دو  رسید،  دلار  میلیارد   ۲۲
هدف گذاری سالانه تجارت را تا حدود ۳۰ میلیارد دلار 
این در حالی است که روند تجارت دو  افزایش دهند. 
بلکه  نیافته؛  افزایش  تنها  نه  تاکنون  زمان  آن  از  کشور 
به طور کلی روند کاهشی را در پیش گرفته و در سال 
رسیده  اخیر  دهه  طی  خود  میزان  پایین ترین  به   ۲۰۲۰

است.
دهه  طی  ترکیه  و  ایران  بین  تجاری  مناسبات  واقع  در 

ترکیه  اینکه  علیرغم   ،۲۰۲۲ تا   ۲۰۱۳ سال های  بین  گذشته 
سومین شریک تجاری مهم ایران محسوب می شود، اما ایران 
نتوانسته جایگاه خود را در بازار کالای ترکیه حفظ کند؛ به 
گونه ای که از رتبه ۷ در میان مبادی وارداتی ترکیه در سال 

۲۰۱۳ به رتبه ۲۳ در سال ۲۰۲۲ سقوط کرده است.
شایان ذکر است، سهم ایران در بازار ترکیه نیز از ۴ درصد 
حدود  به   ۲۰۱۳ سال  در  کشور  این  واردات  ارزش  کل  از 
۰.۹ درصد در سال ۲۰۲۲ کاهش یافته که یکی از علل این 
ایران در  به جای  کاهش را می توان جایگزین کردن روسیه 
واردات نفت و گاز و همچنین کشف منابع جدید گازی در 

ترکیه عنوان کرد.
بر اساس بررسی های اتاق بازرگانی تهران، دلایل گوناگونی 
منجر به کاهش تجارت ایران با ترکیه شده که از جمله آنها 
می توان به ظهور بازارهای جدید برای صادرات محصولات 
در  تغییراتی  آمدن  وجود  به  همچنین  و  ایران  پتروشیمی 
ایرانی  مقامات  از سمت  اشاره کرد که  ترکیه  بازار  نیازهای 
تولید  واقع  در  و  نگرفته  صورت  مقوله  این  به  توجهی 

صادراتی مناسب با بازار ترکیه شکل نگرفته است.
طی  ترکیه  به  ایران  تجارت  کاهش  دلایل  از  دیگر  یکی 

سال های اخیر را می توان به جایگزین شدن روسیه به جای 
ایران در بازار واردات گاز به این کشور نسبت داد که جنگ 
در حال  زیرا  کرده؛  تشدید  را  عامل  این  اوکراین  و  روسیه 
حاضر روسیه گاز خود را به قیمتی پایین تر به ترکیه عرضه 
این کشور در  به  برای صادرات  امتیازات ویژه ای  می کند و 

نظر گرفته است.
را  ترکیه  و  ایران  ترجیحی  تجارت  موافقتنامه  موفقیت  عدم 

با  ایران  تجارت  مشکلات  از  دیگر  یکی  عنوان  به  می توان 
این کشور بیان کرد.

سال های  طی  جهانی  بحران های  که  است  ذکر  شایان  البته 
مبادلات  کاهش  در   ۱۹- کووید  همه گیری  نظیر  گذشته 
تجاری با ترکیه بی تأثیر نبوده و اثرات آن در حجم مبادلات 

ایران با ترکیه در سال ۲۰۲۰ به وضوح قابل رؤیت است.
به طور کلی مطابق با آمار گمرک ترکیه، کل مبادلات تجاری 
بوده  دلار  میلیارد   ۵.۴ ۲۰۲۲ حدود  سال  در  ترکیه  و  ایران 
که حدود ۳ میلیارد دلار آن متعلق به صادرات بوده و ۲.۴ 
میلیارد دلار آن را نیز واردات تشکیل می دهد. البته در آمار 
میلیارد   ۶ را   ۲۰۲۲ سال  در  ترکیه  و  ایران  تجارت  دیگری 
 ۳۵۰ میلیارد و   ۳ بودند که  اعلام کرده  میلیون دلار   ۴۲۰ و 
میلیون دلار سهم صادرات و ۲ میلیارد و ۷۰ میلیون دلار سهم 

واردات بوده است.
طی ۱۲ سال منتهی به سال ۲۰۲۲ تراز تجاری بین دو کشور، 

به جز دو سال ۲۰۱۶ و ۲۰۲۰ به نفع ایران بوده است.
گروه  ترکیه، عمده  توسط گمرک  منتشر شده  آمار  با  مطابق 
»آلومینیوم   ۷۶ فصول  ذیل  ترکیه  به  ایران  صادراتی  کالایی 
از مس«  ،۷۴ »مس و مصنوعات  آلومینیوم«  از  و مصنوعات 

قرار  این مواد«  اشیای ساخته شده  و ۳۹ »مواد پلاستیکی و 
می گیرد که به تنهایی ۶۰ درصد از ارزش صادرات ایران به 

این کشور را در سال ۲۰۲۲ تشکیل می دهد.
صادراتی  های  کالایی  گروه  خصوص  در  توجه  قابل  نکته 
صادرات  درصدی   ۲.۳ حدود  سهم  ترکیه  به  ایران 
»سوخت های معدنی، روغن های معدنی و محصولات حاصل 
اتفاق در حالی رخ  این  به ترکیه بوده است.  آنها«  از تقطیر 
بازار  در  ایران  سهم  سال   ۱۰ حدود  طی  تنها  که  داده 
ترکیه در این گروه کالایی از ۸۸ درصد در سال ۲۰۱۱ 
به این رقم در سال ۲۰۲۲ رسیده که نشاندهنده از دست

روابط ترکیه با دنیا
به طور کلی در سال ۲۰۲۲، تجارت ترکیه بالغ بر ۶۱۸ 
 ۲۵۴ )معادل  را  آن  درصد   ۴۱ که  بوده  دلار  میلیارد 
میلیارد  معادل ۳۶۴  مابقی آن  میلیارد دلار( صادرات و 
این  تجاری  تراز  است.  داده  تشکیل  واردات  را  دلار 
کشور نیز طی سال مذکور منفی ۱۱۰ میلیارد دلار بوده 
است. روند صادرات ترکیه طی دهه اخیر نشان می دهد 
 ،۱۹- کووید  بحران  با  مواجهه  علیرغم  کشور  این  که 
توانسته سطح صادرات خود را حفظ کند و پس از آن 
نه  اتفاق  این  که  دهد  افزایش  بیشتری  سرعت  با  حتی 
تنها طی این بحران؛ بلکه طی دو دهه گذشته نیز صادق 
اقتصادی  بحران های  تأثیر  تحت  همواره  ترکیه  و  بوده 
قرار نگرفته است و از این طریق توانسته همچنان انگیزه 
جست و جو برای بازارهای جدید، بهبود قدرت رقابتی 
و در نتیجه گسترش صادرات را برای این کشور فراهم 

کند.
شایان ذکر است، طی دهه گذشته تراز تجاری ترکیه همواره 
منفی بوده و در سال ۲۰۲۲ به منفی ترین حالت خود رسیده 

است.
آلمان و آمریکا شرکای اصلی تجارت ترکیه در هر دو سمت 
صادرات و واردات محسوب می شوند. ارزش تجارت ترکیه 
با این دو کشور در سال ۲۰۲۲ بالغ بر ۷۷ میلیارد دلار بوده 
که ۱۲.۵ درصد از کل ارزش تجارت این کشور را تشکیل 

می دهد.
بین  پلی  ترکیه  استراتژیک  موقعیت  که  است  تاکید  به  لازم 
اروپا، آسیا و خاورمیانه ایجاد می کند و آن را به قطبی حیاتی 
روابط  توسعه  می کند.  تبدیل  نقل  و  حمل  و  تجارت  برای 
را  متنوع  بازارهای  به  دسترسی  می تواند  ترکیه  با  تجاری 
فراهم کند و مسیرهای تجاری بین مناطق مختلف را تسهیل 
کند. همچنین ترکیه دارای بازار داخلی بزرگ و پویا با بیش 
روابط  برقراری  بنابراین  است،  جمعیت  نفر  میلیون   ۸۰ از 
فراهم  برای کسب و کارها  را  ترکیه فرصت هایی  با  تجاری 
می کند تا از این پایگاه مصرف کننده قابل توجه استفاده کنند 

و دامنه بازار خود را گسترش دهند.

استان  مردم  نقش  بلوچستان  و  سیستان  انتظامی  فرمانده 
زدنی  مثال  را  جرائم  از  پیشگیری  و  امنیت  ایجاد  در 
و  همراهی  نتیجه  حاکم  امنیت  داشت:  بیان  و  دانست 
با پلیس است.سردار  همدلی معتمدین و بزرگان طوایف 
از ریش  با جمعی  دوستعلی جلیلیان در نشست صمیمی 
سفیدان و سران طوایف استان که به مناسبت هفته نیروی 
برگزار  انتظامی  فرماندهی  ستاد  کوثر  سالن  در  انتظامی 
شد اظهار داشت: آرامش شهروندان نتیجه تعامل معتمدان 
و ریش سفیدان با پلیس است، از این رو این افراد بازوی 
توانمند پلیس در حفظ نظم و امنیت هستند.وی در ادامه 
با اشاره به مردمی بودن پلیس بیان داشت: امنیت توسعه 
بدون  که  است  فراسازمانی  مقوله  یک  پایدار  و  یافته 
نقش  میان  این  در  و  نمی شود  مشارکت همگانی محقق 
نظم  برقراری  در  سفیدان  ریش  و  طوایف  سران  علما، 
روسای  و  فرماندهان  میطلبد  و  است  کلیدی  آرامش  و 
واحدهای پلیس به این امر مهم و مورد تاکید اهمیت ویژه 
ولایت  مومن،  به  استان  انتظامی  باشند.فرمانده  قایل  ای 
مدار و وفادار بودن مردم استان به نظام مقدس جمهوری 
اسلامی اشاره کرد و یادآور شد: هیچ گونه تبعیضی بین 
شیعه و سنی در استان وجود ندارد و بر همین اساس با 
دایر شدن دفتر گزینش و استخدام درشهرستان  ایرانشهر 
نظام  به  متعهد  و  جوان  انسانی  نیروی  تامین  راستای  در 
جمهوری اسلامی بیش از ۴۵۰ نفر از جوانان بومی منطقه 
پایان  در  »جلیلیان«  اند.سردار  کرده  شرکت  آزمون  در 
ضمن تقدیر از تعامل سران طوایف در اجرای ماموریت 
های پلیس خاطرنشان کرد: ما از همکاری ریش سفیدان 
و بزرگان طوایف با پلیس استقبال می کنیم چرا که هدف 
همچنین  است.وی  امنیت شهروندان  ایجاد  و  ما رضایت 
اعلام کرد:با توجه به درخواست ریش سفیدان و متنفذان 
مبنی بر آزادی افرادی که در جنگ شناختی رسانه های 
اقدامات  پی  در  و  شده  فریب  و  وسوسه  دچار  معاند 
پلیس دستگیر شده  توسط  اخیر  هفته های  غیرقانونی در 
این  استان،  مرکز  دادستان  هماهنگی  و  تعامل  با   ، بودند 

افراد آزاد شدند.
نسیم زاهدان-خبرنگار 

فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان:

مشارکت مردم در ایجاد امنیت و 
پیشگیری از جرائم مثال زدنی است 

مسابقه ملی ارائه شخصیت پارسی
)پارس آرا(،در زاهدان برگزار می شود

شخصیت  ارائه  ملی  مسابقه  ریزی  وبرنامه  هماهنگی  جلسه 
پارسی)پارس آرا(، درمحل اداره کل فرهنگ وارشاداسلامی 
اعضای  حضور  ،با  وبیناری  صورت  به  وبلوچستان  سیستان 
از  مسابقه  این  برگزارگردید.  رویداد،  این  کننده  برگزار 
کانون  همکاری  با  عمومی  فرهنگ  شورای  دبیرخانه  سوی 
هنری کودک و  نوجوانان، حوزه  و  پرورش فکری کودکان 
نوجوان و نیز جمعی از پیشکسوتان صنایع خلاق، متولیان و 
نقش آفرینان در حوزه شخصیت پردازی با حمایت ویژه ستاد 
توسعه فناوری های فرهنگی و نرم معاونت علمی، فناوری و 
می شود.مسابقه  برگزار  جمهوری  ریاست  دانش بنیان  اقتصاد 
طرح های  ارائه  برای  شفاف  و  رقابتی  بستری  »پارس آرا« 
با  پارس آرا  فرآیند  در  منتخب  طرح های  است.  شخصیت 
توسعه  به  موفق  فرهنگ بنیان  کارهای  کسب  و  مشارکت 
سبک های اقتصادی مبتنی بر بازارپردازی شخصیت ها خواهند 
شد و از طریق جلب مشارکت های فرهنگی و اقتصادی در 
فرهنگی  محصولات  زنجیره  توسعه  زمینه  پایانی،  نمایشگاه 
فراهم می شود.نخستین دوره مسابقه  و رسانه ای شخصیت ها 
»پارس  پارسی  شخصیت های  بازارپردازی  و  طراحی  ملی 
نشر  ویدئویی،  بازی های  پویانمایی،  رشته های  در  آرا« 
مکتوب، نشر دیجیتال و سرگرمی های فیزیکی برگزار خواهد 
و  برای طراحی  تمدنی  و  فرهنگی  شد.شناسایی ظرفیت های 
اقتصادی شخصیت های  ظرفیت های  تبیین  توسعه شخصیت، 
حوزه  مربیان  و  متخصصان  شبکه سازی  ایرانی- اسلامی، 
جریان  و  تأمین  به  کمک  آن،  توسعه  و  شخصیت  طراحی 
توانمندسازی  شخصیت  محور،  فرهنگی  محصولات  تولید 
و  شخصیت ها  طرح   ارائه  برای  مستعد  گروه های  تخصصی 
زنجیره محصولات  توسعه  برای  فکری  مشارکت  در  تسهیل 
فرهنگی شخصیت محور از جمله اهداف این مسابقه به شمار 

می رود.
نسیم زاهدان-خبرنگار 

لنج های حامل دام در
 »پسابندر« پهلو خواهند گرفت

لنج  گفت:  بلوچستان  و  سیستان  مرزی  بازارچه های  مدیر 
پهلو  دشتیاری  »پسابندر« شهرستان  بندر  در  دام  حامل  های 
خواهند گرفت و باشروع واردات دام از مرز دریایی پسابندر 
اقدام  کشور  گوشت  تامین  در  بیشتری  توان  با  استان  این 
هماهنگی های  با  داشت:  اظهار  میر  علی  کرد.مبین  خواهد 
و  سیستان  محترم  استاندار  حمایت  با  و  آمده  عمل  به 
استان  وارد  پسابندر  مرزی  بازارچه  از  زنده  دام  بلوچستان 
آفریقایی  کشورهای  از  دام  ورود  با  افزود:  شد.وی  خواهد 
شاهد شکستن قیمت گوشت خواهیم بود که باعث پایداری 
کشتارگاه های استان شده و منبع مطمئنی برای تامین گوشت 
اذعان  مرزی  بازارچه های  می شود.مدیر  محسوب  کشور 
و  سیستان  پسابندر،  مرزی  بازارچه  از  دام  ورود  با  داشت: 
بلوچستان بیش از ۷۰ درصد گوشت کشور را تامین می کند.                             
نسیم زاهدان-خبرنگار 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

قانون  موضوع  هیات   1402/06/20-  140260318011007795 شماره  رای  برابر 
در  مستقر  سند رسمی  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین 
واحد ثبتی صومعه سرا تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  آقای/ خانم محمد 
رسول الوند فرزند فضلعلی  به شماره شناسنامه  454 صادره از بیجار در ششدانگ  
یک قطعه زمین باغی مشجر مشتمل بر یکباب خانه و محوطه   به مساحت 2000  
مترمربع پلاک 102 فرعی  از 2 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 1 واقع در 
محرز  نظری   غلامعلی  نسق  از   خریداری  گیلان   22 بخش  سیاهگلوندان   قریه 

گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشد می 
توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای مدت  بدیهی است در صورت   ، نمایند  تقدیم  به مراجع قضایی  را  خود 
مالکیت صادر  سند  مقررات  اعتراض مدت مذکور طبق  و عدم وصول   مذکور 

خواهد شد. 
یداله شهبازی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

م الف 910/1612
تاریخ انتشار اول:1402/07/19 تاریخ انتشار دوم:1402/08/03

************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
قانون  موضوع  هیات   1402/06/14-  140260318011007636 شماره  رای  برابر 
در  مستقر  سند رسمی  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین 
واحد ثبتی صومعه سرا تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  آقای/ خانم زهرا 
در  تهران  از  صادره   4634 شناسنامه   شماره  به  محمد   فرزند  پور شمس  حسین 
ششدانگ  یک قطعه زمین باغی مشجر مشتمل بر یکباب خانه و محوطه   به مساحت 
831  مترمربع پلاک 279 فرعی  از 10 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 10 
واقع در قریه سسمس  بخش 22 گیلان خریداری از  نسق محمد تقی حسین پور 

سسمس  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشد می 
توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای مدت  بدیهی است در صورت   ، نمایند  تقدیم  به مراجع قضایی  را  خود 
مالکیت صادر  سند  مقررات  اعتراض مدت مذکور طبق  و عدم وصول   مذکور 

خواهد شد. 
یداله شهبازی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

م الف 910/1613
تاریخ انتشار اول:1402/07/19 تاریخ انتشار دوم:1402/08/03

***************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
قانون  موضوع  هیات   1402/06/13-  140260318011007612 شماره  رای  برابر 
در  مستقر  سند رسمی  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین 
ناصر  واحد ثبتی صومعه سرا تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  آقای/ خانم 
در  سرا  صومعه  از  صادره   24 شناسنامه   شماره  به  گل   فرزند  ضیابری  عابدزاده 
ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل بر خانه و محوطه   به مساحت 63/34  مترمربع 
پلاک 2181 فرعی  از 41 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 168 واقع در قریه 
ضیابر  بخش 25 گیلان خریداری از  مالکیت نظر حق پرست  محرز گردیده است.

 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشد می 
توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
انقضای مدت  بدیهی است در صورت   ، نمایند  تقدیم  به مراجع قضایی  را  خود 
مالکیت صادر  سند  مقررات  اعتراض مدت مذکور طبق  و عدم وصول   مذکور 

خواهد شد. 
یداله شهبازی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

م الف 910/1611
تاریخ انتشار اول:1402/07/19 تاریخ انتشار دوم:1402/08/03

**************
آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  حوزه ثبتی شهرستان لاهیجان
اول  هیات   1402/04/22 مورخه    140260318005001679 شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
بلامعارض سید  مالکانه  ثبت ملک لاهیجان تصرفات  ثبتی حوزه  مستقر در واحد 
قاسم سعادت میرقدیم  فرزند سید حسین به  ش ش 3 و کدملی 2721999923 
صادره از لاهیجان - نسبت به 8/5 سهم مشاع از ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل 
بر ساختمان به مساحت 275/36 مترمربع به شماره پلاک فرعی 2588 مفروزی و 
قریه لاشیدان حکومتی  در  واقع   26 اصلی  از  فرعی  از پلاک 149  مجزی شده 
)انتظام سلطانی(لاهیجان  بخش 14 گیلان به نشانی: لاهیجان - خ جمهوری 14- 
انتهای کوچه  از مورد مالکیت اسماعیل صابری  محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاصی 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید  ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

گواهی اقامه دعوا طبق مقررات سند مالکیت  صادر خواهد شد.
رئیس ثبت  اسناد و املاک لاهیجان- علی غلامعلی زاده   

تاریخ انتشار اول 1402/07/19
تاریخ انتشار دوم 1402/08/03

م الف 1196

****************
ملی  شماره  دارای  قربان  فرزند  پاشاکی  رجبی  محمد  اقای  اینکه  به  نظر 
2721713057درخواست بهره مندی از شرایط سخت و زیان آور بازنشستگی پیش 
از موعد خود را تسلیم دبیر خانه کمیته مشاغل سخت و زیان آور استان گیلان 
مطروحه  مشاغل  بدوی  کمیته   1402/02/20 مورخ  مصوبه  طبق  و  است  نموده 
کارفرما  بودن  المکان  مجهول  به  جه  تو  لذابا  شده  شناخته  آور  زیان  و  سخت 
آیین   48 ماده  و  مدنی  دادرسی   آیین   73 ماده  به  مستند  فلزات  ذوب  شرکت 
تا کارفرمای  از جراید کثیرالانتشار درج  ابلاغ در یکی  این اگهی  دادرسی کار 
موصوف جهت اعلام ادرس و دریافت رای صادره به دبیر خانه مشاغل سخت و 
زیان آور اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان گیلان واقع در رشت میدان 
تعاون کار و رفاه  اداره  ادارات  نظام پزشکی مجتمع  )فلکه رازی(خیابان  انتظام 

اجتماعی حضور بهم رساند.
علیجانی- رییس اداره تعاون و کار و رفاه اجتماعی لاهیجان

تاریخ انتشار 1402/07/19 م الف 1232
*****

های  ساختمان  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  و  تعیین  قانون   3 ماده  آگهی 
قانون  غیره   و   3 ماده  اجرای  در  اینکه  نظر  به  اشرفیه  آستانه  رسمی  سند  فاقد 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 
آیین نامه اجرایی آن متقاضی ذیل با ارایه اسناد و مدارک عادی و اسناد مشاعی 
درخواست صدور سند مالکیت نموده اند و پرونده  مورد نظر در هیات موضوع 
قانون مذکور مطرح و نهایتا منجر به صدور رای جهت اخذ سند مالکیت گردیده 
است لذا به استناد ماده 3 قانون مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع 

عموم آگهی می گردد.
ردیف1-  برابر رای به شماره  140260318006003041 هیات یک قانون تعیین 
واحد  در  مستقر  سند رسمی  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت 
)داود  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  اشرفیه  آستانه  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی 
محمدی کلید سری( فرزند )علی( به شماره شناسنامه )491( کدملی 2738892418 
مساحت  به  محوطه  و  خانه  باب  یک  ششدانگ  صورت  به  اشرفیه(  صادره)آستانه 
)1و3( از  قسمتی  اصلی   )123( از  فرعی   )124( شماره  به  مترمربع     )763/44(

متصل بهم  فرعی از 123 اصلی بخش 14 گیلان واقع در آستانه اشرفیه- روستای 
کلیدسر- خیابان عابدین پور کوچه مدرس خریداری از وراث علی اکبر حیدری 

محرز گردیده است.
لذا هر کس اعم از مجاورین و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به اصل و 
حدود مفروزی اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهی و در روستاها از 
تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به ثبت محل وقوع ملک  تسلیم 
و رسید اخذ نمایند. متعرض باید ظرف 1 ماه  از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقویم دادخواست دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست  را به 
اداره ثبت محل تحویل دهد در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم 
یا  قانونی واصل نگردد  قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
ارایه نکند اداره  به دادگاه عمومی محل را  معترض گواهی تقدیم دادخواست 
ثبت محل باید مبادرت به صدور سند مالکیت نماید صدور سند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک آستانه اشرفیه- باقری مطلق

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/07/04تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/07/19
م الف 1133

**************************
های  ساختمان  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  و  تعیین  قانون   3 ماده  آگهی 
قانون  غیره   و   3 ماده  اجرای  در  اینکه  نظر  به  اشرفیه  آستانه  رسمی  سند  فاقد 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 
آیین نامه اجرایی آن متقاضی ذیل با ارایه اسناد و مدارک عادی و اسناد مشاعی 
درخواست صدور سند مالکیت نموده اند و پرونده  مورد نظر در هیات موضوع 
قانون مذکور مطرح و نهایتا منجر به صدور رای جهت اخذ سند مالکیت گردیده 
است لذا به استناد ماده 3 قانون مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع 

عموم آگهی می گردد.
ردیف1-  برابر رای به شماره  140260318006004122 هیات یک قانون تعیین 
واحد  در  مستقر  سند رسمی  فاقد  ساختمان های  و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت 
)سجاد  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  اشرفیه  آستانه  ملک  ثبت  ثبتی حوزه 
بزرگی چورکوچائی( فرزند )محمد( به شماره شناسنامه )2730063676( کدملی 
2730063676 صادره)آستانه اشرفیه( به صورت ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل 
بر اعیان احداثی به مساحت )1152/35( مترمربع   به شماره )544( فرعی از )94( 
اصلی قسمتی از )1( فرعی از  94اصلی بخش 14 گیلان واقع در آستانه اشرفیه- 

روستای تمچال خریداری از نسق موسی بزرگی محرز گردیده است.
لذا هر کس اعم از مجاورین و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به اصل و 
حدود مفروزی اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهی و در روستاها از 
تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به ثبت محل وقوع ملک  تسلیم 
و رسید اخذ نمایند. متعرض باید ظرف 1 ماه  از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقویم دادخواست دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست  را به 
اداره ثبت محل تحویل دهد در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم 
یا  قانونی واصل نگردد  قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
ارایه نکند اداره  به دادگاه عمومی محل را  معترض گواهی تقدیم دادخواست 
ثبت محل باید مبادرت به صدور سند مالکیت نماید صدور سند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک آستانه اشرفیه- باقری مطلق

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/07/04 تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/07/19
م الف 1135

****
آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

شهرستان سیاهکل
ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون   18 ،17 ،15 ،3 مواد   اجرای  اینکه در  به  نظر 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه اجرایی آن متقاضی 
سند  درخواست  صدور  مشاعی  اسناد  و  عادی   املاک   و  اسناد  ارایه  با  ذیل   
مصوب  مذکور  قانون  موضوع  هیات  در  نظر  مورد  پرونده  و   نموده  مالکیت  
1390/09/20 مجلس شورای اسلامی مطرح نهایتا  منجر به صدور رای جهت اخذ 

سند مالکیت  گردیده است لذا مراتب به استناد  ماده 3 قانون  مذکور در دو نوبت 
به فاصله 15 روز جهت عمومی آگهی می گردد.

قریه کلاهدوز محله  سیاهکل سنگ اصلی 96 بخش 16 گیلان 
و  گودرزوند چگینی  :مهدی  آقایان  مالکیت  در   34 از  مفروز   596 فرعی  پلاک 
غلامحسین کاکاوند  )هر کدام نسبت به سه دانگ مشاع( از ششدانگ یک قطعه 
زمین مشتمل بر ساختمان  به مساحت 472/31 مترمربع )که مساحت 396/42متر 
مالکیت  معبر(از  کاربری  دارای  72متر  مساحت  و  مسکونی  کاربری  دارای  مربع 

حبیب اله بلوکی خرارود
اصل  به  نسبت  مشاع  مالکین  و  حقوق  صاحبان  و  مجاوران  از  اعم  کس  هر  لذا 
انتشار  تاریخ  از  باشد می تواند  و حدود و مفروزی پلاک فوق واخواهی داشته 
سیاهکل  شهرستان  اسناد  ثبت  اداره  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی 
و  تسلیم  دادخواست  صالحه   قضایی  مراجع   به  ماه  یک  مدت  ظرف  و  تحویل 
گواهی آن را به اداره متبوعه تحویل نماید  در غیر این صورت پس از انقضای 
مدت قانون مذکور برابر مقررات نسبت به صدور سند مالکیت  نیز مراجع متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل- قاسم زاده لالمی

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/04تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1115

***
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی  

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260318016001467 مورخ 1402/06/04 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  آباد تصرفات  ثبتی  حوزه ثبت ملک رحیم  در واحد 
آقای محمد برجی آزرکی فرزند مصطفی  به شماره شناسنامه 10  صادره از رحیم 
کاری  صیفی  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  6319857821در  ملی   شماره  به  آباد 
از سنگ 169 اصلی واقع در  به پلاک 394 فرعی  به مساحت 389/85 مترمربع  
قریه طول لات خریداری شده از مورد مالک نسق زارعی مرتضی برجی  محرز  

گردیده است.
  لذا به منظور اطلاع عموم ، مراتب  در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدورسند  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  را  اعتراض خود  به مدت دوماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند، 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
صورت  در  است  نمایند،بدیهی   تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد.
احسان شعبانی دریاوارسری- رییس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/05تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1246 

****************************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی  

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260318016001468 مورخ 1402/06/04 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  آباد تصرفات  ثبتی  حوزه ثبت ملک رحیم  در واحد 
آقای جبار برجی آزرکی فرزند مصطفی  به شماره شناسنامه 16  صادره از رحیم 
به شماره ملی   6319959797  در ششدانگ یک قطعه زمین صیفی کاری  آباد 
از سنگ 169 اصلی واقع در  به پلاک 389 فرعی  به مساحت 386/90 مترمربع  
قریه طول لات خریداری شده از مورد مالک نسق زارعی مرتضی برجی  محرز  

گردیده است.
  لذا به منظور اطلاع عموم ، مراتب  در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدورسند  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  را  اعتراض خود  به مدت دوماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند، 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
صورت  در  است  نمایند،بدیهی   تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد.
احسان شعبانی دریاوارسری- رییس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/05تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1249 

***************************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی  

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260318016001478 مورخ 1402/06/05 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  آباد تصرفات  ثبتی  حوزه ثبت ملک رحیم  در واحد 
آقای علی اصغر ابراهیمی  فرزند صمد به شماره شناسنامه 131  صادره از رحیم 
به  به شماره ملی  6319340661در ششدانگ یک قطعه زمین صیفی کاری  آباد 
مساحت 675/23 مترمربع  به پلاک 391 فرعی از سنگ 169 اصلی واقع در قریه 
طول لات خریداری شده از مورد مالکیت اداره اموال و املاک  محرز  گردیده 

است.
  لذا به منظور اطلاع عموم ، مراتب  در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدورسند  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  را  اعتراض خود  به مدت دوماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند، 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
صورت  در  است  نمایند،بدیهی   تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد.
احسان شعبانی دریاوارسری- رییس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/05تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1287 

**************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی  

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260318016001479 مورخ 1402/06/05 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  آباد تصرفات  ثبتی  حوزه ثبت ملک رحیم  در واحد 
آقای علی اصغر ابراهیمی  فرزند صمد به شماره شناسنامه 131  صادره از رحیم 
به  به شماره ملی  6319340661در ششدانگ یک قطعه زمین صیفی کاری  آباد 
مساحت 440/32 مترمربع  به پلاک 392 فرعی از سنگ 169 اصلی واقع در قریه 
طول لات خریداری شده از مورد مالکیت اداره اموال و املاک  محرز  گردیده 

است.
  لذا به منظور اطلاع عموم ، مراتب  در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدورسند  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  را  اعتراض خود  به مدت دوماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند، 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
صورت  در  است  نمایند،بدیهی   تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد.
احسان شعبانی دریاوارسری- رییس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/05تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1288 

*********************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی  

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260318016001237 مورخ 1402/05/08 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  آباد تصرفات  ثبتی  حوزه ثبت ملک رحیم  در واحد 
آقای حسین شریفی   فرزند نجفقلی  به شماره شناسنامه 7   صادره از رحیم آباد 
بر ساختمان  به شماره ملی  6319869372 در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل 
در  واقع  اصلی   178 سنگ  از  فرعی   88 پلاک  به  مترمربع    485/90 مساحت  به 
محرز   املاک   و  اموال  اداره  مالکیت  مورد  از  شده  خریداری  کوشکوه   قریه 

گردیده است.
  لذا به منظور اطلاع عموم ، مراتب  در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدورسند  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  را  اعتراض خود  به مدت دوماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند، 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
صورت  در  است  نمایند،بدیهی   تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد.
احسان شعبانی دریاوارسری- رییس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/05 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1262 

*********************************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی  

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260318016001292 مورخ 1402/05/15 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  آباد تصرفات  ثبتی  حوزه ثبت ملک رحیم  در واحد 
آقای فیض الله خلقی اشکلک   فرزند یعقوب   به شماره شناسنامه 857   صادره از 
رحیم آباد به شماره ملی  6319308567 در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر 
ساختمان به مساحت 3165/27 مترمربع  به پلاک 639 فرعی از سنگ 163 اصلی 
واقع در قریه اشکلک   خریداری شده از مورد مالکیت نسق زارعی یعقوب خلقی  

محرز  گردیده است.
  لذا به منظور اطلاع عموم ، مراتب  در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدورسند  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  را  اعتراض خود  به مدت دوماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند، 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
صورت  در  است  نمایند،بدیهی   تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد.
احسان شعبانی دریاوارسری- رییس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/05 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1255 

***************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی  

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260318016001239 مورخ 1402/05/08 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  آباد تصرفات  ثبتی  حوزه ثبت ملک رحیم  در واحد 
   370 شناسنامه  شماره  به  ابراهیم    محمد  فرزند  زاده     ابراهیم  الله  امان  آقای 
صادره از رحیم آباد به شماره ملی  6319534133 در ششدانگ یک قطعه زمین 
از سنگ  فرعی  به پلاک 975  مترمربع   مساحت 132/58  به  بر ساختمان  مشتمل 
173 اصلی واقع در قریه ترشکوه  خریداری شده از مورد مالکیت اداره اموال و 

املاک  محرز  گردیده است.
  لذا به منظور اطلاع عموم ، مراتب  در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدورسند  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  را  اعتراض خود  به مدت دوماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند، 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
صورت  در  است  نمایند،بدیهی   تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد.
احسان شعبانی دریاوارسری- رییس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/05تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1293 

******************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی  
و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140260318016001477 مورخ 1402/06/05 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  آباد تصرفات  ثبتی  حوزه ثبت ملک رحیم  در واحد 
   3137 شناسنامه  شماره  به  علی    فرزند  کاکرودی    نژاد  اسماعیل  شیرین  خانم 
صادره از رحیم آباد به شماره ملی  6319363789 در ششدانگ یک قطعه باغ  به 
مساحت 644/71 مترمربع  به پلاک 73 فرعی از سنگ 2 اصلی واقع در قریه نیلو  
خریداری شده از مورد مالکیت نسق زارعی اقای علی اسماعیل نژاد کاکرودی  

محرز  گردیده است.
  لذا به منظور اطلاع عموم ، مراتب  در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدورسند  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  را  اعتراض خود  به مدت دوماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند، 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
صورت  در  است  نمایند،بدیهی   تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد.
احسان شعبانی دریاوارسری- رییس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/05تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1263 

**********************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی  

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260318016001466 مورخ 1402/06/04 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  آباد تصرفات  ثبتی  حوزه ثبت ملک رحیم  در واحد 
آقای محمد برجی آزرکی فرزند مصطفی  به شماره شناسنامه 10  صادره از رحیم 
آباد به شماره ملی   6319857821  در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر بوته 
های چای و درختان مرکبات به مساحت 856/04 مترمربع  به پلاک 395 فرعی از 
سنگ 169 اصلی واقع در قریه طول لات خریداری شده از مورد مالکیت اداره 

اموال و املاک  محرز  گردیده است.
  لذا به منظور اطلاع عموم ، مراتب  در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدورسند  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  را  اعتراض خود  به مدت دوماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند، 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
صورت  در  است  نمایند،بدیهی   تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد.
احسان شعبانی دریاوارسری- رییس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/05 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1247 

******************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی  

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260318016001465 مورخ 1402/06/04 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  آباد تصرفات  ثبتی  حوزه ثبت ملک رحیم  در واحد 
آقای جبار برجی آزرکی فرزند مصطفی  به شماره شناسنامه 16  صادره از رحیم 
آباد به شماره ملی   6319959797  در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر بوته 
های چای و درختان مرکبات به مساحت 857/05 مترمربع  به پلاک 390 فرعی از 
سنگ 169 اصلی واقع در قریه طول لات خریداری شده از مورد مالکیت اداره 

اموال و املاک  محرز  گردیده است.
  لذا به منظور اطلاع عموم ، مراتب  در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدورسند  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  را  اعتراض خود  به مدت دوماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند، 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
صورت  در  است  نمایند،بدیهی   تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد.
احسان شعبانی دریاوارسری- رییس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/05 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1248 

**************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف  وضعیت ثبتی  

و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260318016001482 مورخ 1402/06/05 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  آباد تصرفات  ثبتی  حوزه ثبت ملک رحیم  در واحد 
خانم زینب تاوسه  فرزند نصرت به شماره شناسنامه 0  صادره از رحیم آباد به شماره 
ملی   2680246403  در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر بوته های چای و 
درختان مرکبات به مساحت 500/41 مترمربع  به پلاک 393 فرعی از سنگ 169 
و  اموال  اداره  مالکیت  از مورد  قریه طول لات خریداری شده  واقع در  اصلی 

املاک  محرز  گردیده است.
  لذا به منظور اطلاع عموم ، مراتب  در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  صدورسند  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  را  اعتراض خود  به مدت دوماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند، 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
صورت  در  است  نمایند،بدیهی   تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد.
احسان شعبانی دریاوارسری- رییس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/05تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/19
م الف 1298 
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استان هااستان ها

هر گردی »گردو« نیست، بازار 
طلای سبز لرستان در تصرف دلالان

 با عبور از شهر الشتر مرکز شهرستان سلسله متوجه درختان 
گردو در ۲ طرف خیابان می شوید، میدان شهر مرکز خرید و 
فروش این محصول است و فضای عمومی با عطر خوشایند 

و تازه این طلای سبز پرخاصیت پر شده است.
خریدارانی که در سال های اخیر اگر به صورت تصادفی و 
شاید هم با نقل سینه به سینه متوجه مرغوبیت گردوی الشتر 
شده اند، جلوی مغازه های کوچک و قدیمی شهر به ویژه در 
مسیر گردشگری روستای« کهمان« صف کشیده اند، دستگاه 
های مخصوص پوست گیری و انباشت پوست های سیاه شده 
گردو جلوی مغازه ها به چشم می خورد، عرض خیابان بسیار 
کم است و پارک دوبل خودروی خریداران، تردد را مشکل 

کرده است.
همه در هر سنی مشغول کار گردو هستند، از چیدن محصول، 
پوست گیری، وزن کشی،  ها،  مغازه  به  بارگیری  و  تا حمل 
بسته بندی های بدقواره درون گونی های جای کود و برنج 
عمده  هم   ، سفید  های  پلاستیک  در  ای  فله  گردوفروشی  و 

فروشی دارند و هم به قول خودشان« کیلوفروش«.
تولید  اصلی  مرکز  و  الشتر  شهر  به  کهمان چسبیده  روستای 
گردوی سلسله است، سیاهی دست بسیاری از مردم منطقه در 
این فصل سال یک امر کاملا عادی به نظر می رسد، مساله ای 
که نشان می دهد، فرآیند برداشت ، خشک کردن و فروش 

گردو در اینجا همچنان سنتی و خانوادگی است.
طلای سبز حاصل دسترنج مردم الشتر و بیش از پنج هزار و 
تومان  میلیارد   ۸۰۰ که حدود  محصول  این  بردار  بهره   ۲۰۰
ارزش خام دارد سالهاست که اینگونه بدون فرآوری جانبی، 
خام  یا  افزوده،  ارزش  و  تجاری(  نام  ایجاد   ( برندسازی 
فروشی و ارزان فروش شده است و یا بار کامیون دلالان و 
به نام گردوی صادراتی در ویترین گران ترین تنقلات فروشی 

های ایران جا داده می شود.
دکان های کوچک و خاک گرفته، مغازه های مسیر دسترسی 
به منطقه گردشگری کهمان، گردوی الشتر و »زغال بلوط« را 
در کنار هم می فروشند، همین که محصول امسال با اندکی 
سود به فروش برسد، همه راضی هستند اما نمی دانند حاصل 
دسترنجشان با قیمت های چند برابر در بسته بندی های شکیل 
و پشت ویترین های جذاب شهرهای بزرگ، نان دلالان این 

محصول را چرب کرده است.
تا رنگ سفید،  از عطر و طعم گرفته  کیفیت گردوی سلسله 
ناخودآگاه  بالاتر  نسبت  به  چربی  درصد  و  کاغذی  پوست 
گردو  گردی  هر   « که  کند  می  متبادر  ذهن  در  را  مثل  این 
نیست«، چراکه این طلای سبز درختان تنومند منطقه کهمان 
جهان  حتی  و  ایران  محصولات  مرغوبترین  از  اغراق  بدون 
است و به گفته کارشناسان، با گردوی ممتاز برخی کشورها 

برابری می کند.
اقدام موثری سال های اخیر برای برندسازی و افزایش ارزش 
ماه  است،  نگرفته  صورت  الشتر  در  گردو  محصول  افزوده 
تنومند  درختان  سار  سایه  در  گردو  ملی«   « جاری جشنواره 
بود،  از مسوول ملی خبری  نه  اما  برگزار شد  باغات کهمان 
نه تاجر و سرمایه گذاری حضور داشت و نه نتیجه ای برای 

خروج بازار گردو از وضعیت کنونی حاصل شد.
به گفته »کامران ساروقی« رییس سازمان نظام صنفی کشاورزی 
و منابع طبیعی لرستان، سلسله با توجه به موقعیت جغرافیایی 
و آب و هوای مناسب می تواند به قطب تولید گردو در کشور 
تبدیل شود اما در جشنواره ای که تحت عنوان »جشنواره ملی 
گردو« طی هفته گذشته در این شهرستان برگزار شد، با اینکه 
نام جشنواره، ملی عنوان شده بود اما بدون حضور مهمانان 
ملی برگزار شد که این امر، نقصی جدی در برگزاری اینگونه 

جشنواره هاست.
تولید گردو در کهمان یک تن بیشتر از سایر مناطق

می  ایرنا  به  این خصوص  در  سلسله  کشاورزی  جهاد  مدیر 
گوید: سطح زیرکشت کل باغات شهرستان سه هزار و ۳۵۵ 
هکتار است که ۲ هزار و ۲۲۴ هکتار از این مجموع باغات 
گردو بوده و ۲۸۰ هکتار آن به تنهایی در منطقه کهمان قرار 

دارد.
»روح اله حقی منصوری« با بیان اینکه پنج هزار و ۲۱۱ بهره 
فعالیت  شهرستان  در  محصول  این  تولید  راستای  در  بردار 
دارند، افزود: عملکرد تولید گردوی خشک شهرستان به طور 
نمونه  منطقه  در  که  است  هکتار  در  تن   ۱.۸ تا   ۱.۶ متوسط 

گردشگری کهمان به ۲.۵ تا ۲.۶ تن در هکتار می رسد.
وی تصریح کرد: بالا بودن عملکرد در واحد سطح، تنوع و 
تفرق ژنتیکی، کیفیت بالای محصول از جمله پوست کاغذی، 
درصد بالای مغز به پوست، میزان بالای چربی، درشتی میوه 
و در اصطلاح مغز پر و سفید از مزایای گردوی کهمان است 
منابع  و  مناسب، خاک حاصلخیز  هوایی  دلیل شرایط  به  که 

آبی متنوع می باشد.
سلسله  شهرستان  باغات  از  گردو  تن  هزار  چهار  از  بیش 
تن   ۲.۵ برداشت  میانگین  فرض  با  که  شود  می  برداشت 
باغ کهمان سلسله، ۶۷۵ تن از محصول  گردو در هر هکتار 
با متوسط فروش قیمت  در این منطقه برداشت می شود که 
هر کیلوگرم گردوی خشک ۲ میلیون ریال، گردش مالی این 
میلیارد ریال  برای کشاورزان محلی یک هزار و ۳۵۰  بخش 
است که البته باید توجه کرد با توجه به قیمت چندین برابری 

گردو در مغازه ها ، این رقم به بیش از ۲ برابر هم می رسد.
با حسابی سرانگشتی مشخص می شود گردش مالی گردوی 
سلسله حدود هشت هزار میلیارد ریال است، اما خام فروشی، 
توسط  اندک  بهایی  به  باغداران  تولیدی  محصول  خرید 
واسطه ها و دلالان و فروش این محصول با برند سایر استان ها 
باعث شده است باغداران این شهرستان نتوانند سود آنچنانی 
از محصول برداشت شده خود داشته باشند و خریداران این 

محصول باکیفیت در گمنامی بمانند.
به گفته مدیر جهاد کشاورزی سلسله بازار گردوی شهرستان 
هرساله میلیارد ها تومان چرخش مالی دارد و این در شرایطی 
خام  منطقه  باغات  در  شده  تولید  گردوهای  عمده  که  است 

فروشی می شوند.
حقی منصوری ادامه داد: ایجاد و گسترش صنایع تبدیلی و 
بسته بندی گردو در سال های گذشته آنچنان که باید، محقق 
نشده و همین امر موجب عدم بهره وری حداکثری از ظرفیت 
در  که  است  در شهرستان شده  این محصول  اقتصادی  های 
تگرگ  بهاره،  دیررس  سرمای  مانند  غیرمترقبه  حوادث  کنار 
اقتصادی  و خشکسالی دست گردوکاران را از درآمد بالای 

خالی می کند

پنج میلیون دلار سیمان از 
گلستان صادر شد

۲ روی سکه منطقه آزاد تجاری مازندران
از  پس  مازندران  تجاری  آزاد  منطقه  تصویب  فرآیند  پایان 
از  آزاد  منطقه  این  ایجاد  قانون  ابلاغ  و  پیگیری  سال  چند 
برای  پیگیری  از  فرآیند مهم تر  یک  سوی رئیس جمهور، آغازِ 
تایید در شورای  به تصویب رسیدن این لایحه در مجلس و 
نگهبان است. فرآیندی که اگر با جدیت دنبال نشود منطقه آزاد 

را به جای فرصت، به تهدیدی برای مازندران تبدیل می کند.
، لایحه منطقه آزاد تجاری-صنعتی مازندران را می توان یکی 
در  آزاد  منطقه  ایجاد  به  مربوط  لایحه های  پرحاشیه ترین  از 
کشور دانست. لایحه ای که بارها به محل اختلاف بین مسئولان 
و نمایندگان این استان تبدیل شد تا در نهایت طرحی متفاوت 
از سایر مناطق آزاد کشور برای آن در نظر گرفته شود؛ منطقه 

آزاد سه  لکه ای.
رسیدن  سرانجام  به  از  استان  مسئولان  که خوشحالی  هرچند 
ابراز  همین  در  اما  نشده،  تمام  هنوز  آن  ابلاغ  و  طرح  این 
بدون  که  شود  یادآوری  نکته  این  نیست  بد  خرسندی ها 
امتیازات منطقه آزاد  از  بهره  گرفتن  برای  برنامه ریزی مناسب 
این خوشحالی ها  با ویژگی های مازندران،  استانی  تجاری در 
چندان طولانی نخواهند بود. به ویژه در این مورد خاص که 
یک منطقه آزاد سه لکه ای یا سه وجهی یا به عبارتی دیگر سه 

نقطه ای ایجاد شده است.
مازندران  نقطه ای  سه  یا  لکه ای  سه  تجاری  آزاد  منطقه  طرح 
پیشنهاد شد  دولت  هیات  و  آزاد  مناطق  عالی  به شورای  که 
از  اکنون  نگهبان  شورای  تایید  و  مجلس  تصویب  از  پس  و 
ابلاغ  اقتصادی و دارایی  امور  به وزارت  سوی رئیس جمهور 
در  غیرمتمرکز  تجاری  آزاد  منطقه  از  نمونه  نخستین  شده، 
هکتار   ۶۰۵ و  یک هزار  مجموعا  و  می شود  محسوب  کشور 
مساحت دارد که در سه نقطه از استان قرار گرفته است. یعنی 
مزایای بهره مندی از این طرح فقط شامل سه نقطه محدود در 
بندر امیرآباد با ۱۰۶۰ هکتار مساحت، منطقه ساحلی چپکرود 
جویبار تا میرود بابلسر با ۴۶۱ هکتار مساحت و محوطه بندر 
مناطق  به  ارتباطی  و  می شود  مساحت  هکتار   ۸۴ با  نوشهر 

خارج از این محدوده های بندری ندارد.
پرونده باز است

تجاری-صنعتی  آزاد  منطقه  پرونده  که  است  این  واقعیت 
مازندران نه تنها هنوز بسته نشده، بلکه تازه در ابتدای راه است 
و باید از حالا به بعد منتظر اجرای برنامه های مرتبط با موفق 
عمل کردن این منطقه آزاد غیرمتمرکز بود. مهم ترین پرسش و 
نقطه قابل پیگیری نیز می تواند این باشد که تا کنون مازندران 
در بهره مندی از مزایای منطقه ویژه اقتصادی چقدر موفق عمل 
کرد که حالا با پشت سر گذاشتن این موفقیت ها به ارتقاء این 

مناطق به منطقه آزاد تجاری-صنعتی نیاز داشته باشد؟
بندر امیرآباد از سال ۱۳۷۶ به پیشنهاد دبیرخانه شورای عالی 
مناطق آزاد کشور به منطقه ویژه اقتصادی تبدیل شد. تبدیل 
کلید  از سال ۱۳۸۵  نیز  اقتصادی  ویژه  منطقه  به  نوشهر  بندر 
نگهبان  تایید شورای  و  مجلس  در  تصویب  از  پس  و  خورد 
در سال ۱۳۸۹، قانون تشکیل منطقه ویژه اقتصادی نوشهر در 
بهار سال ۱۳۹۰ ابلاغ شد. به عبارتی دیگر مازندران ۲۴ سال 
برای بهره مندی از مزایای منطقه ویژه اقتصادی بندر امیرآباد و 
۱۲ سال نیز برای بهره گرفتن از این مزایا در بندر نوشهر زمان 
داشت و حالا وقت آن است که بهره گیری از این مزیت ها که 
طی بیش از ۲ دهه اخیر در اختیار مازندران گذاشته شد در 
ترازوی نقد و بررسی قرار بگیرد و سپس دست کم برای شتاب 
دادن بهره بردن از مزایای منطقه آزاد تجاری-صنعتی مازندران 

برنامه ریزی درستی صورت پذیرد.
علمی  هیئت  عضو  و  اقتصاد  استاد  سلوطی  بشارتده  مهدی 
اخیر  سال های  طی  که  مازندران  فناوری  و  علم  دانشگاه 
مطالعات و بررسی ها و اظهارنظرهای متعددی در زمینه منطقه 
ویژه اقتصادی امیرآباد و همچنین منطقه آزاد تجاری-صنعتی 
مازندران داشته، معتقد است بدون حل کردن موانع و مشکلات 
آزاد  منطقه  طرح  آینده  به  نمی توان  زیرساختی  و  ریشه ای 

تجاری مازندران امیدوار بود.
مازندران  نقطه ای  سه  یا  لکه ای  سه  تجاری  آزاد  منطقه  طرح 
کشور  در  غیرمتمرکز  تجاری  آزاد  منطقه  از  نمونه  نخستین 
محسوب می شود و مجموعا یک هزار و ۶۰۵ هکتار مساحت 
دارد که در سه نقطه از استان قرار گرفته است.او بر این باور 
است که تقریبا همه اهداف مد نظر مسئولان استان برای کمک 
در  تجاری،  آزاد  منطقه  ایجاد  طریق  از  مازندران  اقتصاد  به 
اخیر در  اقتصادی که طی یکی دو دهه  منطقه ویژه  همان ۲ 
از  نیز قابل دستیابی است و مازندران هنوز  ایجاد شد  استان 
مزایای این دو منطقه ویژه اقتصادی هم بهره مندی درست و 

مناسبی نداشت که به منطقه آزاد تجاری نیاز داشته باشد.
کلیات  روی  روی  ما  می کند:  تصریح  اقتصاد  پژوهشگر  این 
طرح یا عبارت منطقه آزاد مخالفتی نداشتیم و نداریم. حرف 
نصیب  بیشتری  بهرمندی  تا  بیفتد  اتفاقی  باید  که  است  این 
مازندران شود. اگر هدف این است که تولید و صادرات اتفاق 
شرایطی  با  فرصت  همین  نیز  اقتصادی  ویژه  منطقه  در  بیفتد 

مشابه فراهم بود
. با این تعریف، آیا تصویب و تایید طرح منطقه آزاد تجاری 
مازندران و ابلاغ آن به تنهایی می تواند موانع پیش روی این 
اخیر  سال های  طی  که  را  استان  در  موجود  نواقص  یا  طرح 
اجازه بهره مندی حداکثری و مناسب از مزایای دو منطقه ویژه 

اقتصادی ندادند برطرف کند؟
و  می کند  اشاره  زمینه  این  در  نیز  دیگر  نکته  یک  به  وی 
می افزاید: مساله مهم دیگر این است که اثرگذاری طرح برای 

جامعه میزبان چقدر است؟
 برخی اطلاعات در این زمینه به مردم اشتباه داده شده است. 
بعضی مسئولان آدرس نادرست به جامعه دادند. این باور که 
ساکنانِ تا شعاع چند کیلومتر از منطقه آزاد تجاری مازندران 
می توانند از برخی مزایای آن مانند خرید خودروهای خارجی 

بدون پرداخت عوارض گمرک استفاده کنند اشتباه است.
مزایای  از  استفاده  ضوابط  طبق  می کند:  خاطرنشان  بشارتده 
منطقه آزاد تجاری فقط در محدوده مرزهای مصوب آن منطقه 
ممکن است، نه بیرون از آن. برای منطقه آزاد تجاری مازندران 
هم در هر سه نقطه محدوده صرفا به محوطه داخلی محدود 
می شود و ارتباطی به شهرها و روستاهای اطراف ندارد. یعنی 

منطقه  به  آزاد  منطقه  از  در صورت خروج کالاهای وارداتی 
هدف  هم  اگر  شود.  پرداخت  گمرکی  عوارض  باید  اصلی 
می توان  اقتصادی  ویژه  منطقه  همان  در  که  است  صادرات 

انجام داد.
اظهارات بشارتده در زمینه امکان برخورداری از برخی مزایای 
ایجاد  لایحه  واحده  ماده  در  می توان  را  تجاری  آزاد  منطقه 

منطقه آزاد تجاری-صنعتی مازندران نیز مشاهده کرد:
به دولت اجازه داده می شود در استان مازندران در محدوده  
خارج از نقاط جمعیتی به شرح نقشه های  پیوست و گزارش 
توجیهی، منطقه آزاد تجاری- صنعتی مازندران را ایجاد کند.

در تبصره ۲ این ماده واحده نیز ضوابط تعیین محدوده منطقه 
آزاد تشریح شده است:

به  کالا  خروج  و  ورود  به  مربوط  قانونی  امتیازات  اعمال 
نیاز  مورد  ماشین آلات  و  تجهیزات  کالاها،  مواد،  استثنای 
منطقه،  این  در  مناطق،  توسعه ای  و  سرمایه گذاری  طرح های 
منوط به تأیید محصورشدن محدوده مورد نظر توسط گمرک 
و  ورودی  مبادی  در  آن  استقرار  و  ایران  اسلامی  جمهوری 
بخش هایی  می تواند  منطقه  هر  سازمان  است.  منطقه  خروجی 
از محدوده قانونی مصوب منطقه را به تدریج محصور و پس 
به  نسبت  ایران  اسلامی  استقرار گمرک جمهوری  و  تأیید  از 

عملیاتی نمودن آن اقدام کند.
سواری  خودروهای  واردات  شدن  مجاز  پرطرفدار  موضوع 
تعیین  صراحتا  ماده واحده  این   ۵ تبصره  در  هم  خارجی 
جامعه  بین  رایج  باورهای  که  می دهد  نشان  و  شده  تکلیف 
اشتباه است:مجوز واردات  از آن چه که تصور می کنند  فراتر 
خودروهای سواری خارجی در محدوده این منطقه، صرفاً به 
اشخاصی اعطاء می شود که دارای مجوز فعالیت اقتصادی در 
محدوده منطقه باشند. تردد خودروهای فوق صرفاً در محدوده 
مصوب پیوست این قانون امکان پذیر است.با این حساب عملا 
بهره مندی جامعه میزبان از این طرح چندان نمی تواند چشمگیر 
باشد، مگر این که منجر به افزایش سرمایه گذاری در این مناطق 
مناطق  از  کار  نیروی  جذب  و  اشتغال زایی  رشد  به  و  شود 
پیرامونی این سه نقطه در شرق، مرکز و غرب استان بینجامد. 
وابسته  جدی  پیش نیازهایی  به  نیز  هدفی  چنین  تحقق  اما 
است که به اعتقاد عضو هیئت علمی دانشگاه علم و فناوری 

مازندران دست کم مراوده مالی؛ مساله این است
این  پول.«؛  جایی  جابه  یعنی  است؛  مساله  اصل  در  »چالش 
ریشه ای  مشکلات  از  یکی  درباره  سلوطی  بشارتده  را  جمله 
که باید برای عبور از آن در بهره مندی از مزایای منطقه آزاد 
اشاره  می کند.  بیان  اندیشید  چاره  مازندران  تجاری-صنعتی 
اگر  می گوید:  و  است  تحریم  از  ناشی  محدودیت های  به  او 
یا  کنیم  سرمایه گذار جذب  نتوانیم  و  کنیم  ایجاد  آزاد  منطقه 
سرمایه گذار هم جذب کنیم و مسائل مربوط به مراودات مالی 
اظهار  نبرده ایم.وی  پیش  از  کنیم، عملا کاری  نتوانیم حل  را 
سرمایه گذار  می توانیم  چطور  که  است  این  حرف  می کند: 
باید  انجام دهیم؟  جذب کنیم و پس از آن سرمایه گذاری را 
مراودات  برای  دغدغه ای  هیچ  سرمایه گذار  که  بیابیم  راهی 
ندارد  وجود  بستر  این  وقتی  باشد.  نداشته  مالی  بین المللی 
نمی توانیم بگوییم که منطقه آزاد تاثیرگذار است. ضمن این که 
ویژه  منطقه  بستر  در  آیا  که  می آید  پیش  پرسش  این  هم  باز 
اقتصادی توانستیم با وجود همین چالش ها از همه ظرفیت ها و 
مزایا بهره بگیریم که حالا احساس کنیم به مزایای منطقه آزاد 

تجاری-صنعتی نیاز داریم؟
افزایش  است  معتقد  حال  عین  در  اقتصاد  دکترای  این  البته 
مناطق آزاد تجاری در کشور با توجه به معافیت های مالیاتی، 
باید  مقاومتی  اقتصاد  کلی  سیاست های  طبق  که  شرایطی  در 
برای خروج از اقتصاد نفتی به تقویت درآمدهای مالیاتی توجه 

داشت، می تواند نوعی آسیب هم برای اقتصاد مقاومتی باشد.
زیرساخت داریم؟

از  یکی  عنوان  به  اقتصاددان  این  که  دیگری  مهم  موضوع 
مازندران  تجاری  آزاد  منطقه  فعالی  احتمالی  پاشنه آشیل های 
آماده  به عبارتی  یا  اشاره می کند، کمبود زیرساخت ها  به آن 
شده  تعیین  محدوده های  در  نیاز  مورد  زیرساخت های  نبودن 

برای رونق سرمایه گذاری است.
بشارتده می گوید: نباید در پذیرفتن این که زیرساخت های ما 
ناقص هستند با خودمان تعارف داشته باشیم. ما حتی در بندر 
امیرآباد هم مشکلات زیادی داریم و در بحث آب و برق و 

اینترنت ضعیفیم. خلاف همه جای دنیا عمل می کنیم. 
امارات شهر بندری جبل علی را با ایجاد همه زیرساخت ها آماده 
می کند و با تسهیل همه شرایط، به علاقه مندان می گوید در این 
محدوده سرمایه گذاری کنید. ما پیش از این که زیرساخت ها 
نقطه منطقه آزاد تجاری است. این  را تکمیل کنیم می گوییم 

وی تصریح می کند: روند توسعه بندرهای حاشیه دریای خزر 
در کشورهای همسایه انقدر زیاد است که نباید خودمان را با 
با بندری مانند ترکمن باشی در ترکمنستان رقیب  این شرایط 

بدانیم. امکانات و برنامه ریزی آن ها بر اساس این است که دو 
سمت دنیا را به هم ارتباط دهند. یعنی اول باید درک درستی 
موانع  با رفع  باشیم و سپس  داشته  از کریدور شمال-جنوب 

نرم افزاری و سخت افزاری در این مسیر پیش برویم.
نیاز به گسترش زیرساخت های پیرامونی

و  مهم  نکته  یک  باید  مازندران  تجاری  آزاد  منطقه  مورد  در 
محوری دیگر را نیز اضافه کرد؛ گسترش زیرساخت ها. طبق 
ماده ۲۳ قانون برنامه ششم توسعه، »ایجاد هرگونه منطقه آزاد 
تصویب  به  منوط  جدید  اقتصادی  ویژه  و  تجاری-صنعتی 
مجلس شورای اسلامی و تأمین زیرساخت های مورد نیاز برای 
استقرار واحدهای تولیدی، أخذ مجوز مورد نیاز از قبیل تأییدیه 
زیست محیطی، نظامی و امنیتی با رعایت قانون چگونگی اداره 
مناطق آزاد تجاری صنعتی مصوب ۱۳۷۲/۶/۷ و قانون تشکیل 
و اداره مناطق ویژه اقتصادی جمهوریی اسلامی ایران مصوب 

۱۳۸۴/۹/۵ امکان پذیر است.«
تجاری،  آزاد  مناطق  تصویب  کنار  در  ساده تر،  بیانی  به 
زیرساخت های مورد نیاز هم باید گسترش یابد. چرا که مناطق 
هر  با  و  هستند  اصلی  سرزمین  از  بخشی  حالت  هر  در  آزاد 
میزان زیرساخت موجود در محدوده منطقه آزاد، وابستگی شان 
پیرامونی  محیط های  و  اصلی  سرزمین  زیرساخت های  به 

غیرقابل چشم پوشی است.
دکترای اقتصاد: باید راهی بیابیم که سرمایه گذار هیچ دغدغه ای 
بستر  این  وقتی  باشد.  نداشته  مالی  بین المللی  مراودات  برای 
وجود ندارد نمی توانیم بگوییم که منطقه آزاد تاثیرگذار است.

این دکترای اقتصاد خاطرنشان می کند: معتقدم تا کنون با همین 
بگیریم.  مناسبی  بهره  آزاد کشور  مناطق  از  نتوانستیم  رویکرد 
هفت منطقه آزاد داشتیم می بینیم که طبق داده های رسمی و 
مورد  و  مناسب  داخلی خروجی  پژوهشی  معتبر  مراکز  اعلام 
انتظار را نداشتند. با این نگرش منطقه آزاد تجاری مازندران 
هم هیچ برآیندی نخواهند داشت. همان طور که می بینیم بندر 
مبدا  باشد،  کالا  صادرات  پایگاه  که  این  از  بیشتر  امیرآباد 
واردات شد.بشارتده تاکید می کند که بیشتر از هر چیزی در 
نیاز  موجود  فرصت های  برای  برنامه ریزی  به  حاضر  شرایط 
است. وی می گوید: از پیوستن ایران به پیمان تجاری اورسیا 
اتحادیه  این  عضو  کشورهای  و  ایران  بین  تجاری  تبادل  که 
اقتصادی و گمرکی بین ایران و کشورهای عضو را می توانست 
تسهیل کند چقدر بهره گرفتیم؟ امکان کاهش چشمگیر تعرفه ها 
برای مراودات مالی با کشورهای عضو این اتحادیه نیز وجود 

داشت. توانستیم بهره مناسبی ببریم؟
نیاز به نقشه راه

راهکار  مازندران  فناوری  و  علم  دانشگاه  علمی  هیئت  عضو 
را  مازندران  در  تجاری  آزاد  منطقه  ایجاد  از  گرفتن  نتیجه 
رسیدن به یک نقطه تثبت شده در برنامه ریزی برای بهره مندی 
در  تلاش  کنار  در  می افزاید:  و  می کند  بیان  فرصت  این  از 
برای  خارجی  سرمایه گذاران  روی  پیش  موانع  رفع  مسیر 
باید  تجاری،  آزاد  منطقه  تعیین شده  در محدوده های  فعالیت 
بین  ارتباطی  استان  در  آزاد  منطقه  مزایای  از  بهره مندی  برای 
صنایع پایین دستی و بالادستی و بخش صادرات ایجاد شود.ی 
خاطرنشان می کند: کالاهای صادراتی ما ارزش افزوده ندارند. 
باید شهرک های صنعتی و حوزه کشاورزی  در وهله نخست 
را هم راستا با نیاز بازارهای خارجی فعال کنیم. باید کالاهایی 
دنبال  به  اگر  باشند.  داشته  افزوده  ارزش  که  باشیم  داشته 
خام فروشی باشیم، پیامدهای منفی منطقه آزاد بیشتر از تاثیرات 
مثبت آن خواهد بود.بشارتده یک بار دیگر نیز به همان پرسش 
ابتدایی اش اشاره می کند و می گوید: کماکان یادآوری می کنم 
و معتقدم که همه این اهداف را می شد با همان مزایای منطقه 
ویژه اقتصادی هم دنبال کرد و در شرایط کنونی نیازی به این 
همه پیگیری برای ایجاد منطقه آزاد تجاری در مازندران نبود.

عقب گرد مازندران در صادرات
برخی  به  نگاهی  با  می توان  را  بشارتده  اظهارات  این  برای 
ناکامی های مازندران در حوزه صادرات مصادیقی یافت. برای 
مثال، صادرات مازندران در سال ۱۳۹۵ طبق آمارهای رسمی 
حدود ۵۰۰ میلیون دلار بود. سال ۱۳۹۶ چشم انداز صادرات 
سه میلیارد دلاری مازندران تا پایان برنامه ششم توسعه ترسیم 
مازندران محقق  میلیارد دلاری  تنها صادرات سه  نه  اما  شد، 
یافت.  کاهش  نیز  دلاری  میلیون   ۵۰۰ رقم  همان  بلکه  نشد، 
صادرات  میزان   ۱۳۹۹ سال  رسمی  و  موجود  آمارهای  طبق 
کالا از مازندران ۱۷۹ میلیون دلار بود، سال ۱۴۰۰ برای حوزه 
اقتصاد مازندران با حدود ۲۰۰ میلیون دلار صادرات از طریق 
پایانه های گمرک استان به پایان رسید و سال ۱۴۰۱ نیز ۲۷۰ 

میلیون دلار صادرات کالا به نام مازندران ثبت شد.
غیرنفتی  صادرات  اقتصادی  ارزش  که  است  حالی  در  این   
از   ۱۴۰۰ سال  در  گیلان  یعنی  مازندران  غربی  همسایه 
چشم انداز ۷۲۰ میلیون دلاری ترسیم شده برای این استان هم 

فراتر رفت و رقمی بیش از ۷۳۰ میلیون دلار را ثبت کرد.

حجم  داشت:  بیان  گلستان  پیوند  سیمان  شرکت  مدیرعامل   
سیمان  تولید  کارخانه  تنها  که  صنعتی  واحد  این  صادرات 
استان گلستان است برای سال جاری هفت میلیون دلار پیش 
بینی شده که تاکنون حدود پنج میلیون دلار آن محقق شده 

است.
بیان داشت: محصولات   حسین چهرگانی در نشست خبری 
کشور  در  سیمان  محصول  کیفیت ترین  با  از  که  این شرکت 

می باشد، به ۲ کشور روسیه و قزاقزستان صادر شده است.
نفر   ۵۰۰ برای  تولیدی  واحد  این  آفرینی  اشتغال  از  وی 
به صورت  دیگر  نفر   ۵۰۰ و  هزار  هفت  و  مستقیم  به صورت 
با  تولیدی  کارخانه  این  شد:  یادآور  و  داد  خبر  غیرمستقیم 
ظرفیت سالانه یک میلیون تنُ از سال ۱۳۸۹ فعالیت خود را 

آغاز کرده است.
چهرگانی اضافه کرد: کارخانه سیمان پیوند گلستان که حدود 
۶۹ درصد سهام آن متعلق به بنیاد مستضعفان و ۳۱ درصد آن 
متعلق به بخش خصوصی است، در راستای سیاست دولت ها 
مبنی بر حمایت از اینگونه واحدها که نقش مهمی در عمران 
و سازندگی دارند، فعالیت خود را در شهرستان گالیکش این 
واحد  این  ریالی  ارزش  افزود:  است.وی  کرده  آغاز  استان 
تولیدی که بزرگترین واحد صنعتی در گلستان است، ۳۵ هزار 
میلیارد ریال می باشد که با ماشین آلات مدرن خط تولید، از 
با کیفیت ترین سیمان ها در کشور را تولید می کند که بخشی 
از محصول تولیدی به خارج کشور صادر می شود.مدیرعامل 
شرکت سیمان پیوند گلستان، توجه به مسائل زیست محیطی 
را دغدغه اصلی این واحد تولیدی دانست و اضافه کرد: ۱۵ 
درصد از ارزش این کارخانه صرف خرید و تعویض فیلترها 
)۳۲ فیلتر کوچک و بزرگ( و فعالیت های زیست محیطی دیگر 
مانند ایجاد افضای سبز و درختکاری شده ضمن اینکه اخیرا 
است. شده  آن  فیلترهای  تعویض  صرف  ریال  میلیارد   ۱۴۰

چهرگانی ادامه داد: وسعت معدن این واحد تولیدی ۲۸ هکتار 
است اما این کارخانه با همکاری محیط زیست، منابع طبیعی 
و تشکل های مردم نهاد و در قالب چهار قرارداد تاکنون ۲۸۷ 

هکتار اراضی منطقه را نهال و جنگل کاری کرده است.
محیط  )غبار سنجی( سازمان حفاظت  آنلاین  نظارت  از  وی 
زیست بر فعالیت این واحد تولیدی خبر داد و گفت: نظارت  
به  زیست  محیط  قرارداد  طرف  شرکت های  توسط  مستمری 
انجام  کارخانه  این  محیط  زیست  پارامترهای  رعایت  منظور 
می شود.چهرگانی بابیان اینکه هم اکنون تولید سیمان در این 
واحد مطابق استانداردهای محیط زیست انجام می شود، افزود: 
بلکه  تنها هیچ گاز شیمیایی تولید نمی کند  نه  صنعت سیمان 

اندک غبار تولیدی آن هم با طبیعت همخوانی دارد.
طرح  راستای  در  نهال  اصله  هزار   ۱۰۰ کاشت  تعهد  از  وی 
کارخانه  توسط  کشور  در  درخت  میلیارد  یک  کاشت  ملی 
سیمان پیوند گلستان خبر داد و گفت: تاکنون ۳۵ هزار اصله 
نهال غرس شده و امسال نیز ۶۵ هزار اصله نهال دیگر غرس 
همچنین  گلستان  پیوند  سیمان  شرکت  شود.مدیرعامل  می 
از  فقط  این شرکت گفت:  المنفعه  عام  اقدامات  درخصوص 
صورت  به  سیمان  تنُ  هزار   ۴۲ تاکنون  گذشته  سال  ابتدای 
روستاییان،  مسکن  احداث  طرح های  راستای  در  رایگان 
محرومان، جوانان، مددجویان کمیته امداد و بهزیستی، نهضت 
ملی مسکن و بسیج سازندگی در اختیار بنیاد مسکن و سایر 
توزیع ۹۰  است.وی، تصویب  گرفته  قرار  متولی  دستگاه های 
شهرستان  روستایی  راه های  زیرسازی  جهت  بیس  تنُ  هزار 
شده،  توزیع  آن  تنُ   ۸۵۰ و  هزار  پنج  تاکنون  که  گالیکش 
حمایت از اهالی روستاهای همجوار کارخانه، شروع ساخت 
مدرسه ۶ کلاسه با زیربنای ۷۵۰ مترمربع و هزینه تقربی ۱۰۰ 
میلیارد ریال، تعمیر، بهسازی و رنگ آمیزی ۱۰ واحد آموزشی 
و توزیع ۷۵۰ بسته نوشت افزار با مجموع هزینه پنج میلیارد 
و ۲۰۰ میلیون ریال را از دیگر اقدامات خیرخواهانه شرکت 

سیمان پیوند گلستان برشمرد.

۱۳ مشاور املاک در
 قزوین پلمب شد

 مدیرکل راه و شهرسازی قزوین با اشاره به دریافت اخطار 
برای ۹۹ واحد مشاور املاک متخلف در سطح استان، گفت: 
۱۳ واحد املاکی طی روزهای گذشته با تشکیل پرونده و رای 
تعزیرات حکومتی پلمب شدند.سیدعلی هاشمی تصریح کرد: 
این اداره کل با همکاری تعزیرات حکومتی، فراجا، صمت و 
صنف مشاوران املاک در راستای ساماندهی مشاوران املاک 
می  روزانه  سرکشی  به  اقدام  شبکه  از  خارج  بازار  کنترل  و 
کنند.وی اضافه کرد: در شهر قزوین و در ۶۸ فقره گشت، از 
۲۲۲ واحد مشاوره املاک بازدید به عمل آمد که در نهایت 
با  شد.هاشمی  متخلفان  برای  پرونده   ۱۷۵ تشکیل  به  منجر 
املاک  مشاوران  از  بازدید  در  گشتی  تیم   ۶۰ اینکه  به  اشاره 
از  آوج  و  البرز  زهرا،  بویین  آبیک،  تاکستان،  های  شهرستان 
۴۹۰ واحد بازدید به عمل آورده اند، افزود: در همین راستا 
نیز ۱۳۴ پرونده تعزیراتی برای متخلفان تشکیل و ۱۳ واحد در 
مجموع منجر به پلمب شد.به گفته مدیرکل راه و شهرسازی 
استان قزوین، از مجموع گشت های مشترک صورت گرفته از 
مشاوران املاک سطح استان ۱۲ میلیارد و ۱۹۰ میلیون و ۵۵۰ 
میلیون و  میلیارد و ۷۷۶  اعمال شد که ۶  هزار ریال جریمه 

۸۰۰ هزار ریال ارزش ریالی وصولی این جرایم بوده است.
هاشمی خاطرنشان کرد: این در حالی است که در حاشیه یکی 
از گشت های مشترک که با گزارش مردمی نیز همراه بود، در 
بدون داشتن مجوز  قزوین،  برج های مسکونی شهر  از  یکی 
که  کردند  می  قرارداد  ثبت  به  اقدام  املاک  مشاوران  صنف 
براساس اخطار ارایه شده، این مکان تا اخذ مجوز از صنف 
مربوطه، تعطیل شد.وی یادآور شد: به تمامی مشاوران املاک 
تا در صورت  استان قزوین اخطار داده شده  فعال در سطح 
عدم رعایت قوانین مربوط به این صنف، بدون هیچ اغماضی 
با واحدهای متخلف برخورد و در نهایت نیز منجر به پلمب 

آن خواهد شد.

آگهی مزایده اموال غیر منقول اسناد رهنی 
یک  ششدانگ   -  9400026 کلاسه  پرونده  بموجب 
 12700 بمساحت  مرغداری(  تاسیسات  زمین)  قطعه 
بشماره پلاک -3 فرعی  تفکیکی  اول  متر مربع قطعه 
ثبت   1 بخش  گندیما  قریه  اصلی   -16 باقیمانده  از 
 94 صفحه   15 جلد  دفتر   1620 ثبت  وذیل  چمستان 
بشماره  آمل   261- گوشتی  مرغ  تعاونی  شرکت  بنام 
گردید.  تسلیم  و  صادر  آن  مالکیت  سند  و   694 ثبت 
و   12048 رهنی شماره های  اسناد  مازاد طبق  سپس 
 -  1387/04/31 و   1389/11/30 سند  تاریخ   -  6974
صادرات  بانک  رهن  در  آمل  شهر   -  145 خانه  دفتر 
مبلغ  به  اجرائیه  و روز صدور  قرار گرفت  شعبه آمل 
مبلغ  به  مدیون  و  باشد  می  ریال   4/492/127/759
باشد که  بدهکار مي  بانک  به  ریال   9/001/649/741
مساحت  به  اعیانی  ارزش  رسمی  کارشناس  نظر  برابر 
ریال   69/022/500/000 مبلغ  به  مربع  متر   4601/50

مبلغ  به  مربع  متر   12700 مساحت  به  عرصه  ارزش 
317/500/000/000 ریال و ارزش مجموعه تاسیسات 
مجموع  که  ریال   7/000/000/000 مبلغ  به  شده  بنا 
عرصه و اعیان و تاسیسات به مبلغ  393/522/500/000  
ریال معادل سیصد و نود و سه میلیارد و پانصد و بیست 
و دو میلیون پانصد هزار ریال ارزیابی شده و پلاک 
و  أعیاني در همکف  مربع  متر   4601/50 فوق دارای 
قدمت بنا حدود هشت سال و دارای انشعابات آب و 
برق و میباشد که برابر گزارش مامور اجرا در تصرف 
روز   12 الی   9 ساعت  از  فوق  پلاک   ، میباشد  راهن 
اسناد  ثبت  اداره  در   1402/08/03 مورخ  شنبه  چهار 
و املاک چمستان واقع در چمستان بلوار شیخ فضل 
ثبت املاک ک پ  اداره  نوري خیابان آموزش  اله 
رسد.  می  فروش  به  مزایده  طریق  از   4641458586
سیصد  )معادل  ریال   393/522/500/000 از  مزایده 
میلیون  دو  و  بیست  و  پانصد  و  میلیارد  سه  و  نود  و 

قیمت  بالاترین  به  و  شروع   ) ریال  هزار  پانصد 
است  ذکر  به  لازم  شود  مي  فروخته  نقدا  پیشنهادي 
پرداخت بدهي هاي مربوط به آب برق گاز اعم از 
و مصرف در صورتي  اشتراک  یا حق  و  انشعاب  حق 
بدهي هاي  نیز  و  باشد  آنها  داراي  مزایده  مورد  که 
تا تاریخ مزایده  مالیاتي و عوارض شهرداري و غیره 
اعم از اینکه رقم قطعي آن معلوم شده یا نشده باشد 
نیز در صورت وجود  و  است  مزایده  برنده  عهده  به 
مازاد وجوه پرداختي بابت هزینه هاي فوق از محل 
عشر  نیم  و  شد  مسترد خواهد  مزایده  برنده  به  مازاد 
چنانچه  ضمنا  گردد  مي  وصول  نقداً  مزایده  حق  و 
اداري  روز  مزایده  تعطیل رسمي گردد  مزایده  روز 
برگزار  تعطیلي در همان ساعت و مکان مقرر  از  بعد 

خواهد شد. 
 تاریخ انتشار 1402/07/19

شناسه  1583437

آگهی مفقودی 
سند کمپانی ، برگ سبز، کارت سوخت،  
مدل 1375  صبا  پراید  سواری  خودروی 
شماره  به  روغنی  سفید-شیری-  رنگ 
به   16 ص   443  -38 ایران  انتظامی 
شاسی:  شماره   00015926 موتور  شماره 
سامان  مالکیت  به    S1412275518606
یعقوبی   به کد ملی 3961792747 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

آگهی فقدان سند مالکیت
مورخه   89772 وکالتنامه  برابر  پور  عظیم  منصور  آقای  براینکه  نظر 
فریده  و  خدیجه  خانمها  مسعودو  و  ناصر  آقایان  طرف  از   1402/07/01
همگی عظیم پور منتظمه در دفتر خانه 1 اردبیل وکالتا از طرف منیجه 
عظیم پور بشماره 195934 مورخه 1402/07/03 منظمه در دفتر خانه 122 
تهران اعلام داشته است که سند مالکیت آقایان ناصر و مسعود هر دو عظیم 
پور به مقدار دو سهم مشاع از نه سهم عرصه و اعیان و خانمها خدیجه و 
فریده و منیجه همگی عظیم پور به به مقدار یک سهم مشاع از نه سهم 
عرصه و اعیان شش دانگ یک واحد آپارتمان مسکونی به پلاک 10 فرعی 
از 6609 اصلی قطعه 10 تفکیکی واقع در طبقه 5 واقع در بخش 2 منطقه 
دو اردبیل اختصاص یافته است سند کاداستری به ترتیب بشماره چاپی 
/سال  الف  025928 و 025924 و 025925 و 025928 و 025929 سری 
99 باشماره به ترتیب دفتر الکترونیکی بشماره 139920303001011108 
و   139920303001011107 و   139920303001011106 و   
را  بود  شده  139920303001011111صادر  و   139920303001011110
به علت نامعلومی مفقود و پس از جستجوی کامل پیدا نشده است علیهذا 
مراتب طبق بخشنامه شماره به دفاتر اسناد رسمی حوزه تابعه ابلاغ سپس 
در اجرای تبصره یک ماده 120 اصلاحی قانون ثبت موضوع یکبار در 
یا سند  مالکیت  بوجود سند  ادعائی  روزنامه آگهی گردیده که هرکس 
انتشار  تاریخ  از  پس  روز   10 مدت  ظرف  باشد.  داشته  خود  بنام  معامله 
تسلیم  رسید  اخذ  با  را  مالکیت  سند  اصل  یا  و  قانونی  این آگهی دلایل 
این اداره نمایند بدیهی است پس از انقضای مدت مقرره طی تشریفات 
قانونی سند مالکیت المثنی بنام نامبرده صادر و تسلیم خواهد شد و سند 

اولیه از اعتبارساقط خواهد شد.
فرصتعلی عابدی -رییس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 2 شهرستان

تاریخ انتشار: 1402/07/19  م الف 505
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چرا فوتبالیست های ایرانی
 مصدوم می شوند؟

سریال کسر امتیازها ادامه دارد؛ 
گولسیانی استقلال را صدرنشین کرد!

بازخوانی پرونده سپاهان - الاتحاد؛

جزئیات اتفاقاتی که در ورزشگاه نقش جهان رخ داد
 AFC بازبینی اتفاقات بازی سپاهان و الاتحاد نشان می دهد ناظر
به برداشتن موانع تردد داور برای بررسی VAR تاکید داشته اما 
سپاهانی ها با سهل انگاری یک اتفاق ساده را به مشکلی بزرگ 

تبدیل کردند.
 دیدار تیم های فوتبال سپاهان اصفهان و الاتحاد عربستان در 
هفته دوم لیگ قهرمانان آسیا با تصمیم ناظر AFC لغو شد تا 
تصمیم گیری در خصوص این موضوع به جلسه کمیته اجرایی 
که  است  حالی  در  این  بازگردد.  آسیا   ۲۰۲۳ قهرمانان  لیگ 
مکان برگزاری بازی در نامه رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا 

به فدراسیون فوتبال ایران مورد تأیید قبلی قرار گرفته بود.
جلسه هماهنگی بدون مشکل و تذکر برگزار شد

که  می شود  برگزار  حالی  در  آسیا  قهرمانان  لیگ  رقابت های 
طبق آئین نامه مسابقات یک روز قبل از هر مسابقه در مرحله 
گروهی نشستی بین مسئولان AFC، نمایندگان دو تیم و همچنین 
افسران امنیتی و اجرایی فدراسیون فوتبال کشور میزبان برگزار 
برگزاری  نحوه  این جلسه در خصوص جزئیات  می شود. در 
و  بحث  ورزشگاه ها  در  تماشاگران  قرارگیری  محل  حتی  و 
آتش  آمبولانس،  نیروهای  قرارگیری  محل  می شود.  بررسی 
تا  شد  ارزیابی  نیز  فیلمبرداری  دوربین های  حتی  و  نشانی 

مسابقه سپاهان و الاتحاد عربستان برگزار شود.
مسئول اجرایی AFC با اشاره به استفاده از سیستم داور ویدئویی 
محل جا نمایی دوربینی که تصویر مورد نیاز داور اول برای 
تشخیص هرگونه صحنه مشکوک اعلامی از سوی کمک داور 
ویدئویی را به باشگاه سپاهان به عنوان میزبان اعلام می کند تا 
هیچ مانعی در این مسیر وجود نداشته باشد. نشست هماهنگی 
در حالی به پایان می رسد که امضای حاضران در جلسه گرفته 
ارزیابی  مورد  ریز و درشت  تمام مسائل  آن  تا طبق  می شود 

ناظر AFC در روز مسابقه قرار بگیرد.
تذکر ناظر AFC شبانه بود

ناظر کنفدراسیون فوتبال آسیا پس از پایان آخرین تمرین تیم 
الاتحاد در اصفهان ارزیابی نهایی از ورزشگاه نقش جهان را 
انجام می دهد. در این بازدید که مسئولان باشگاه سپاهان نیز 
حضور داشتند نسبت به محل قرارگیری نیمکت ناظر داوری 
رفت  مسیر  در  گرفتن  قرار  دلیل  به  سردیس  سه  همچنین  و 
می دهد.  تذکر   VAR تصویرهای  مشاهده  هنگام  داور  آمد  و 
برداشتن  و  این سردیس  محل  تغییر  به صراحت خواستار  او 
مدعی  سپاهان  مسئولان  اما  می شود  داور  آمد  و  رفت  مانع 
هستند در همین بازدید توانسته اند ناظر را توجیه کنند که به 
نیمکت و  برداشتن  برای  دلیل طولانی بودن عملیات عمرانی 
 VAR همچنین سردیس های نصب شده جانمایی دیگری برای

صورت پذیرد.
الاتحاد آماده بازی بود

باشگاه الاتحاد عربستان پس از ورود به ورزشگاه نقش جهان 
اصفهان لیست ترکیب خود را به نماینده AFC اعلام می کند و 
او نیز طبق روال آن را در اختیار رسانه ها قرار می دهد تا لیست 
اولیه دو تیم هم منتشر شود. مربیان الاتحاد به همراه تعدادی 
نقش  ورزشگاه  فضای  با  آشنایی  برای  تیم  این  بازیکنان  از 
جهان در چمن نیز حاضر می شوند. تدارکات الاتحاد توپ های 
تمرینی و ابزار لازم را در زمین قرار می دهد تا بازیکنان برای 

تمرین کردن آماده شوند.
عربستان  الاتحاد  می دهد  نشان  مهر  خبرنگار  پیگیری های 

مشکلی برای برگزاری این دیدار نداشته است و حتی بازیکنان 
گرم  را  بدن هایشان  رختکن  راهروی  در  هم  دقایقی  تیم  این 
می کنند اما برای ورود به زمین منتظر مجوز ناظر AFC می شوند 

که صادر نمی شود.
AFC اخطار دوم ناظر و سپس تماس با مقر

بر خلاف ادعای مسئولان سپاهان، ناظر AFC نسبت به وجود 
سردیس شهید سلیمانی و نیمکت ناظر داوری در مسیر بررسی 
تصویرهای VAR توسط داور اخطار جدی تری را در فاصله 
سه ساعت مانده به شروع بازی می دهد که سپاهانی ها اعلام 
می کنند این موضوع قابل تغییر نیست چون زمان مناسبی برای 
بازی  مسئول  ندارد.  نصب شده وجود  برداشتن سردیس های 
دلیل  موضوع  این  به  نسبت  سپاهان  باشگاه  سرپیچی  از  پس 
آنها را غیرموجه می داند و با استناد به اخطارهای قبلی تماس 
 AFC مقر  در  آسیا  قهرمانان  لیگ  اجرایی  مسئولان  با  مستقیم 

برقرار می کند.
چرا ناظر AFC از عبارت »سیاسی« برای لغو بازی استفاده 

کرد؟
پس از آنکه اجازه ورود بازیکنان تیم الاتحاد عربستان به زمین 
مسابقه برای گرم کردن با تأخیر مواجه شد، مسئولان عربستانی 
این  در جریان  داشتند  ویژه ورزشگاه حضور  در جایگاه  که 
ماجرا قرار می گیرند و سفیر عربستان به راهروهای ورزشگاه، 
رختکن الاتحاد و سپس اتاق ناظر AFC می رود تا موضوع را 
بررسی کند. در جلسه ای که مسئولان باشگاه الاتحاد و سپاهان 
حضور داشتند ناظر AFC مدعی می شود سردیس ها در مسیر 

صحیحی قرار ندارد.
اگرچه گزارش ناظر AFC تاکنون منتشر نشده، اما ناظر AFC از 
تصمیم »POLITIC« به معنی »سیاسی« برای لغو بازی استفاده 
آنکه  از  پس  کرد  اطلاع  کسب  مهر  خبرنگار  است.  کرده 
مسئولان سپاهان از درخواست ناظر طفره می روند و حاضر به 
جابجایی سردیس نمی شوند، وی از این عنوان استفاده می کند. 
چه بسا اگر سپاهانی ها خواسته او را برآورده می کردند کار به 

کنفدراسیون آسیا و سیاسی کردن مسئله هم کشیده نمی شد.
و  سپاهان  باشگاه  مسئولان  مخالفت  اینکه  واضح تر  بیان  به 

سرپیچی از خواسته ناظر AFC اوضاع را پیچیده می کند و وی 
پس از آنکه مطمئن می شود سپاهانی ها نمی خواهند به حرفش 
گوش بدهند، با مقر این کنفدراسیون تماس می گیرد و در آن 

زمان است که از واژه »POLITIC« استفاده می کند.
بی توجهی سپاهان دردسرساز شد

برای   AFC منطقی  درخواست  به  سپاهان  باشگاه  توجه  عدم 
باعث  تنها  نه   ،VAR نصب  جهت  جاری  قانون های  اجرای 
به  را  سیاسی  مختلف  تعابیر  بیهوده  بلکه  شد  دیدار  این  لغو 
دنبال داشت. این در حالی است که باشگاه سپاهان به راحتی 
شهید  جایگاه  منزلت  و  کرامت  و  شأن  حفظ  با  می توانست 
»حاج قاسم سلیمانی« مانع از برداشت های نامتعارف سیاسی و 

امنیتی از این موضوع شود.
قرارگیری  و  سردیس ها  استقرار  محل  اولیه،  مشکل  واقع  در 
آن ها در حریم VAR بوده و ربطی به موضوعات سیاسی نداشته 

است.
الاتحاد  باشگاه  می رسد  نظر  به  رفت   AFC اجازه  با  الاتحاد 
عربستان مشکلی برای برگزاری بازی با سپاهان نداشته است. 
حتی آنها پیشنهاد میزبان برای ورود به چمن از جایی دیگر را 
هم می پذیرند اما ناظر AFC اصرار سپاهان روی مسیر ورودی 
تیم ها و همچنین نظارت داور روی صحنه های VAR را تخلف 
امنیتی خواستار رفع مشکل شده  بدون ذکر مشکل  دانسته و 
بود. عدم حل این ماجرا در چارچوب قوانین ورزشی باعث 
شد بنا بر نظر AFC، الاتحاد بدون برگزاری بازی با سپاهان به 

عربستان بازگردد.
AFC در انتظار تصمیم

الاتحاد  و  اصفهان  سپاهان  دیدار  در  آمده  وجود  به  مشکل 
به  را  بازی ها  این  جاری  فصل  رقابت های  تنها  نه  عربستان 
حاشیه کشید بلکه محل گفت وگوی وزرای امور خارجه ایران 
و عربستان شده است. حالا AFC قرار است درباره این بازی تا 
۲۲ اکتبر )۳۰ آبان ماه( تصمیم گیری نهایی داشته باشد تا یکی 
از احتمالات در نظر گرفته برای این دیدار نظیر اعلام نتیجه 
انضباطی بازی، برگزاری مجدد در اصفهان یا برگزاری دیدار 

در شهر یا کشور دیگر اعلام شود.

قبول  گفت:  لیگ  سازمان  مسابقات  برگزاری  کمیته  مسئول 
داریم که در برگزاری لیگ دچار مشکل شدیم اما تمام تلاش 

ما بر این است که این اشتباهات را جبران کنیم.
سهیل مهدی در خصوص هجمه های ایجاد شده علیه سازمان 
لیگ به دلیل تعطیلی زیاد اظهار داشت: تعطیلات لیگ به دلیل 
نیازهای تیم ملی امید بود. شرایط را به شکلی فراهم کردیم 
که این تیم بهترین تدارک را داشته باشد. خوشحال نیستیم تیم 
امید نتیجه نگرفته است اما وظیفه ما همواره حمایت از تیم ملی 
است. می پذیرم تأخیری در بحث برگزاری مسابقات داشتیم. 
خوشبختانه خیلی زود توانستیم این موضوع را مدیریت کنیم 
و این امکان وجود دارد در هفته آینده جبران کنیم. فکر می کنم 
که  شود  فراهم  فرصت  این  برنامه  در  اصلاحیه   ۲ یا  یک  با 
بازگردیم .  خط  سر  خوب مان  تیم های  همکاری  با  دیگر  بار 
می پذیرم شرایط برای تیم ها خوب نبود اما وضعیت نمایندگان 
ما در لیگ قهرمانان آسیا، تیم ملی و ... این وضعیت را ایجاد 
کرد. امیدوارم بتوانیم در همین ابتدای لیگ شرایط را بهتر کنیم .

وی در خصوص اینکه پیش از شروع فصل جلسات مختلفی 
بین او و سرمربیان تیم های ملی امید و بزرگسالان برگزار شد 
اما در نهایت برنامه ریزی به ضرر باشگاه ها تمام شد و آیا در 
آن جلسات منافع باشگاه ها را هم در نظر گرفتند، توضیح داد: 
گفتم می پذیریم باشگاه هایی که در آسیا نیستند یا در تیم امید 
و تیم ملی بزرگسالان نماینده ندارند، متضرر شدند اما سعی 

می کنیم در همین هفته های ابتدایی این قضیه را جبران کنیم.
معرفی  را  دیگر  ورزشگاه  باید  پرسپولیس  و  استقلال   *

کنند
مهدی در خصوص اینکه گفته شده است استقلال و پرسپولیس 
باید ورزشگاه دیگری را برای برگزاری مسابقات خود برگزار 
کنند گفت: ببینید ما هیچ تیمی را به زور از استادیوم خانگی 
خودش بیرون نخواهیم کرد اما اگر می خواهیم اتفاقات بازی 
پرسپولیس و النصر دوباره رخ ندهد با توجه به شرایط آب و 
هوایی که پیش رو داریم باید بعضی مسائل را رعایت کنیم. 
ببینید اگر استقلال و پرسپولیس درخواست کنند که در  شما 
ورزشگاه دیگری از حریفان خود میزبانی کنند می توانیم برای 
رویدادهای ملی و به خصوص نمایندگان کشورمان در لیگ 
قهرمانان آسیا شرایط بهتری را در آزادی داشته باشیم. انتخاب 
ورزشگاه ها به عهده خود باشگاه ها است و ما تنها پیشنهادهای 

این باشگاه ها را بررسی می کنیم.
* سعی می کنیم لیگ را پیش از مردادماه تمام کنیم

مسئول برگزاری مسابقات لیگ برتر فوتبال کشور در خصوص 
اعلام  ما  که  این  کرد:  عنوان  برتر  لیگ  برگزاری  زمان  مدت 
تا مردادماه سال آینده طول خواهد کشید ما  کردیم در لیگ 
گفتیم که نهایت تا مرداد ماه باید به اتمام برسد، چرا که تیم ها 
به  از طرفی هم  باشند و  نمی توانند شرایط یکسانی را داشته 
لیگ قهرمانان آسیا فصل آینده برخورد می کنیم. سعی می کنیم 
از  قبل  و  کنیم  را جبران  کاستی ها  برنامه ریزی خوب  یک  با 

مرداد ماه مسابقات را به اتمام برسانیم.
* سوپر جام باید قبل از لیگ برگزار می شد

لیگ های  تمام  مانند  نیست  بهتر  آیا  اینکه  خصوص  در  وی 
حرفه ای دنیا، سوپرجام قبل از سوپر فصل برگزار شود، گفت: 
سوپرجام باید در ابتدای فصل برگزار می شد اما در آن زمان 
به دلیل ایام محرم و سوگواری سرور و سالارشهیدان اباعبدالله 
حسین )ع( همزمان شد و به احترام آن ایام نتوانستیم که در آن 
زمان بازی را برگزار کنیم. سوپرجام باید قبل از شروع فصل 
پیدا کنند.  انگیزه  برای شروع مسابقات  تیم ها  تا  برگزار شود 
پس از آن برنامه های تیم ملی دست ما را در برنامه ریزی بست 

و مجبور شدیم روز گذشته آن را برگزار کنیم.
بازی  از  بعد  خبری  نشست  نشدن  برگزار  جریان  در   *

پرسپولیس و گل گهر نیستم
وی در مورد اعتراض مارینوس اوزونیدیس و باشگاه گل گهر 
این مربی  اتفاقاتی که مانع برگزاری نشست خبری  به  نسبت 
در پایان بازی با پرسپولیس شد، بیان کرد: واقعیت این است 
شما  از  را  موضوع  این  و  کردم  ترک  را  ورزشگاه  بلافاصله 
می شنوم. این اتفاق افتاد و در لیگ برتر مرسوم نبوده نشست 
خبری پس از پایان بازی برگزار نشود یا در میکسدزون برگزار 
بازی  در  بازمی گردد که  این موضوع  از  مقداری  شود. شاید 
پرسپولیس و النصر یا نساجی و الهلال مربی را سوار ماشین 
کرده و او را از تونل به سمت اتاق کنفرانس بردیم . برای بازی 
اول آسانسور کار کرد و برای بازی دوم کار نکرد. سقف این 
اتاق نیز به دلیل کارهای پیمانکار بسته شده و شرایط مناسبی 

نداشت.
مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ ادامه داد: ورزشگاه آزادی 
را باید برای این مسابقات به دندان بگیریم. با توجه به برخی 
ساخت و سازها نصب برخی تجهیزات ۲ روز طول می کشد. 
روز   ۲ دیگر  بار  کنند  جمع  را  آنها  می خواهند  وقتی  سپس 
نیاز است تا شرایط برگزاری بازی فراهم شود. شرایط خیلی 
پیچیده است. وقتی می خواهیم خانه خود را هم نقاشی کنیم، 
سازمانش به هم می ریزد. باید این بحث برگزار نشدن کنفرانس 
را هم پیگیری کنیم. شاید دلیلش این هم که من می گویم نباشد 

اما حتماً اطلاع رسانی خواهیم کرد.
را  خوبی  استراتژی  لیگ  برنامه های  ادامه  برای   *

خواهیم داشت
کرده اند  اعلام  برتری  لیگ  بازیکنان  اینکه  مورد  در  مهدی 
مشکلی با برگزاری ۳ روز یک بار بازی ها ندارند و آیا همچنان 
ندارند، گفت: اصلاحاتی در  بودن مسابقات  بر فشرده  تاکید 
برنامه داریم که در چند روز آینده اعلام می کنیم. بخشی از 
سعی  می کنید.  دریافت  اصلاحیه  این  در  را  خود  سوال های 
داریم با استراتژی مشخص این خلأ را جبران کنیم . از بازیکنان 
به  وقتی  اما  کردند  اعلام  را  بحث  این  که  هستم  ممنون  هم 
تیم ها  از  را  دیگری  حرف های  می رسیم،  حساس  بازی  یک 
در  شویم.  تغییرات  دستخوش  کمتر  داریم  سعی  می شنویم. 
سال های گذشته هم این شرایط نبود. امسال تیم ملی امید برنامه 

ما را به هم ریخت و سعی داریم این بحث را جبران کنیم.
برای آزادی  * ورزشگاه تختی جایگزین موقت خوبی 

است
وی در مورد اینکه مدیر مجموعه ورزشی تختی مدعی شده 
توضیح  کنیم،  میزبانی  برتر  لیگ  از  می توانیم  فصل  نیم  در 
داد: فقط بحث مجموعه تختی نیست. اگر بشمارید نسبت به 
شرایط  از  تهران  در  ورزشگاه   7-6 به  نزدیک  قبل  سال های 
مسابقه خارج شده اند و نمی توانیم از آنها بهره وری کنیم. نیاز 
داریم این ورزشگاه ها اضافه شوند. وقتی می گویم از میزبانی 
پرسپولیس و استقلال خارج از آزادی استقبال می کنیم، یعنی از 
همین ورزشگاه ها هم استفاده کرده و آنها را آماده کنند. شاید 
ورزشگاه تختی موقت جایگزین خوبی برای استادیوم آزادی 

باشد زیرا باید چمن این ورزشگاه عوض شود.
مدیریت  تصمیم  رضا  امام  ورزشگاه  از  استفاده  برای   *

ورزش استان خراسان رضوی مهم است
مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ در مورد آخرین شرایط 
از  استادیوم  این  گفت:  مشهد،  )ع(  رضا  امام  ورزشگاه 
ورزشگاه های عالی ما است اما این موضوع به تصمیم مدیریت 
بازمی گردد.  تیم ها  انتخاب  و  رضوی  خراسان  استان  ورزش 
هیچ ورزشگاهی در هیچ استانی در کنترل و مدیریت سازمان 
لیگ نیست. باید باشگاه ها درخواست بدهند و استان مذکور 

نیز میزبانی مسابقات را بپذیرد.
* نمی توان همزمان در ۲ سمت فعالیت کنم

هیأت  رئیس جدید  عنوان  به  فردا  اگر  اینکه  مورد  در  مهدی 
فوتبال تهران انتخاب شود آیا باید از سمت خود در سازمان 
لیگ کناره گیری کند، گفت: باید قوانین به من ابلاغ کنند اما 

به نظر خودم نمی توانم همزمان در هر ۲ سمت فعالیت کنم.
* هفته دوازدهم تا پیش از جام ملت ها برگزار خواهد 

شد
وی درپاسخ به اینکه قبل از جام ملت های آسیا چند هفته از 
نیم فصل برگزار می شود، عنوان کرد: طبق برنامه ریزی قبلی تا 
پیش از جام ملت ها تا هفته دوازدهم لیگ را برگزار می کردیم 
اما تلاش می کنیم هفته های بیشتری شاید تا نزدیک نیم فصل 

برگزار شود.

سهیل مهدی عنوان کرد:

تعطیلات لیگ را جبران می کنیم
 سرخابی ها ورزشگاه دیگری معرفی کنند

با حکم کمیته انضباطی، یک امتیاز از پرسپولیس کسر شد و 
این باشگاه 1۰ میلیارد تومان جریمه شد.

قراردادهای  بر  ناظر  کارگروه   ،۳6۰ فوتبال  گزارش  به 
ورزشی بعد از شروع به کار لیگ یبست وسوم، فعالیت خود 
برای رصد قرارداد بازیکنان و مربیان شاغل در لیگ برتر را 
آغاز کرده تا در صورت انجام تخطی از قانون، باشگاه های 
لیگ  باشگاه   4 شکایت  به  توجه  با  شوند.  جریمه  متخلف 
گرفتند  کارگروه تصمیم  اعضای  سپاهان،  باشگاه  از  برتری 
تا در وهله نخست به سراغ بررسی مدارک باشگاه سپاهان 
بروند که بعد از کشف 5 تخلف، پرونده این باشگاه به کمیته 

انضباطی ارسال شد.
تشکیل  از  بعد  فوتبال  فدراسیون  انضباطی  کمیته  اعضای 
و  دادند  سپاهان  باشگاه  از  امتیاز   4 کسر  به  رأی  جلسه، 
میلیارد   4۰ پرداخت  به  اصفهانی  طلایی پوشان  همچنین 
لایحه خود  سپاهان،  باشگاه  که  البته  شدند.  محکوم  تومان 
را برای کمیته استیناف ارسال کرده و امید دارد که در این 
سپاهان،  باشگاه  از  بعد  شود.  شکسته  صادره  رأی  کمیته، 
سرخ پوشان  مدارک  تا  رسید  پرسپولیس  باشگاه  به  نوبت 
پایتخت از سوی اعضای کارگروه بررسی شود و مهم ترین 
ابهام کشف شده در قرارداد بازیکنان و کادرفنی پرسپولیس، 

بحث پذیرش مالیات گیورگی گولسیانی بود.
باشگاه های سپاهان اصفهان و آلومینیوم اراک البته از باشگاه 
پرسپولیس به دلیل نقض قوانین نقل وانتقالات شکایت کرده 
بودند اما شکایت آن ها راه به جایی نبرد و رد شد. در کنار 
بر  ناظر  کارگروه  اعضای  آلومینیوم،  و  سپاهان  باشگاه های 
قراردادهای ورزشی هم از باشگاه پرسپولیس شکایت کردند 
که بعد از بررسی های انجام شده از سوی کمیته انضباطی، 
براساس ادله ارائه شده، صبح امروز )سه شنبه( رسماً حکم 
این پرونده جنجالی را صادر کرد که براساس حکم صادره، 
باید  امتیاز کسر شده و آن ها هم  پرسپولیس هم  باشگاه  از 

جریمه سنگینی را به حساب فدراسیون فوتبال واریز کنند.
کسر یک امتیاز و جریمه 10 میلیاردی برای سرخ ها

سایت رسمی فدراسیون فوتبال با انتشار خبر صدور حکم 
از  ورزشی  قراردادهای  بر  ناظر  کارگروه  شکایت  پرونده 
»در  داد:  توضیح  صادره  حکم  درباره  پرسپولیس،  باشگاه 
قراردادهای ورزشی  بر  نظارت  خصوص گزارش کارگروه 
پرسپولیس  باشگاه  علیه  باشگاه ها  از  برخی  شکایت  و 
طریق  از  رفتار  کلی  اصول  نقض  تخلف  ارتکاب  بر  مبنی 
هیئت  مصوبه  قراردادها  بر  ناظر  دستورالعمل  از  تخطی 
رئیسه فدراسیون فوتبال با نقض بندهای 8 ، 1۰ و 11 این 
دستورالعمل در رابطه با قرارداد منعقده با گیورگی گولسیانی 
با توجه به مجموعه اوراق و محتویات پرونده از جمله مفاد 
قرارداد منعقده موضوع گزارش و اظهارات و دفاعیات غیر 
سایر  و  انضباطی  کمیته  جلسه  در  باشگاه  نمایندگان  موثر 
قراین و امارات موجود در پرونده تخلف انتسابی به باشگاه 
به مواد 51 و  پرسپولیس محرز و مسلم تشخیص و مستند 
117 مقررات انضباطی حکم بر کسر یک امتیاز از این باشگاه 
در مسابقات لیگ برتر فصل جاری و پرداخت مبلغ یکصد 

میلیارد ریال جریمه نقدی محکوم می  شود«.
ترکیب  در  گولسیانی  حضور  همچنین  انضباطی  کمیته 
پرسپولیس را منوط به اصلاح قرارداد او عنوان کرده است؛ 
به طوری که در حکم صادره آمده است: »استفاده از بازیکن 
مفاد  با  منطبق  منعقده  قرارداد  اصلاح  به  منوط  نیز  مذکور 
دستورالعمل ناظر خواهد بود. رای صادره از حیث جریمه 
تعیینی غیر قابل اجرا بوده و تماماً ظرف مدت 7 روز از تاریخ 
ابلاغ نزد کمیته استیناف قابل تجدید نظرخواهی خواهد بود. 
در خصوص دیگر موضوع اعلامی از سوی کارگروه نسبت 
در  استرداد گزارش  لحاظ  به  نیز  پریرا  بازیکن   قرارداد  به 

حال حاضر این کمیته مواجه با تکلیف نمی باشد«.
استقلال دوباره به صدر جدول بازگشت!

پرسپولیس با 1۳ امتیاز صدرنشین لیگ بیست وسوم بود اما 
با توجه به کسر امتیاز انجام شده، آن ها 1۲ امتیازی شدند؛ 
آن هم در شرایطی که تیم های استقلال تهران و تراکتور تبریز 
پایتخت  سرخابی ها  گل  تفاضل  اما  هستند  امتیازی   1۲ هم 
برابر است و گل های زده و خورده یکسانی هم با یکدیگر 
دارند! در این شرایط عجیب با توجه به قوانین سازمان لیگ، 
در صورت  و  ندارد  اهمیتی  قرمز  و  زرد  کارت های  شمار 
عدم مشخص بودن نتیجه بازی رودررو، تفاضل گل برابر، 
حروف  براساس  تیم ها  برابر،  خورده  و  زده  گل های  تعداد 
باعث  مسئله  همین  و  می کنند  پیدا  جدول حضور  در  الفبا 
شده تا استقلال با 1۲ امتیاز و تفاضل 5+ براساس حروف 

الفبا صدرنشین لیگ بیست وسوم شود!
از  تخلفی  که  دارند  تاکید  البته  پرسپولیس  باشگاه  مدیران 
لایحه ای  تنظیم  دنبال  به  و  نشده  انجام  باشگاه  این  سوی 
برای ارائه به کمیته استیناف هستند تا بتواند نسبت به حکم 
که  دارند  امید  پرسپولیسی ها  بگیرند.  قانونی  موضع  صادره 
رأی صادره در کمیته استیناف شکسته شود و آن ها بتوانند با 
دستیابی دوباره به امتیاز از دست رفته به صدر جدول لیگ 

بیست وسوم بازگردند.

را  انتقادات  این که  از  تاج  جناب  از  ممنونیم  ابتدا  همین 
شنیدند و به خواسته هواداران و دوست داران فوتبال احترام 
نباید تعطیل می شد را همه فوتبال و  این که لیگ  گذاشتند. 
فوتبالی ها می دانستند اما در فدراسیون گوش شنوایی نبود! 
وقتی رئیس فدراسیون در دفتر خودش جلسه می گذارد یعنی 
این که  می شود  جلسه  خروجی  وقتی  است.  مهمی  مسئله 
یعنی  می شود«  اطلاع رسانی  فصل  پایان  تا  تقویم  »به زودی 
در عمل پذیرفته اند که عملکرد آن ها تا امروز اشتباه بوده و 

حالا می خواهند آن را تصحیح کنند!
تا این جا همه چیز خوب؛ از هر جای ضرر برگردیم منفعت 
است! اما یک سوال خیلی مهم: ضمانت اجرایی برای این 
تقویم جدید که قرار است اعلام شود چیست؟ مشکل فوتبال 
تقویم  همان  که  بود  این  نبود!  تقویم  نداشتن  امروز  تا  ما 
موجود هم اجرا نمی شد! هرکس به خودش اجازه می داد با 
یک تلفن خواستار جابه جایی مسابقات شود! ساعت بازی ها 
و روز بازی ها، همه و همه دست همه کس و همه چیز بود جز 

فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ!
سوال اینجاست که جناب تاج! آیا ضمانت می دهید که این 
تقویم که قرار است اعلام شود، واقعا اجرایی شود؟ یعنی 
دو تیم بدانند که تحت هر شرایطی در فلان تاریخ و فلان 
ساعت باید در فلان زمین به میدان بروند؟ دیگر جابجایی 
داستان مشکل هتل و  یعنی  نداریم؟  یا روز مسابقه  ساعت 
به  امروز  تا  آن چه  هر  و  تلویزیونی  پخش  و  هواپیما  بلیت 
عنوان دلیلی برای تغییر زمان بازی ها اعلام می شد، تمام شد 

رفت پی کارش؟

مژده! اعلام تقویم لیگ برتر تا پایان 
فصل؛ 

ضمانت اجرایی اما...

بازیکنان  مصدومیت  درباره  پرسپولیس  سابق  بازیکن 
پرسپولیس و سایر تیم های لیگ برتری گفت: تعطیلی طولانی 
مدت سبب فرسودگی تیم ها، افزایش مصدومیت ها و فوتبال 
زدگی بازیکنان می شود و در مجموع به ضرر تیم های لیگ 

برتری است.
حمید درخشان در ارزیابی از عملکرد تیم پرسپولیس برابر 
نمایش  به  بازی خوبی را  تیم  اظهار کرد: هر دو  گل گهر، 
گذاشتند. جدا از این که پرسپولیس تیم بزرگ و باتجربه ای 
نسبت به گل گهر بود و پخته تر عمل می کرد، هر چند از هر 
دو تیم شاهد بازی خوب و قابل قبولی بودیم. البته اگر با 
دقت بیشتری بازی می کرد گل های بیشتری را می توانست به 
ثمر برساند. هر چند دقایق پایانی بازی فشار روی پرسپولیس 
بیشتر شد و برای حفظ تک گل بازی سعی می کرد سیستم 
دفاعی را بیشتر لحاظ کند. البته پرسپولیس استحقاق دریافت 

۳ امتیاز این دیدار را داشت.
هنوز مشکل خط حمله پرسپولیس حل نشده!

وی با بیان این که پرسپولیس نیاز به یک بازیکن شش دانگ 
زاهدی  شهاب  بگوییم  که  این  گفت:  دارد،  حمله  در خط 
در دیدار برابر گل گهر یک گل به ثمر رساند و دیگر نیاز 
به فوروارد نیست و مشکل پرسپولیس حل شده، این طور 
نیست. پرسپولیس باید خط جلو و حمله خود را تقویت تا 
بازیکن  به خرید یک  نیاز  بازی کند و حتما  بهتر و روانتر 

قوی و خوب در نیم فصل دوم دارد.
افزایش  علت  درباره  پرسپولیس  پیشکسوت  بازیکن 
مصدومیت های پرسپولیس در جریان رقابت های لیگ برتر، 
به  پرسپولیس  مصدومیت های  از  بخشی  کرد:  خاطرنشان 
این  اصلی  عامل  اما  برمی گردد  زمین چمن  بودن  نامناسب 
به  برمی گردد؛  بازیکنان  روی  زیاد  فشار  به  ها  مصدومیت 
این مساله  بازیکنان کمتر است.  طوری که زمان ریکاوری 
تاحدودی نیز به خود بازیکنان برمی گردد که باید استراحت 
بیشتر  است  زیاد  آن ها  فشار روی  که  در شرایطی  را  خود 
کنند تا زیر این فشار دوام بیاورند و دچار مصدومیت نشوند.

تعطیلی لیگ باعث کاهش کیفیت لیگ می شود
بروز  سبب  لیگ  تعطیلی  که  این  بیان  با  همچنین  درخشان 
کرد:  اظهار  شد،  خواهد  برتری  لیگ  تیم های  در  مشکلات 
لیگ برتر مشکل ساز خواهد شد  تیم های  برای  لیگ  تعطیلی 
و دوباره باید مربیان شرایط فیزیکی بازیکنان را حفظ کنند. 
کاهش  سبب  تعطیلی  و  ندارد  فایده ای  من  اعتقاد  به  البته 
کیفیت لیگ می شود. البته با برگزاری جام ملت ها راهی جز 
سبب  مدت  طولانی  تعطیلی  و  ندارد  وجود  لیگ  تعطیلی 
زدگی  فوتبال  و  مصدومیت ها  افزایش  تیم ها،  فرسودگی 
بازیکنان می شود و در مجموع به ضرر تیم های لیگ برتری 

است.

خصوص  در  عجیبی  ادعای  پرسپولیس  باشگاه  مدیرعامل 
البته  که  داد  انجام  باشگاه  این  به  سوپرجام  کاپ  اهدای 

پیگیری ها خلاف این مسأله را نشان می دهد.
مقابل  پرسپولیس  دیدار  پایان  در  لیگ،  سازمان  اعلام  با 
گل گهر سیرجان جام سوپرکاپ به دلیل قهرمانی سرخ پوشان 
در لیگ برتر و جام حذفی طی یک مراسم به این تیم اهدا 
را  سوپرجام  کاپ  بار  پنجمین  برای  پرسپولیسی ها  تا  شد 

بالای سر ببرند.
باشگاه  مدیرعامل  درویش  رضا  که  است  حالی  در  این 
ادعای  تلویزیونی  برنامه  یک  در  گذشته  شب  پرسپولیس 
عجیبی کرد. او در این برنامه تلویزیونی که روی خط تلفنی 
آن آمده بود، گفت که »سازمان لیگ می خواست جام را با 
تاکسی برای ما بفرستد و به ما گفتند که دلیلی ندارد جشن 
بگیرید! ما می خواستیم یک روحیه خوب به تیم و هواداران 

بدهیم تا این مراسم برگزار شود.«
ادعای  این  که  شد  مشخص  گرفته  پیگیری های صورت  با 
این  برگزاری  برای  لیگ  سازمان  و  ندارد  صحت  درویش 

مراسم برنامه داشت.
برگزاری  با  همواره  اخیر  در سال های  فوتبال  لیگ  سازمان 
یک  تنها  و  کرد  برگزار  را  جام  اهدای  مراسم  جشن هایی 
کاپ  لیگ،  سازمان  محل  در  و  مراسم  برگزاری  بدون  بار 
این  زمان  آن  در  که  شد  اهدا  پرسپولیسی ها  به  سوپرجام 
مدیرعامل  گرشاسبی  حمیدرضا  درخواست  با  موضوع 
وقت پرسپولیس صورت گرفت.به جز این مورد در تمامی 
شده  اهدا  قهرمان  تیم  به  مراسم  یک  طی  جام  قهرمانی ها، 

است.
گرفت  صورت  لیگ  سازمان  سوی  از  که  پیگیری هایی  با 
از  هم  مراسم  این  برگزاری  برای  آنها  که  شد  مشخص 
مراسم  بدون  جام  بود  قرار  اگر  و  داشتند  برنامه ریزی  قبل 
تأخیر  به  مراسم  این  بار  چند  شود،  اهدا  پرسپولیسی ها  به 
باشگاه  که  شد  اعلام  لیگ  ابتدای  همان  در  نمی افتاد. 
پرسپولیس درخواست داشته تا جام در هفته های ابتدایی به 
این تیم اهدا شود و مشخص نیست مدیرعامل این باشگاه 
به چه دلیل چنین ادعای عجیبی مطرح کرده. او البته شب 
در  سلمانی  یاسین  صلیبی  رباط  پارگی  تأیید  با  و  گذشته 
ادعای عجیب مدعی شد که این بازیکن دو الی سه ماه دیگر 
آماده بازی می شود و این در حالی است که حداقل زمان 

آمادگی برای چنین مصدومیتی 6 ماه خواهد بود.

سازمان لیگ ادعای مدیرعامل 
پرسپولیس را رد کرد



هشدارفرماندهکلقوابهصهیونیستها:

سیلیسنگینتریمیخورید

انصاری:   مجید 
هیچشبههایبرایپیوستنسریعتربهFATFوجودندارد

افرادی که از مخالفت با برجام و FATF پشیمان شده اند را سرزنش نکنیم

رئیسی:

ارادهپولادینجوانانفلسطینیحماسهبزرگیخلقکرد

وزیرکشور:

عدهایمیخواهندمردمراازحضوردرانتخاباتمایوسکنند

تاکیدوزیرارتباطاتبرلزومسرعتدرهوشمندسازی

زنگنه:

همسانسازیحقوقبازنشستگانتاپایانبرنامهمحققمیشود

بررسیایراداتشوراینگهباندرطرحکنکوردرکمیسیونآموزش

غزه  قتل عام  اینکه  بر  تاکید  با  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
بر سر صهیونیست ها می آورد،اظهار داشتند:  بزرگتری  بلای 
رژیم غاصب صهیونیستی هم از لحاظ نظامی و هم اطلاعاتی 

شکست غیر قابل ترمیم خورده است. 
روز  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
دانشجویان  دانش آموختگی  مشترک  مراسم  در  گذشته 
دانشگاه های افسری نیروهای مسلح، در دانشگاه افسری امام 
علی علیه السلام تاکید کردند: در این قضیه ۱۵ مهر به این 
طرف، رژیم غاصب صهیونیستی هم از لحاظ نظامی هم از 
لحاظ اطلاعاتی یک شکست غیر قابل ترمیم خورده است. 
بودن  ترمیم  غیرقابل  به  تأکیدم  من  گفتند،  همه  را  شکست 
است. من می گویم این زلزله ویرانگر توانسته است بعضی 
کند  ویران  را  غاصب  رژیم  حاکمیت  اصلی  سازه های  از 
که تجدید بنای آن سازه ها به این آسانی امکان پذیر نیست. 
فلسطینیها غیر کار اخیر حماسه میگویند که آنها

استدچارمحاسبهغلطشدهاند
مدبر  طراحان  بازوی  و  پیشانی  ما  داشتند:  اظهار  ایشان 
که  آنها  اما  می بوسیم  را  فلسطینی  جوانان  و  هوشمند  و 
دچار  است  فلسطینی ها  غیر  کار  اخیر  حماسه  می گویند 

محاسبه غلط شده اند.
خود  عملکرد  را  بلا  این  دادند:  ادامه  انقلاب  رهبر 
صهیونیست ها بر سرشان آورد. وقتی ظلم و جنایت از حد 
گذشت، وقتی درنده خویی به نهایت رسید، باید منتظر طوفان 
بود. اقدام شجاعانه و در عین حال فداکارانه ی فلسطینی ها 
داشت  ادامه  سالها  که  بود  به جنایت دشمن غاصب  پاسخ 
و در ماه های اخیر شدت آن افزایش پیدا کرده بود. مقصّر 
هم دولت کنونی حاکم بر رژیم غاصب صهیونیستی است.
هیچکسنمیتواندازاینهیولایدیوسیرتچهرهییک

مظلومرابسازد
و  خبیث  دشمن  داشتند:  اظهار  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
در  مظلوم نمایی  سیاست  خورده،  را  سیلی  که  حالا  ظالم 
دنیای  رسانه های  میکنند.  کمکش  هم  دیگران  گرفته.  پیش 
استکبار کمکش می کنند، این مظلوم نمایی صددرصد خلاف 
واقع و دروغ است. چون مجاهدان فلسطینی توانستند خود 
بیاورند، خلاص کنند و برسند  را از محاصره ی غزه بیرون 
او مظلوم است؟  نظامی و غیرنظامی صهیونیستها.  مراکز  به 
هرچه این رژیم غاصب هست، مظلوم نیست. ظالم هست، 
مظلوم  اما  هست،  یاوه گو  هست،  جاهل  هست،  متجاوز 

هیولای  این  از  نمیتواند  کس  هیچ  است.  ظالم  نیست. 
دیوسیرت چهره ی یک مظلوم بسازد.

صهیونیستی: رژیم سران به قوا کل هشدارفرمانده
وظلمهاسیلیسنگینتری بهغزه بدانندواکنشحمله

بررخسارزشتآنهاست
اشغالگر  رژیم  را  مظلوم نمایی  این  دادند:  هشدار  ایشان 
بهانه قرار داده است برای اینکه بتواند باز به ظلم مضاعف 
خودش ادامه بدهد. حمله به غزه، حمله به خانه های مردم، 
حمله به غیرنظامیان، قتل عام و کشتار دستجمعی مردم غزه. 
بتواند  باز  اینکه  برای  است  دستاویزی  مظلوم نمایی  این 
میخواهد  مظلوم نمایی  با  کند.  برابر  چند  را  جنایت  این 
این جنایات خودش را توجیه کند. این هم یک محاسبه ی 
و  غاصب  رژیم  تصمیم گیران  و  سران  بدانند  است.  غلط 
حمایت کنندگانشان که همین کار بلای بزرگتری بر سر آنها 
سنگین تری  سیلی  ظلمها  این  واکنش  بدانند  آورد.  خواهد 
عزم  افزودند:  انقلاب  رهبر  آنهاست.  زشت  رخسار  بر 
با  فلسطینی  از جان گذشتگان  فلسطینی، عزم  جوانان شجاع 
میشود. گذشت آن روزی که کسانی  استوارتر  این جنایتها 
با  برخاست  و  نشست  با  زبان،  با  بتوانند  بلکه  می آمدند 
کنند.  ایجاد  موقعیتی  یک  فلسطین  در  خودشان  برای  ظالم 
جوانها  بیدارند،  فلسطینی ها  امروز  گذشت.  دیگر  زمان  آن 
کارند.  مشغول  کامل  مهارت  با  فلسطینی  طراحان  بیدارند، 
این محاسبه ی دشمن هم بنابراین غلط است که خیال میکند 
خودش  جنایتکارانه ی  حمله ی  بتواند  تا  بکند  مظلوم نمایی 

را ادامه بدهد.
مسلح نیروهای زرین مدالهای از داعش فتنه بر غلبه

جمهوریاسلامیاست
حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید بر اینکه نیروهای مسلح 
داشتند:  اظهار  میروند،  شمار  به  ملی  امنیت  پولادین  سپر 
که  است  مهمی  نرم افزارهای  همه ی  زیرساخت  ملی  امنیت 
چیز  هیچ  نباشد،  امنیت  دارند.  نقش  کشور  پیشرفت  در 
نیست. اگر کشوری قدرت دفاع از امنیت خودش را نداشته 
باشد، چاره ای ندارد جز اینکه خودش را در ذیل این قدرت 
و آن قدرت تعریف کند.ایشان ادامه دادند: در فتنه ی داعش 
را  داعش  بود،  آمریکا  سوی  از  شرورانه ای  نقشه ی  یک 
را  منطقه  این  ثبات  اینکه  برای  کردند  درست  آمریکایی ها 
باز  بود  اسلامی  ایران  البته  هم  نهایی  هدف  بریزند،  هم  به 
هم نیروهای مسلح ما با همراهی نیروهای مسلح کشورهای 
هدف توانستند بر این فتنه فائق بیایند، توانستند این نقشه را 
باطل کنند، اینها افتخار است، اینها مدالهای زرین بر سینه ی 

ستبر نیروهای مسلح جمهوری اسلامی است.

به  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو  انصاری،  مجید 
خبرآنلاین می گوید: اینکه در گذشته عده ای مخالف برجام، 
از مخالفت خود  بودند و حالا  با عربستان  FATF و رابطه 
برگشتند یا احساس کردند که پیش از این اشتباه می کردند 

نباید آنها را سرزنش کنیم.
 FATF اخیراً وزیر اقتصاد از تایید و اجرای استانداردهای 

این  داد.  پولشویی خبر  با  مبارزه  برای  ایران  توسط 
تمایل دولت  به سمت  ادعای خاندوزی گمانه ها را 
تا  کرد  هدایت   ،FATF به  پیوستن  برای  سیزدهم 
جایی که حتی رئیس اتاق بازرگانی ایران در نشست 
 FATF پذیرفتن  احتمال  از  نمایندگان  هئیت  ماهانه 

خبر داد.
اطلاعیه  سلاح ورزی  حسین  اظهارات  این  البته 
این وزارتخانه  به دنبال داشت و  اقتصاد را  وزارت 
در اطلاعیه مذکور صراحتاً اعلام کرد که در زمینه 
حتی  تروریست  مالی  تأمین  با  مبارزه  و  پولشویی 
سخت گیرانه تر از FATF عمل می کند اما در نهایت 
عهده  بر  لایحه  این  پذیرش  مورد  در  تصمیم گیری 
و  ملی  امنیت  عالی  شورای  همچون  عالی  مراجع 

مجمع تشخیص مصلحت نظام است.
 FATF در  ایران  پذیرش عضویت  پیرامون  گمانه ها 
که  می گیرد  نشأت  آنجایی  از  سیزدهم،  دولت  در 
مذاکرات  نظیر  مواردی  این  از  پیش  رئیسی  دولت 
کارنامه  در  را  عربستان  و  آمریکا  با  برجامی 

حمایت  مورد  دولت  در  این  از  پیش  که  مواردی  دارد، 
و  وادادگی  عنوان  تحت  آنها  از  اعتدالیون  و  اصلاح طلبان 
مورد  دولت  در  اما  گرفت  قرار  انتقاد  مورد  زدگی  غرب 
حمایت اصول گرایان از ارتباط با غرب و عربستان با عنوان 

دیپلماسی قوی یاد می شود،
از این رو با توجه به سکوت تندروها در دولت سیزدهم این 
گمانه می رود که در این فضا FATF نیز بنابر توصیه دولت 

تصویب شود.
 اما مجید انصاری، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام به 
خبرآنلاین گفت که دولت تاکنون چنین توصیه ای به مجمع 
البته  نشده،  مطرح  مجمع  در   FATF بحث  حتی  و  نداشته 
انصاری در واکنش به استانداردهای دوگانه نسبت به دولت 
قبل و فعلی با مبنا قرار دادن عقل و شرع به این نکته تاکید 
کرد افراد هر زمان از اشتباه خود برگردند به مصلحت است.
اقتصادی فساد شکلگیری به منجر FATF به نپیوستن

شدهاست
در  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو  انصاری،  مجید 
از  گفت:   FATF پذیرش  لزوم  درباره  خبرآنلاین  با  گفتگو 
روشنی  موضع  بود،  مطرح   FATF موضوع  که  ابتدا  همان 
داشتم کما اینکه پیوستن به FATF را به عنوان یک هنجار 
که   FATF می کنم  ارزیابی  پولی  ارتباط  در  بین المللی 
مورد  مختلف  کشورهای  در  است،  پروتکل  چهار  مجموع 
پذیرش قرار گرفته و ایران هم دو مورد از این پروتکل ها را 
پذیرفته و تصویب کرده که یکی از آنها مبارزه با پولشویی 

بود و دیگری هم مبارزه با تأمین مالی تروریسم است.

 FATF در  نیز  دیگری  کنوانسیون  و  پالرمو  البته  وی گف: 
مطرح هستند که هر چهار مورد در کشورهای عضو مورد 
عملًا  هم  ایران  اسلامی  جمهوری  و  شدن  واقع  پذیرش 
و  کرده  اعمال  داخلی  تعاملات  در  را   FATF مقررات 
می کند چنانچه به دو مورد از کنوانسیون های FATF پیوسته 
و تنها دو مورد دیگر باقی مانده که لایحه به مجمع تشخیص 

مصلحت نظام آمد. لذا اگر بخواهیم مراودات طبیعی و عادی 
در انتقال پول با اقتصاد جهانی و کشورهای مختلف داشته 
چراکه  نداریم   FATF به  پیوستن  از  غیر  چاره ای  باشیم، 
نپیوستن به آن مشکلات فراوانی را برای فعالان اقتصادی و 

نظام بانکی ایجاد کرده و هزینه هایی بر ما تحمیل می کند.
 برای نمونه هزینه انتقال پول و تبدیل آن، همچنین مفاسدی 
می گیرد،  صورت  میان  این  در  شفافیت  عدم  دلیل  به  که 
که  ابتدا  همان  از  باید  که  هستند  این  دهنده  نشان  همگی 
آن  پذیرش  در  تأخیر  و  آمد، می پذیرفتیم  به مجمع   FATF
منجر به رسیدن ضررهایی بر ما شده، بنابراین به نظر بنده هر 
چه سریع تر FATF مورد پذیرش قرار بگیرد، به نفع کشور 
بین الملل  اقتصاد  ارتباطات  فضای  در  را  مانعی  و  است 

کشور برمی دارد.
را FATF میگویند ایران به همیشه روسیه و چین

بپذیرد
از  بسیاری  اینکه  کما  کرد:  تاکید  تشخیص  مجمع  عضو 
کار  ما  با  در حال حاضر  که  و چین  روسیه  نظیر  کشورها 
می کنند، همگی همواره بر این نکته تاکید می کنند که ایران 

به FATF بپیوندد.
 واقعیت امر این است که به دلیل اینکه عضو FATF نیستیم 
دشواری هایی  با  روسیه  و  چین  با  ایران  اقتصادی  روابط 
سیستم  و  کشور  دو  این  شرکت های  چراکه  است  مواجه 
بانکی آنها به مقررات FATF متعهد هستند، از این رو وقتی 
با ایران وارد معامله می شوند ما عضو FATF نیستیم، دچار 
ناگزیر  این مشکلات  برای حل  ایران  و  مشکلاتی می شوند 

از پرداخت هزینه های زائد در روند فروش کالا، دریافت، 
انتقال و تبدیل پول می شود. از این رو از نظر بنده هیچ شک 
وجود   FATF به  سریع تر  چه  هر  پیوستن  برای  شبهه ای  و 

ندارد چراکه این امر به نفع کشور و مردم است.
استانداردهایدوگانه،عایدیبرایمردمندارد

خارجی،  سیاست  در  دوگانه  استانداردهای  درباره  وی 
و  برجام  آمریکا،  با  مذاکره  موضوع  در  جمله  از 
شرایط  در  گفت:  فعلی  و  قبل  دولت  در   FATF
بدون  البته  نیست.  دولت  دست  در   FATF فعلی 
در  انجام شده  اقدامات  از  گذشته  پرونده  واکاوی 
و  با همسایگان  تنش  رفع  عربستان،  با  رابطه  زمینه 
استقبال  آن  از  ناشی  توافقات  و  برجامی  مذاکرات 
و حمایت می کنم، اینکه در گذشته عده ای مخالف 
خود  مخالفت  از  حالا  و  بودند  مذکور  اقدامات 
می کردند  اشتباه  که  کردند  احساس  یا  برگشتند 

نباید آنها را سرزنش کنیم.
برای  عایدی  دوگانه  استاندارد  دیگر  عبارت  به   
خود  اشتباه  از  فردی  که  زمان  هر  اما  ندارد  مردم 
برگردد باید از این امر استقبال کنیم اینکه بخواهیم 
گروکشی کنیم و بگوییم در گذشته چنین موضعی 
به  نیستید،  مواضع خود  سر  بر  الان  چرا  و  داشتید 

نفع مردم نیست.
و شرع  عقل  این شرط  حقیقت  در  گفت:  انصاری 
به  برگردد،  اشتباه  از  انسان  که  زمان  هر  است 
 FATF اما در مجموع گیر قضیه  مصلحت و منفعت است. 
را  مذکور  لایحه  گذشته  دولت  چراکه  نیست  دولت  در 
مجمع  به  و  کرده  تصویب  هم  مقننه  قوه  داده،  مجلس  به 
تشخیص مصلحت نظام آمده، از این رو هر زمان که مجمع 
 FATF را تصویب کند، تبدیل به قانون می شود، لذا FATF

دست مجلس و دولت نیست.
موضوعFATFخیلیمرتبطبادولتنیست

این چهره اصلاح طلب در پاسخ به این سوال که، با توجه 
به مراودات دولت و مجمع تشخیص مصلحت نظام، دولت 
نمی تواند در مورد FATF به مجمع توصیه ای داشته باشد؟، 
نیست چراکه  با دولت  FATF خیلی مرتبط  گفت: موضوع 
در حال حاضر این لایحه در مجمع است و این نهاد باید با 

سازوکار خود این قضیه را حل و فصل کند. 
علاوه بر این از نظر بنده با توجه به اقداماتی که در راستای 
می گیرد،  صورت  برجامی  مذاکرات  و  روابط  عادی سازی 
ارتباطی  خیلی  لایحه  این  چراکه  بپذیریم  را   FATF باید 
و  جداگانه  مسئله  و  ندارد  آمریکا  تحریم های  موضوع  با 
کشورهای  اینکه  کما  است  جهان  سطح  در  شده  پذیرفته 

فراوانی عضو آن هستند.
نظام مصلحت تشخیص مجمع در FATF درباره بحثی

مطرحنشده
انصاری در پاسخ به این سوال ک در حال حاضر در مجمع 
شده  مطرح   FATF پیرامون  بحثی  نظام  مصلحت  تشخیص 
است؟، گفت: خیر، فعلًا در مجمع تشخیص مصلحت نظام 

بحثی در مورد FATF مطرح نشده است.

رئیس جمهور گفت: ایستادگی و مقاومت فلسطین در عملیات 
جوانان  پولادین  اراده  و  است  زدنی  مثال  اخیر  غرورآفرین 

فلسطینی حماسه بزرگی خلق کرد. 
ایستگاه   ۴ افتتاح  مراسم  در  رئیسی  ابراهیم  سید  آیت الله   
جدید در خطوط ۶ و ۷ متروی تهران  گفت: رشادت شجاعت 
ایستادگی مقاومت و ابتکار عمل خلاقیت مجاهدین فلسطینی 
مقاومت  و  ایستادگی  کنم. حقیقتاً  تبریک عرض  باید  هم  را 

فلسطین در این عملیات غرورآفرین مثال زدنی است.
سال های  ظرف  را  آن  انتظار  بسیاری  که  کاری  افزود:  وی 
جوانان  پولادین  اراده  این  که  می کشیدند  فلسطین  اشغال 
و  ظلم  که  داد  نشان  و  کرد  خلق  بزرگی  حماسه  فلسطینی 
ستم به یک ملت آواره کردن زنان و کودکان، تصرف اراضی 
بتواند  این ملت شاید  به  کشاورزی و سرزمین آن ها و ظلم 
مدتی ادامه پیدا کند اما مردمی که مظلوم واقع شده اند را به 
تحمل  را  ظلم  این  ادامه  که  نیستند  و حاضر  می آورد  ستوه 

کنند.
همه  به  متعال  خداوند  امیدوارم  کرد:  تاکید  رئیس جمهور 
حق  رسیدن  به  را  آن ها  و  دهد  توفیق  خدا  راه  مجاهدان 
برساند و  واقعی خود که آزادسازی سرزمینشان است، مدد 
همه شاهد باشیم که فتح و نصرت نهایی نصیب فلسطینی ها 

و مظلومان فلسطینی ها شده است.

شهرداری  مجموعه  در  امروز  که  همتی  اینکه  بیان  با  وی 
می شود،  مشاهده  مردم  آسایش  و  رفاه  ارتقای  برای  تهران 
تلاش های  محور  امروز  داد:  ادامه  است،  قدردانی  شایسته 
جدی  مشکل  دو  رفع  تهران  شهرداری  محترم  مسئولان 
شاهد  و  است  نقل  و  حمل  حوزه  در  آلایندگی  و  ترافیک 
تلاش شبانه روزی دست اندرکاران همه بخش های مرتبط در 

شهرداری در این زمینه هستیم.
رئیسی با قدردانی از گام های بلند برداشته شده برای توسعه 
خطوط مترو و افزایش مستمر ایستگاه هایی که به بهره برداری 
می رسند، اظهار داشت: در کنار بهره برداری از ایستگاه های 
جدید، تامین واگن های مورد نیاز نیز از دیگر اقداماتی است 
که موجب ارتقای بهره وری مترو و در نتیجه کاهش زمان و 

صرفه جویی در هزینه های حمل و نقل خواهد شد.

وحیدی گفت: در برخی از اظهارات که شروع شده و کم و 
بیش هم خبر داریم برخی از معاندین یا رسانه های خارجی 
در برنامه هایشان سعی دارند مردم را از حضور در انتخابات 
ارتباط  مرکز  در  از حضور  پس  وحیدی  احمد  کنند.  دلسرد 
مردمی ریاست  جمهوری  و پاسخ بی واسطه به سوالات مردم 
انتخابات  در  جمع خبرنگاران گفت:  مهمترین واقعه امسال 
است؛ انتخابات نقطه حساسی است برای تعیین سرنوشت و 
دخالت مردم در اداره کشور است جمهوری اسلامی بالغ بر 
۴۰ انتخابات با حضور مردم داشته و مردم باوری در کشور 
ما جریان داشته است.وی افزود: اولین مسئولیت علاقه مندان 
به آینده کشور مراقبت از این است که عده ای با حرف های 
نکنند.  مایوس  انتخابات  در  حضور  از  را  مردم  ناصحیح، 
متاسفانه در برخی از اظهارات که شروع شده است و کم و 
بیش هم خبر داریم عده ای این برنامه را در دستور کار قرار 
دادند معاندین و رسانه های خارجی نیز چنین هدفی در سر 
مشارکت  اول  بحث  کرد:  تصریح  کشور  پرورانند.وزیر  می 
تامین  و  اقتدار  موجب  که  است  انتخابات  در  مردم  گسترده 
نظام  دشمنان  راندن  عقب  موجب  و  است  کشور  ملی  منافع 
است  انجام  حال  در  قانون  طبق  اجرایی  اقدامات  شود.  می 
شورای اجرایی مرکزی شکل گرفته است و برای ۲۷ مهر که 
ثبت نام نهایی انجام می شود آماده می شویم. در میان ثبت نام 
کنندگان از همه طیف های سیاسی حضور دارند  تعداد زیادی 
از نمایندگان مجلس پیشین، وزرا و نحله های فکری مختلف 

سیاسی حضور دارند.

فرایند  افزود:  انتخابات  الکترونیکی  برگزاری  مورد  در  وی 
انتخابات مشتمل برقبل، بعد و حین انتخابات است که بخش 
احراز  بیشتر  مردم  است.که  الکترونیکی  آن  از  توجهی  قابل 
هویت و صندوق های هوشمند سروکار دارند تلاش می کنیم 
داشته  را  هوشمند  رای  های  ها صندوق  از حوزه  برخی  در 

باشیم و اخذ رای نیز به شکل الکترونییکی صورت بگیرد.   
تا  گفت:  داوطلبین  زودهنگام  تبلیغات  مورد  در  کشور  وزیر 
فعالیتی  هر  لذا  نیست  قطعی  داوطلبی  نشود  تکمیل  نام  ثبت 
انتخابات  برای  تبلیغاتی  های  فعالیت  و  نیست   انتخاباتی 

براساس چارچوب های قانونیِ مشخص شده باید باشد. 
وحیدی تصریح کرد: مبنای شهرستان شدن در دولت ضرور 
و مطالبات مردمی و رعایت ضوابط قانونی است براین اساس 
ایجاد  جدیدی  های  شهرستان  لرستان  و  شمالی  خراسان  در 
شده است که در مجموع تعداد این شهرستان ها کمتر از ده 
عدد است البته درخواست های دیگری هم هست که در نوبت 

بررسی قرار دارند. 

هر  است،  بسته  میلیون   ۳۰۰ پستی  مرسولات  سالانه  ترافیک 
گره ای  می شود،  کشور  پستی  شبکه  وارد  که  نامه ای  و  بسته 
از مشکلات افراد باز می کند. عیسی زارع پور در مراسم روز 
اینکه  بیان  با  پستی   پروژه  از چند  رونمایی  و  جهانی پست 
روند  در  شتاب  که  است  این  پستی  همکاران  از  ما  انتظار 
هوشمندسازی کامل شبکه پستی را در دستور کار خود قرار 
کامل  شکل  به  شبکه  این  بگوییم  مردم  به  بتوانیم  تا  بدهند 
جزو  پست  ملی  شرکت  داشت:  اظهار  است،  شده  هوشمند 
معدود دستگاه هایی است که تعطیلی ندارند و در مراکز تجزیه 

نیز به صورت ۳ شیفت مشغول به کار هستند. 
میلیون   ۳۰۰ پستی  مرسولات  سالانه  ترافیک  افزود:  وی 
کشور  پستی  شبکه  وارد  که  نامه ای  و  بسته  هر  است،  بسته 
می شود، گره ای از مشکلات افراد باز می کند.وزیر ارتباطات 
پست  هوشمندسازی  درباره  کرد:  تاکید  اطلاعات  فناوری  و 
بارها صحبت کردیم و خوشحالیم که قدم هایی در این حوزه 
برداشته شده است. اما این روند باید شتاب بگیرد.وی تصریح 
کرد: هوشمندسازی یعنی استفاده از تمام فناوری هایی که در 
شویم.  هوشمند  مراحل  تمامی  در  تا  دارد  وجود  حوزه  این 
زمانی که مردم مرسوله را تحویل پست می دهند بتوانند زمان 

و روز دریافت را مشخص کند و در همان زمان تحویل بگیرد.
دیجیتال  اقتصاد  پیشران  پست  امروز  اینکه  بیان  با  پور  زارع 
و  کسب  تعداد  به  روز  هر  کرد:  خاطرنشان  است،  کشور 
مسیر هوشمندسازی  باید  و  می شود  اضافه  کارهای هوشمند 
ما نیز سرعت بگیرد.وی با بیان اینکه اگر پست متحول شود 
حتما می تواند توسعه کسب و کارها را رقم بزند، افزود: این 
کار باید با استفاده از ظرفیت بخش خصوصی و شرکت های 

دانش بنیان رخ دهد.

گفت:  توسعه،  هفتم  برنامه  لایحه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی 
توسعه  هفتم  برنامه  طول  در  ما  که  شد  این  اولیه  جمع بندی 
بتوانیم بحث متناسب سازی حقوق بازنشستگان را به سرانجام 
برنامه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی  زنگنه،  .محسن  برسانیم 
حقوق  همسان سازی  وضعیت  آخرین  درباره  توسعه،  هفتم 
بازنشستگان، گفت: شب گذشته جلسه ای ۳ ساعته بین رئیس 
مجلس شورای اسلامی، معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
برنامه بودجه برگزار شد.سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم 
توسعه تصریح کرد: در نهایت جمع بندی اولیه این شد که ما 
در طول برنامه هفتم توسعه بتوانیم بحث متناسب سازی حقوق 

بازنشستگان را به سرانجام برسانیم و هدف گذاری شد که تا 
پایان برنامه هفتم شاهد تحقق این موضوع باشیم.

نایب رییس مجلس شورای اسلامی از بررسی ایرادات شورای 
جلسه  در  کنکور  برگزاری  نحوه  در  تغییر  طرح  در  نگهبان 
امروز کمیسیون آموزش خبر داد. مجتبی ذوالنور در گفت و 
برای  امروز کمیسیون آموزش  به جلسه  با اشاره  ایسنا  با  گو 
تعیین تکلیف مصوبه مجلس برای تغییر کنکور گفت: در این 
اعضای  از  تعدادی  با حضور  نگهبان  ایرادات شورای  جلسه 
کمیسیون آموزش و تعدادی از دیگر نمایندگان مجلس شورای 

اسلامی، نماینده شورای نگهبان، سازمان سنجش و آموزش و 
پرورش و همچنین مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی 
مختلفی  مباحث  جلسه  این  در  داد:  توضیح  شد.وی  بررسی 
مطرح شد منتها به دلیل اینکه تعداد لازم برای نصاب رسمیت 
جلسه وجود نداشت امکان رای گیری فراهم نشد؛  تا پایان 
بررسی برنامه هفتم توسعه هم بعید است که کمیسیون فرصت 

و امکان جلسه دیگری داشته باشد.
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